
Protokół Nr XXXIX/17
z sesji Rady Miasta Bydgoszczy

odbytej 25 stycznia 2017 r.
(w godz. 900 – 1730)

Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński otworzył XXXIX
sesję Rady Miasta Bydgoszczy.
Powitał Radnych Rady Miasta, Prezydenta Miasta wraz z Zastępcami, Skarbnika
Miasta, Sekretarza Miasta, Komendantów: Policji, Państwowej Straży Pożarnej,
Straży Miejskiej, dyrektorów wydziałów Urzędu Miasta, gminnych jednostek
podległych i współpracujących z Miastem, przedstawicieli prasy, radia i
telewizji oraz mieszkańców przybyłych na sesję Rady Miasta Bydgoszczy.
Ponadto powitał Radną Sejmiku Województwa Kujawsko – Pomorskiego
Dorotę Jakutę, członków Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta
Bydgoszczy i Powiatu Bydgoskiego oraz uczniów drugiej klasy II Liceum
Ogólnokształcącego.

Ad. pkt 2

Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński stwierdził, że listę
obecności podpisało 26 radnych, a więc Rada jest władna do podejmowania
prawomocnych uchwał i decyzji.

Ad. pkt 3
Powołanie Komisji uchwał i wniosków.

Radni zgłosili następujące kandydatury:
Tomasza Puławskiego, Jakuba Mikołajczaka, Jarosława Wenderlicha.
Radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji.
Rada przegłosowała wyżej zgłoszone propozycje.
Wynik głosowania:
W.3a jednomyślnie tj. 26 głosów „za”.

Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński poinformował, iż
w związku ze zrzeczeniem sie mandatu radnego o zabranie głosu poprosił Pan
Maciej Zegarski.
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Pan Maciej Zegarski podziękował rodzinie za lata wyrozumiałości i wsparcia
w niekiedy trudnej roli bycia radnym. Podziękował Radnym za spory mniej lub
bardziej sensowne, za ciekawe, a czasem trudne decyzje. Chciałby, aby
zapamiętano jego lepsze strony i te rzeczy, które udało wspólnie się zrealizować.
Jednocześnie życzył wszystkim Radnym, aby w tychże sporach,
w obecnym czasie politycznym, było więcej dialogu, wyrozumiałości
i wspólnego języka.
Podziękował Prezydentowi Miasta za ponad 6 lat wspólnej pracy oraz
wszystkim pracownikom Urzędu Miasta.
Powiedział, iż nie żegna się mówiąc „do widzenia”,  lecz „do zobaczenia”, gdyż
nie wycofuje się z działalności społecznej – nadal pozostanie w tej sferze
aktywnym.
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński oraz Prezydent
Miasta Rafał Bruski podziękowali Panu Maciejowi Zegarskiemu za
współpracę.

Ad. pkt 4
Uchwalenie porządku obrad

Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Propozycje i plan
pracy dzisiejszy został Państwu przedstawiony. Z mojej strony proszę o to, aby
Państwo zechcieliście wprowadzić – ja myślę, że wprowadzimy do porządku
obrad – następujące projekty, pierwszy to jest projekt uchwały  zmieniającej
uchwałę w sprawie ustalenia trybu postępowania o udzielenie dotacji, sposobu
ich rozliczania oraz kontroli wykonywania zleconych zadań w zakresie rozwoju
sportu przez podmioty nie zaliczane do sektora finansów publicznych. Jest to
propozycja Pana Prezydenta.
Dalej. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy
finansowej Miasta Bydgoszczy – to, co było przyczynkiem do tej dzisiejszej
Komisji Budżetu, również na prośbę Pana Prezydenta Rafała Bruskiego.
Dalej. Zlecenie zadania do merytorycznych Komisji Rady Miasta dot.
rozpatrzenia petycji w sprawie przebudowy ulicy Smukalskiej. To jest
propozycja przekazania do rozpatrzenia przez Komisję Gospodarki Komunalnej
i Ochrony Środowiska.
Dalej. Zlecenie zadania do merytorycznej Komisji Rady Miasta dot.
rozpatrzenia petycji w sprawie przebudowy ulicy Sanatoryjnej. Również jest
propozycja przekazania tejże petycji do rozpatrzenia przez Komisję Gospodarki
Komunalnej i Ochrony Środowiska.
Dalej. Zlecenie zadania do merytorycznej Komisji Rady Miasta dot. zbadania
skargi. To jest skarga złożona przez Pana Marka Rocławskiego na działania
Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy dot. przewlekłego załatwiania sprawy –
jest propozycja przekazania skargi do rozpatrzenia przez Komisję Rewizyjną
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oraz stanowisko Komisji Rodziny i Polityki Społecznej w sprawie petycji dot.
zapewnienia warunków do osiedlenia się w Bydgoszczy rodzinie oraz kilku
osieroconym dzieciom z miasta Aleppo w Syrii. Tutaj wprowadzi to Pani
Przewodnicząca Komisji Rodziny i Polityki Społecznej, Pani Monika
Matowska.
Dalej, bardzo proszę Pan Radny Jakub Mikołajczak.”
Radny Jakub Mikołajczak powiedział cyt. „Dziękuję bardzo. W imieniu
Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej proszę o 10 minut przerwy po
zakończeniu tego punktu obrad. Dziękuję bardzo.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Po zakończeniu
ustalania porządku?”
Radny Jakub Mikołajczak powiedział cyt. „Po wyczerpaniu oczywiście listy,
jakby, mówców i przegłosowaniu.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Ale przed
głosowaniem porządku obrad, rozumiem?”
Radny Jakub Mikołajczak powiedział cyt. „Tak, tak.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Bardzo proszę,
Pan Radny Tomasz Puławski, Szabelska Grażyna, przepraszam.”
Radna Grażyna Szabelska cyt. „Panie Przewodniczący, Pani Prezydent.
W związku z powagą sytuacji i z tym, że punkt, który chciałabym wprowadzić
jest ważny społecznie, pozwoliłam sobie z tego miejsca.
W związku z rozpoczęciem procesu reformy oświatowej i planowanych zmian
w systemie, wnioskuję o wprowadzenie punktu: Informacja Prezydenta
w sprawie etapu realizacji reformy oświatowej w Bydgoszczy, w tym projektu
dostosowania sieci szkół prowadzonych przez Miasto Bydgoszcz do nowego
ustroju. Dodam, że w związku z tym, że pojawili się na sali rodzice,
przedstawiciele rad pedagogicznych, prośba wynika z tej sytuacji, która
związana jest z licznymi wątpliwościami, zapytaniami a sprawa jest ważna
społecznie i chodzi tu o prostą informację Pana Prezydenta w zakresie
planowanych zmian.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Dziękuję. Pan
Radny Tomasz Puławski, proszę.”
Radny Tomasz Puławski cyt. „Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący.
Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni.
Ja chciałbym jeden taki wniosek do porządku obrad złożyć. W związku
z pojawiającymi się od kilku tygodni komunikatami na temat złej jakość 
i powietrza w Bydgoszczy, składam taki wniosek, aby na dzisiejszej lub na
następnej sesji – to jest do rozważenia Rady Miasta – pojawił sie punkt pt.
Informacja Prezydenta Miasta Bydgoszczy na temat działań podejmowanych
przez Miasto w celu ochrony powietrza oraz poprawy jego jakości. Zdaję sobie
sprawę, że tematyka może być dość skomplikowana, dlatego nie nastaję, aby to
był punkt obrad dzisiejszej sesji, ale miałbym taką prośbę, aby rozważyć
zasadność wprowadzenia tego punktu pod obrady następnej sesji. Zdaję sobie
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sprawę, że rozmawiamy na temat jakości powietrza w Bydgoszczy co roku, co
wynika z pewnych, nałożonych z zewnątrz kwestii, czy ustawowych kwestii,
natomiast nigdy nie rozmawiamy w kontekście rzeczywiście niebezpiecznych 
i niepokojących informacji dotyczących złej jakości powietrza. Zatem wnoszę
o to, aby taka dyskusja, połączona z rzetelną informacją Prezydenta i jego służb,
się odbyła. Dziękuję.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Dziękuję.
Rozumiem Panie Radny, że dotyczyłoby to następnej sesji jako kompleksową
informację , tak?”
Radny Tomasz Puławski cyt. „Może to odbyć się jak najbardziej na następnej,
wówczas rzeczywiście możemy ewentualnie gdzieś tutaj również ustalić zakres
merytoryczny, czy też ewentualnie informację jaka by tam, warto byłoby, aby
się znalazła.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Dobrze,
dziękuję. Widzę, że Pan Prezydent. Bardzo proszę Panie Prezydencie.”
Prezydent Miasta Rafał Bruski cyt. „Tak jest. Panie Przewodniczący, Wysoka
Rado, Szanowni Państwo obecni dzisiaj na sesji. Najpierw krótko uzasadnię te
dwa punkty, które skierowałem z prośbą do Państwa, abyście dzisiaj też podjęli
decyzję. A więc dotacje dotyczące rozliczania… Uchwała dotycząca rozliczania
dotacji, mianowicie ta zmiana polega na tym, abyśmy mogli tym, którzy
zarządzają naszymi obiektami sportowymi, czyli miejskimi, mogli przekazywać
środki jako dotacja inwestycyjna, ale jednocześnie mechanizm jest taki, że po
wykonaniu inwestycji, majątek powstały w wyniku tej inwestycji wraca do
miasta, czyli miasto staje się właścicielem tego majątku. Ułatwia to często przy
niektórych pracach proces inwestycyjny, to znaczy same kluby będą w tym
momencie ten proces realizować, są blisko, wiedzą co trzeba zrobić, oczywiście
z pewnym poszanowaniem ustawy o zamówieniach publicznych, więc 
i gospodarne to jest i szybsze w realizacji. Stąd to jest ta jedna zmiana 
w uchwale.
Druga tak naprawdę wynikła we wczorajszym dniu. Jak Państwo wiecie, nasz
projekt dotyczący budowy, rozbudowy, modernizacji deszczówki przeszedł
pierwszy etap selekcyjny, jesteśmy na liście tych, którzy otrzymają
dofinansowanie. W tej chwili trwa jeszcze ocena ekspertów poszczególnych
punktów, bardzo taka wnikliwa i wczoraj Narodowy Fundusz Ochrony
Środowiska skierował do MWiK-u jako beneficjenta pismo z taką prośbą, aby
uzyskać od Rady Miasta deklarację, czy potwierdzenie pewnej deklaracji, która
już tutaj padła, mianowicie dopłat dla mieszkańców przez okres 3 lat – jak
Państwo pamiętacie, na ten temat rozmawialiśmy. Dopłaty są formalnie zapisane
na ten rok w budżecie, na przyszły są zadeklarowane, nie były do tej pory
wpisane, chociaż oczywiście nie były wprost wpisane w ustawie budżetowej, w
wieloletnim programie finansowym, za to zostały zapisane 
w uchwałach związanych z tym projektem deszczówki. Ale eksperci chcieliby,
aby to wynikało z oddzielnych pozycji budżetowych, stąd dzisiejsza, czy
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wczorajsza inicjatywa polega na tym, aby w wieloletnim programie finansowym
znalazł się oddzielny punkt, w którym te kwoty deszczówki na lata 2018 – 2019
będą wyszczególnione. Także to jest drobna korekta, ale dmuchamy na zimne,
aby tak naprawdę z jakiegoś drobnego, z drobnej przyczyny ten projekt nagle
nie wypadł. Więc chcemy wyjść szybko naprzeciw tej prośbie, nie może to
czekać do lutego, ponieważ MWiK ma do dzisiaj czas na uzupełnienie
dokumentów, aczkolwiek alternatywą byłoby moje oświadczenie, ale to jest
zawsze silniejsze, jeżeli to wynika z dokumentów finansowych. Taka jest
kwestia.
Kwestia techniczna, jedna od dzisiaj – ci, którzy oglądają nas w internecie,
oglądają nas z tej kamery, która jest za moimi plecami. Więc to też po to, aby
usprawnić posiedzenie sesji i tak naprawdę większość wypowiedzi jest właśnie
tutaj z sali, a nie z mównicy. To tylko informuję, że jest w tej chwili kamera
tutaj ustawiona w internecie, ta za moimi plecami. Ona będzie jeszcze
zmieniona, żeby była bardziej szerokokątna, bo nie wszystkich obejmuje. Mam
nadzieję, że tu Prezydium się nie obrazie, ale Prezydium nie widać w ogóle.
Także to jest to.
I kwestia smogu. Ja oczywiście już, zleciliśmy przygotowanie jednego dużego
opracowania dotyczącego tego problemu. Nie wiem, czy zajmie to nam miesiąc,
czy dwa, ale jeżeli Pan Radny pozwoli, Państwo pozwolicie, to już zadeklaruję,
że najpóźniej w kwietniu, ale może już w marcu się uda, przygotowanie
pewnego dokumentu, z którego będzie wynikało tak naprawdę jakie mamy
źródła zanieczyszczeń, w jakiej ilości, z pewnymi propozycjami działań, ale że
jest to bardzo obszerny materiał, to jednak jego przygotowanie nieco musi
potrwać. Te propozycje działań, to będzie tak naprawdę zastępowanie w dużej
części, bo wiemy, że główną przyczyną zanieczyszczeń powietrza są piece
domowe, więc będzie też pokazany i ten program, który jest u nas wdrożony,
a więc dopłat chociażby do wymiany pieców, ale pokazany też także potencjał 
i możliwości KPEC – u, podłączania pewnych obszarów, jeszcze też jest kolejny
gracz na rynku, a więc Polskie Gazownictwo i Polski Gaz. Więc to jest także ten
obszar, który chcemy jeszcze ustalić, albo wstępnie uzgodnić, jakimi obszarami
miasta są zainteresowani. Także to musi trochę potrwać, ale tak, jak mówię,
najpóźniej w kwietniu myślę, będziemy z tym gotowi.
I ostatnia tu prośba Pani Radnej Szabelskiej. Szanowni Państwo, bo są też
z nami przedstawiciele szkół, jak wiecie realizujemy, wdrażamy tą reformę,
którą musimy wdrożyć, bo tutaj nikt nas o zdanie nie pyta. Znaczy, jak pytał, to
mówiliśmy co na ten temat sądzimy. W tej chwili jesteśmy na etapie wdrażania.
Przyjęliśmy jedną zasadę, aby w tejże dyskusji było jak najmniej polityki, bo jak
Państwo wiecie, że polityka to jest niekiedy prężenie muskułów, po to, aby się
komuś przypodobać, ale to jest ze szkodą dla sprawy. Stąd przyjęliśmy taką
metodę, informowania w pierwszej kolejności i spotykania się bezpośredniego 
z tymi, których ta reforma najbardziej dotyka. Wszystkie dokumenty, wszystkie
informacje są na stronie internetowej Miasta publikowane – wszystkie plany,
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nasze argumenty. Proces jest bardzo złożony, bo budując tą siatkę należało
uwzględnić pięć, co najmniej pięć dużych zmiennych, a więc możliwości
lokalowych, infrastrukturę szkół, prognozy demograficzne, analizę
zmianowości, odległości do szkoły, planowane inwestycje w budownictwie
mieszkaniowym, zasoby kadrowe szkół. I tak, jak wspomniałem jest ścisły
harmonogram, w którym jest punktów – zachęcam na stronie internetowej jest
dokładnie to opisane – od 1 do 18. Odbywają się nawet też dodatkowe
spotkania, w którym ten harmonogram jest ujęty, czy to z Kuratorem Oświaty.
Wczoraj było kolejne spotkanie Pani Prezydent, jest też spotkanie zaplanowane
ściśle w Fordonie, bo tak naprawdę dzisiaj, w toku tejże dyskusji zawsze
zastrzegaliśmy, że to, co przedstawiamy jest propozycją oczywiście do tego, aby
ją przedyskutować i spokojnie wypracować jak najlepszy model – dlaczego? Po
to, aby na sesji 22 – go nie zdarzyło się to, że uchwały nie zostaną przyjęte, albo
będzie trzeba, albo będzie oczekiwanie dokonywania zmian. Powiem szczerze to
jest tyle zmiennych co do liczby chociażby dzieci, co do obwodów, że tych
zmian na sesji nie będziemy w stanie, w trakcie dokonywać. Więc jeżeli by się –
odpukać – zdarzyło, że uchwały nie zostaną przyjęte, będą musiały być
zwoływane pilnie kolejne sesje, a drugie, że czasu jest bardzo mało. Stąd
chcemy wypracować ten model, który w najlepszym stopniu będzie oddawać to,
co należy przeprowadzić, aczkolwiek taka jest prawda, że zawsze w tym
procesie są ci, którzy będą niezadowoleni. Tylko tak, jak jeszcze raz przypomnę,
proszę niezadowolenia nie kierować do bydgoskiego samorządu, bo nie my tą
reformę wywołaliśmy, my musimy się do tych reguł tylko dostosować.
Są dwa obszary dyskusyjne dzisiaj, jeden w Fordonie – tutaj widzę są obecne
osoby związane z tym tematem – i drugi temat na ul. Gajowej. Cały czas nad
tym pracujemy po to, aby Państwu przedstawić i pracujemy merytorycznie, bez
polityki. Tu się obawiam, że byłoby za dużo polityki i chęci przypodobania się
jednym, aczkolwiek wszystkim uczciwie mówię, wczoraj akurat ze związkami
zawodowymi się też spotkaliśmy w trybie dodatkowym, bo formalnie związki
zawodowe będą włączone zgodnie z ustawą dopiero po przyjęciu uchwały, tak –
intencyjnej, a więc w polu tym, ale już wyprzedzając i chcąc wszystkich
informować, także stronę społeczną, spotkaliśmy się i wytłumaczyłem, że
właśnie zależy nam na tym, aby wszelkie głosy w dyskusji teraz się pojawiały
po to, aby można było ze spokojem zebrać te dane, przeliczyć i przygotować
taką uchwałę, która 22 lutego będzie mogła być przyjęta. 30 – go  bodajże, 
w poniedziałek odbędzie się spotkanie w Fordonie, na które zapraszam już,
będzie Pani Prezydent Waszkiewicz, na które zaprosimy wszystkich Radnych,
którzy chcą uczestniczyć, zaprosimy Rady Osiedli, zaprosimy dyrektorów
wszystkich fordońskich szkół. Bo Szanowni Państwo, liczba dzieci to jest liczba
niezmienna, kwestia tylko ich rozlokowania z wykorzystaniem tych danych,
które mamy odnośnie odległości do szkoły, odnośnie liczby urodzeń, odnośnie
mieszkalnictwa. Więc tak naprawdę to jest… Obracamy się w tym samym
zbiorze dzieci, kwestia, że tak powiem, przypisania ich do miejsca racjonalnego.
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Stąd zachęcam, abyśmy dzisiaj na ten temat nie rozmawiali, bo tak, jak sami
wiecie, ta sala niekiedy potrafi spowodować, że merytoryki jest niewiele, a dużo
jest polityki. Zachęcam do takiego spokojnego, spokojnej pracy na ten temat. 
30 – go, już nie wiem, czy termin… Znaczy termin tak, ale czy miejsce jest
ustalone, Pani Prezydent? To Pani Prezydent jeszcze uzupełni.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Dziękuję Panie
Prezydencie. A zatem pytam się Panią Radną Szabelską, czy przystaje na taki
tryb jakby informowania, bo rzeczywiście to się wszystko w tej chwili toczy?
Proszę, Pani Radna Szabelska.”
Radna Grażyna Szabelska cyt. „Dziękuję Panie Prezydencie za tą odpowiedź.
I chciałabym dodać jedną rzecz, że mną i Klubem Prawa i Sprawiedliwości, 
i myślę, że mogę też powiedzieć w imieniu innych radnych, którym na sercu
leży ta reforma edukacji, wszyscy kierujemy się dobrem dziecka, dobrem
ucznia, dobrem społeczności lokalnych. I tutaj moja propozycja, by wprowadzić
ten punkt – dodam jest to informacja Prezydenta w sprawie etapu realizacji –
jest to, jakby motywacją tego jest merytoryczne włączenie się radnych i wola
radnych we włączenie się w proces realizowania tej reformy.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Dziękuję. Pan
Prezydent Rafał Bruski, bardzo proszę.”
Prezydent Miasta Rafał Bruski cyt. „Panie Przewodniczący, jak najbardziej
Szanowni Państwo jesteście oczywiście partnerem tych rozmów w każdej
sytuacji, ponieważ to Państwo będziecie głosować ostatecznie. To jest tylko
moja propozycja. Między innymi też, nie wiem, czy Pan Przewodniczący
Jamroży, jeżeli to dotyczy Klubu Prawa i Sprawiedliwości, przekazał członkom,
że zaprosiłem na takie spotkanie, czy zachęciłem do takiego spotkania Klubu
Prawa i Sprawiedliwości z Panią Prezydent, termin dzisiaj. Wiem, że Pan
Przewodniczący Jamroży powiedział, że dzisiaj ten termin uzgodni sobie
z Panią Prezydent. Bo tak naprawdę zależy mi na tym, żebyśmy 22 – go
głosowali bardzo mocno merytorycznie, aczkolwiek wydaje mi się, porównując
z innymi miastami w Polsce, dużymi miastami, skala, bym powiedział, tego
niezadowolenia jest relatywnie niska. Związane to jest, z mojej perspektywy, 
z jakością tego, co zostało przygotowane i przedstawione, i drugie – właśnie
sposobem i formułą prowadzenia tejże rozmowy, więc bardzo merytorycznej 
z tymi, którzy są bezpośrednio objęci skutkami tej reformy. I zachęcam do tego,
żeby faktycznie tą formułę do końca prowadzić, bo tak naprawdę my sobie
możemy podyskutować, może się i pokłócić, ale na początku są dzieci i drugie –
to są pracownicy szkół i kadry nauczycielskiej, i kadry administracji i obsługi.
Oni na swoich barkach tą reformę będą nieśli, nie my tutaj w tej sali, tylko oni
na swoich barkach. Dziękuję bardzo.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Dziękuję, Panie
Prezydencie.
Pan Radny Bogdan Dzakanowski, proszę.”
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Radny Bogdan Dzakanowski cyt. „Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie,
Wysoka Rado. Pan Prezydent bardzo pięknie mówi o niewłączaniu polityki.
Panie Prezydencie, jestem radnym niezależnym, nie skaczę w KOD-zie i nie
robię polityki…”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Ale do porządku
obrad, Panie Radny!”
Radny Bogdan Dzakanowski cyt. „Panie Przewodniczący mogę skończyć?
Pan nie przerywał Panu Prezydentowi.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Wniosek do
porządku obrad, proszę.”
Radny Bogdan Dzakanowski cyt. „Tak. Oczywiście. Tak jest. Przypominam
Panu Przewodniczącemu, że 12 minut Pan Prezydent rozmawiał.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Wniosek do
porządku obrad, proszę.”
Radny Bogdan Dzakanowski cyt. „Tak. Oczywiście. Oczywiście Panie
Przewodniczący, wniosek. Pan nie przerywał Panu Prezydentowi, dziękuję, że
Pan mi też nie przerwie. Dziękuję za to.
Panie Prezydencie, oczywiście mam uwagi do wniosków, które Pan dzisiaj chce
wnieść. Po pierwsze, tryb, w którym Pan wprowadza te uchwały są niezgodne
z przepisami prawa. To jest pierwsza rzecz. Po drugie, chcieliśmy jako radni,
jako ja radny niezależny chciałem poznać merytoryczne przesłanki, dlaczego
Pan wprowadza pewne rzeczy? Wczoraj na Komisji Pan Skarbnik miał
przedstawić dokumenty. Oczywiście nie przedstawił, nie przesłał mi. Dzisiaj
chciałbym te dokumenty uzyskać, niestety Pana człowiek, który – z Platformy
Obywatelskiej – wniósł wniosek o przerwanie dyskusji i przegłosowanie, że
idziemy na sesję Rady Miasta. Bez merytorycznej dyskusji niestety zostało
przyjęte, podjęta decyzja o tym, że jesteśmy za. Panie Prezydencie, to się nie
godzi!
Wracając teraz do Pana projektów, proszę wytłumaczyć mi, w jaki sposób Pan
Prezydent, wprowadzając te dwie uchwały, chce dochować staranności
w prawie? Bo jeżeli dzisiaj mamy przyjąć uchwałę w sprawie ustalenia trybu
postępowania o udzielenie dotacji itd. i tam jest dopiero wniosek, na podstawie
którego możemy zmienić decyzję w uchwale budżetowej, to Panie Prezydencie,
jak Pan to robi, że Pan dzisiaj przedstawia jedno i drugie? Autopoprawkę nr I,
czy już jest ten wniosek wypisany? Jeśli tak, jaki wniosek? Bo ten wniosek
dopiero przyjmiemy w innej uchwale. Dla mnie to jest niezgodne z przepisami
prawa. Dziękuję bardzo.”

Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Czyli Pan Radny
jest za zniesieniem z porządku obrad tych projektów uchwał?”
Radny Bogdan Dzakanowski cyt. „Tak jest. Tak jest. Panie Przewodniczący,
przynajmniej, przynajmniej poprawki do budżetu nr I. Bo nie możemy
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przyjmować poprawki nr I do budżetu jeśli nie mamy przyjętej uchwały
zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia trybu postępowania o udzielenie
dotacji. Dzisiaj my dotacji, zgodnie z przepisami prawa, nie możemy dać na
modernizację do Zawiszy. Dopiero po podjęciu tej uchwały możemy to zrobić.
Dziękuję bardzo.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Czyli zniesienie
z porządku obrad punktu, projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie
ustalenia trybu postępowania o udzielanie dotacji?”
Radny Bogdan Dzakanowski cyt. „Nie Panie Przewodniczący, to bym
zostawił, bo musimy ją wprowadzić jeżeli chcemy dać pieniądze na rzecz
autopoprawki nr I, którą przedstawił…”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Czyli do
wieloletniej prognozy finansowej?”
Radny Bogdan Dzakanowski cyt. „Autopoprawka nr I, która wprowadza
milion dwieście złotych, gdzie musi być według tego, tej uchwały musi być, jest
tu zapisane: załącznik nr 2, wniosek, który musi przyjść do budżetu miasta, że
w budżecie miasta to zmienić. Dzisiaj nie mamy tego, podjętej uchwały, więc
nie możemy zmieniać też uchwały budżetowej. To jest poprawka nr I, którą
przedstawiał dzisiaj Pan Skarbnik. Dziękuję bardzo.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Ale to musi
wejść do porządku, żebyśmy mogli, tak?”
Radny Bogdan Dzakanowski cyt. „Tak jest.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Pan Radny
Stefan Pastuszewski.”
Radny Stefan Pastuszewski cyt. „Korzystając z uprawnienia regulaminowego,
popieram wniosek Pani Radnej Szabelskiej o wprowadzenie dodatkowego
punktu. Chciałbym jeszcze dodać dodatkową argumentację. Większość radnych
jest zapraszana teraz w ramach akcji załóżmy, przed wprowadzeniem reformy
do okręgów wyborczych, jest pytana o zdanie, są przedstawiane różne postulaty.
Więc dobrze byłoby, żeby wszyscy radni w takiej debacie wstępnej zostali
dokładnie zapoznani z przebiegiem reformy. Ja, jako przewodniczący Komisji
Edukacji powiedziałem mediom, że przygotowanie do reformy ze strony Pana
Prezydenta, Pani Prezydent jest bardzo rzetelne, bardzo – można powiedzieć – 
pogłębione i potrzebne są jednak pewne korekty. I chcemy właśnie jako radni
przygotować się do tych korekt, nad którymi będziemy głosowali na Komisji
Edukacji i również też jako sama Rada. Jak również ta reforma przygotowywana
przez Pana Prezydenta, przez Panią Prezydent ona wymaga społecznego
zakorzenienia. Więc dobrze byłoby, żeby nawet dzisiaj goście, którzy przyszli
ze szkół, aby również, też w ramach tego zakorzenienia załóżmy, zapoznali się 
z koncepcją, bo na razie mamy tą koncepcje reformy. Więc bardzo proszę
wszystkich radnych o poparcie tego wniosku o informację Prezydenta, czy Pani
Wiceprezydent w sprawie wdrażania reformy oświaty w mieście Bydgoszczy.”
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Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Czyli Pan jest,
Panie Radny, za wnioskiem Pani Szabelskiej. Można w głosowaniu tu też
wyrazić.
Pan Prezydent Rafał Bruski, bardzo proszę.”
Prezydent Miasta Rafał Bruski cyt. „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado.
Apel do Pana Przewodniczącego, aby Pan Radny Dzakanowski nie wmawiał mi,
że wszystko, co robią inni radni, to to nie wiem, moi ludzie, ja coś każę, bo to na
tej sali jest bardzo często. Każda tu osoba została wybrana przez mieszkańców
Bydgoszczy, jest osobą samodzielną i dorosłą, ja nikim nie steruję i nie mam
takiej władzy, i nie mam też nigdy takiego zwyczaju, wiec bardzo proszę na to
zwracać uwagę, bo jest to nieprawda. Też tu Pan Radny Pastuszewski – już
kończę – mówił o społecznym zakorzenieniu. Szkoda, że tak powiem,
przyjmując tą reformę, tego społecznego zakorzenienia ci, którzy ją przyjmowali
nie zastosowali. Dziękuję bardzo.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Panie Radny
Dzakanowski, czy odnośnie porządku obrad? Odnośnie porządku obrad?
Ja proszę o uwagi do porządku obrad, a nie dyskusję, dobrze!?
Ojej, Pan jest tak regulaminowy, Panie Radny, że aż mnie to poraziło. Proszę
ostatni raz. Pan Radny Dzakanowski ostatni raz ad vocem.”
Radny Bogdan Dzakanowski cyt. „Panie Przewodniczący, oczywiście ostatni
raz ad vocem w tej materii.
Panie Prezydencie, to nie ja na tej sali powiedziałem, tylko Pan Maciej Zegarski,
Przewodniczący Klubu Platformy Obywatelskiej, że razem z Prezydentem
działają wspólnie i w porozumieniu. Dziękuję.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Dobrze. Pani
Wiceprezydent Waszkiewicz, proszę bardzo, do porządku obrad. Cały czas
oczekuję uwag, każdej innej wypowiedzi nie przyjmuję do wiadomości. Proszę
bardzo, do porządku obrad.”
Zastępca Prezydenta Miasta Iwona Waszkiewicz cyt. „W uzupełnieniu
informacji, o której mówił Pan Prezydent i spotkań z Państwem Radnymi,
jesteśmy w tej chwili w trakcie zbierania wszelkich opinii i wszelkich stanowisk
na temat przedstawionej propozycji sieci i również jesteśmy otwarci na różne
korekty i zmiany. Radnym Rady Miasta z dwóch Klubów już została ta sieć
dodatkowo też przedstawiona, stąd też propozycja, by kolejny Klub także miał
jeszcze takie spotkania, by można było merytorycznie porozmawiać spokojnie.
Z radnymi zależnymi, jeżeli będzie taka potrzeba, również się spotkam.
Natomiast mamy takie spotkania zaplanowane w tych miejscach, gdzie już są
pewne wątpliwości i są zgłaszane wnioski i postulaty, i stanowiska. I bardzo
gorąco Państwa zapraszam, wszystkich Radnych Rady Miasta Bydgoszczy
zainteresowanych szkołami w Fordonie do Szkoły Podstawowej nr 66 
na ul. Berlinga na godzinę 900 w najbliższy poniedziałek 30 stycznia, a we
wtorek do Szkoły Podstawowej nr 14 na ul. Żmudzką również na godzinę 900.
Obie te wizyty będą tak przedstawione, że będziemy omawiać wszystkie
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wnioski, przedstawimy warianty, o które wnosiły zainteresowane strony 
i odwiedzimy wszystkie szkoły w okolicy, żeby sprawdzić tam warunki. 
1 lutego jest zaplanowana kolejna Komisja Edukacji, więc myślę, że na tej
Komisji będzie można przedstawić wszystkie wnioski, które wypłynęły z tych
spotkań.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Dziękuję. Pan
Radny Janusz Czwojda, proszę do porządku obrad.”
Radny Janusz Czwojda cyt. „Tak, do porządku obrad. Wysoka Rado, Panie
Przewodniczący, ja mam wątpliwości. Tutaj wpłynęły, tutaj są dwa wezwania
Rady Miasta do usunięcia naruszenia prawa, występującego w dwóch
uchwałach. Przy czym, chcę powiedzieć, że ta oznaczona numerem 0004.746 –
one są tego samego autorstwa, Pana Krzysztofa Słomkowskiego – nie jest
obecnie w obiegu prawnym. Druga, do której usunięcia błędów prawnych
wezwał Pan Słomkowski, właśnie wprowadziła sytuację taką, że tamta uchwała
została wycofana z obiegu prawnego. W związku z powyższym, tak
przynajmniej ja czytam, została, została, no nie istnieje. W związku z tym, czy
Rada powinna zajmować się prawem, które nie jest w obiegu prawnym? Tutaj,
no nie wiem, chyba opinia Pana Mecenasa powinna być.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „O której skardze
Pan mówi? Jeszcze raz Panie Radny. To jest ta 4.756?”
Radny Janusz Czwojda cyt. „Przepraszam, nie usłyszałem tego momentu.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „O której skardze
Pan mówi, tego zadania?”
Radny Janusz Czwojda cyt. „0004.746.2016, bo uchwała to jest 902 z 2010
roku – została jakby usunięta z obiegu prawnego przez uchwały, traci moc, jest
w zapisie z 2013 roku, w uchwale, to znaczy 1014/2013 no jest zapis, że traci
moc uchwała 902/2010. W związku z powyższym, czy ta uchwała może być
procedowana, czy to jest w ogóle jakby idea? No trochę byłoby to dziwne, skoro
ona od trzech lat nie funkcjonuje w obrocie prawnym.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „To Komisja musi
stwierdzić, czy będziemy ją procedować, czy nie.
Jeszcze Pan Mecenas. Bardzo proszę Panie Mecenasie.”
Koordynator Zespołu Prawnego Zbigniew Cichowski cyt. „Szanowni
Państwo. Zgodnie z życzeniem Radnych, zastrzeżenia co do treści prawnej
podjętych uchwał w historii mają być rozpatrywane i wezwania do usunięcia
naruszenia prawa mają być rozpatrywane przez Radę. Takie było życzenie. 
W związku z czym, to Rada musi zająć stanowisko, określając i odpowiadając
skarżącemu: Drogi Skarżący, uchwała nie obowiązuje. I to wszystko, jeżeli się
to potwierdzi, prawda? I tak w każdym z innych przypadków. Dziękuję.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Dziękuję. Czyli
to jest w tej chwili sytuacja jasna.
Teraz Pan Radny Krystian Frelichowski.”
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Radny Krystian Frelichowski cyt. „Proszę Państwa, 22 lutego będziemy
podejmowali konkretne decyzje dotyczące oświaty. Owszem, Klub nasz ma też
się spotkać z Panią Wiceprezydent, żeby poznać szczegóły. Ale proszę
pamiętać, że my jako radni nie mamy działać oderwani od wyborców, od
społeczności lokalnej. Dlatego bardzo ważne jest, żeby te podstawowe
informacje dzisiaj dotarły za pośrednictwem punktu zgłoszonego, poprzez punkt
zgłoszony przez Panią Radną Szabelską za pośrednictwem mediów do
mieszkańców. Żebyśmy rozmawiając, przygotowując się do decyzji, które
będziemy podejmowali w 22 – gim mogli rozmawiać z mieszkańcami, którzy
mają konkretną wiedzę. Czyli ta dzisiejsza informacja dotrze także do
mieszkańców, a my będziemy działali nie w oparciu o nasze lepsze, bądź gorsze
wyczucie, ale w oparciu o świadomość mieszkańców, czy akceptują tą formę
sieci szkół, która jest proponowana, czy nie, jakie propozycje zmian chcieliby
wprowadzić? Dlatego bardzo ważne jest, żeby ta informacja dzisiaj zaczęła
funkcjonować w społeczeństwie. Dziękuję.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Czyli to jest
wniosek tożsamy z wnioskiem Pani Szabelskiej i Pana Radnego
Pastuszewskiego. Myślę, że jednak omawianie pewnych, pewnych już
wypracowanych stanowisk wydawało się w Radzie Miasta, przed rozmową 
z zainteresowanymi bezpośrednio, nie jest dobrym sposobem. Pierw te dwa
zaplanowane spotkania powinny się odbyć, bo one generalnie, według mojego
odczucia, mogą… Jeżeli Państwo byście mogli troszeczkę uciszyć się, Panie
Radny Pastuszewski, Pan nie pozwala mi mówić, bo to przeszkadza. Więc
wracam do tematu. Wydaje się, że jeżeli na tych dwóch spotkaniach, o których
mówiła Pani Prezydent, wypracowane zostaną pewne decyzje, a być może
zupełnie zmodyfikowane w ten sposób, że będą odpowiadały tym społecznym
żądaniom, to wtedy takie sprawozdanie byłoby no najwłaściwsze. Ale
przegłosujemy oczywiście.
Pan Radny, Wiceprzewodniczący Jan Szopiński.”
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jan Szopiński cyt. „Tak. Chciałbym
wystąpić z gorącym apelem do Pana Prezydenta, by Pan Prezydent zmienił
zdanie. Toczymy w tej sprawie zupełnie niepotrzebny spór. Pani Prezydent
spotkała się z dziennikarzami, przedstawiła dokładnie kwestię dotyczącą
reformy edukacji w naszym Mieście. Przypomnę, że kwestia dotycząca reformy
edukacji dotyczy 37 tysięcy uczniów w naszym mieście i 4,5 tysiąca
nauczycieli. I W związku z powyższym wnoszę i będę głosował za tym
wnioskiem, a jednocześnie proszę, aby to był – żeby całego porządku obrad nie
przewracać – aby to był ostatni punkt porządku naszych obrad. Słuchają nas
mieszkańcy, słuchają nauczyciele i są różne, Panie Prezydencie, metody
komunikacji w dużych polskich samorządach w tej sprawie. Jest taki model,
który tutaj Pan zaprezentował, ja bardzo sobie go szanuję, o nim na Komisji
mówił Pan Stefan Pastuszewski bardzo pozytywnie, ale są też modele takie, 
w którym odbywają się, i tu w dużych polskich samorządach, otwarte spotkania
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mieszkańców i mieszkańcy mają szansę i okazję na tych otwartych spotkaniach
powiedzieć co ich interesuje. I myślę, że gdyby to był ostatni punkt porządku
naszych obrad, to przecież można pokazać jakie są propozycje X w kwestii
dotyczącej szkoły Gimnazjum nr 9 i w kwestii dotyczącej szkoły na Bajce.
Alternatywnie – to lub to. I są też takie polskie samorządy, w których się
pokazuje: mieszkańcy, macie to lub to – głosujcie! I są interaktywne strony 
w polskich samorządach, w których mieszkańcy mogą. Stąd też apeluję, abyśmy
nie prowadzili zupełnie niepotrzebnego sporu, czy ta informacja jest potrzebna,
czy nie jest potrzebna. Jest strona internetowa, dziennikarze zostali
poinformowani, ja uważam, że to jest ten element, w którym mieszkańcy
Bydgoszczy w ostatnim punkcie będą poinformowani przez Pana Prezydenta. 
A Pani Prezydent jest doskonale w tej kwestii przygotowana i przecież nie
zmieniła zdania od wczoraj do dzisiaj. Dziękuję bardzo.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Dziękuję. Czyli
mamy zdanie tożsame ze zdaniem Pani Szabelskiej, Pana Pstuszewskiego, Pana
Frelichowskiego i cały czas chodzi o jedno, o informację – przecież to będziemy
głosować, tak?! (…)
A więc zatem, szanowni Państwo, wobec tego, że już nie ma żadnych
propozycji, mamy do przegłosowania, do wprowadzenia, po pierwsze projekt
uchwały (…).”

Wnioski:
 dot. wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej

uchwałę w sprawie ustalenia trybu postępowania o udzielenie dotacji,
sposobu ich rozliczania oraz kontroli wykonywania zleconych zadań
w zakresie rozwoju sportu przez podmioty nie zaliczane do sektora finansów
publicznych.
Wynik głosowania:
W.4a 21 głosów „za”, 1 głos „przeciwny”, 3 głosy „wstrzymujące”.
Wniosek został przyjęty.

 dot. wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej
uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy  finansowej Miasta Bydgoszczy
(1).
Wynik głosowania:
W.4b 15 głosów „za”, 5 głosów „przeciwnych”, 6 głosów
„wstrzymujących”.
Wniosek nie został przyjęty.

 dot. wprowadzenia do porządku obrad rozpatrzenia petycji w sprawie
przebudowy ulicy Smukalskiej w roku 2017 (RM.0004.755.2017).
Wynik głosowania:
W.4c 23 głosy „za”, 2 głosy „przeciwne”, brak głosów „wstrzymujących”.
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Wniosek został przyjęty.

 dot. wprowadzenia do porządku obrad rozpatrzenia petycji w sprawie
przebudowy ul. Sanatoryjnej, Piaski i Botanicznej w roku 2017
(RM.0004.756.2017).
Wynik głosowania:
W.4d 25 głosów „za”, 1 głos „przeciwny”, brak głosów „wstrzymujących”.
Wniosek został przyjęty.

 dot. wprowadzenia do porządku obrad zlecenia zadania do merytorycznej
Komisji dot. zbadania skargi (RM.1510.93.2017).
Wynik głosowania:
W.4e jednomyślnie tj. 26 głosów „za”.
Wniosek został przyjęty.

 dot. wprowadzenia do porządku obrad stanowiska Komisji Rodziny i Polityki
Społecznej w sprawie petycji dot. zapewnienia warunków do osiedlenia się 
w Bydgoszczy rodzinie oraz kilku osieroconym dzieciom z miasta Aleppo
(Syria).
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Chwileczkę,
zaraz, sekundę, sekundę. Panie Radny, no jakiś porządek obowiązuje tutaj.
Mamy tablicę, tak?! Mamy jakąś kolejność zgłaszania się, a nie
przekrzykiwania, no co jest? Chwileczkę, ja mam w tej chwili stanowisko
Komisji Rodziny i Polityki Społecznej, które w momencie, kiedy zostanie
wprowadzone pod obrady, wydaje się, że wtedy będziemy mogli zająć
właściwe stanowisko (…) To jest tylko intencja.
Proszę Pan Mecenas.”
Koordynator Zespołu Prawnego Zbigniew Cichowski cyt. „Szanowni
Państwo. W tej chwili procedujemy nad porządkiem obrad, a nie nad
wartością merytoryczną dokumentu, który oceniamy. To zrobimy podczas
realizacji tego punktu, który wprowadzimy do porządku obrad lub nie.
Dziękuję.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Tak. Panie
Radny Młyński, czy Pan rozumie, że dyskutujemy nad porządkiem czy
wprowadzamy, czy nie. Jak Pan przeciw, to Pan głosuje przeciw. To nie jest
moment dyskusji, więc jeżeli Państwo zapisujecie się do dyskusji, to nie ma
dyskusji.
Ale Szanowni Państwo, dyskutujemy, to już jest XXXIX sesja tejże kadencji.
Mamy porządek obrad i albo wolą Państwa wprowadzamy do porządku
obrad, albo nie wprowadzamy. Jak wprowadzimy, będziemy dyskutować,
a nie dyskutujmy przed wprowadzeniem czegoś, co potencjalnie może nie
być.



15

Więc ja mam propozycję, aby w tej chwili przegłosować, wycofajcie się
Państwo z tego głosu.
Panie Radny! No dobrze. Ogłaszam 10 – minutową przerwę, abyście
Państwo poczytali sobie Regulamin Rady Miasta i zasadność prowadzenia
pewnych etapów. To jest po prostu niebywałe.”

Obrady zostały wznowione.
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „A zatem
wznawiam posiedzenie XXXIX sesji Rady Miasta Bydgoszczy.
A więc wracamy do punktu dotyczącego stanowiska Komisji Rodziny
Polityki Społecznej i tutaj, Szanowni Państwo, na moje ręce Przewodnicząca
Komisji Pani Monika Matowska przekazała następujące pismo: W związku ze
zleceniem przez Radę Miasta zadania dotyczącego rozpatrzenia petycji 
w sprawie zapewnienia warunków do osiedlenia się w Bydgoszczy rodzinie
oraz kilku osieroconym dzieciom z miasta Aleppo w Syrii, w załączeniu
przekazuję stanowisko Komisji Rodziny i Polityki Społecznej Rady Miasta
Bydgoszczy w celu przyjęcia tego do porządku obrad Rady Miasta.
Komisja Rodziny i Polityki Społecznej na posiedzeniu w dniu 18 stycznia
2017 roku przyjęła stanowisko, które przekazuje do akceptacji przez Radę
Miasta, o wyrażeniu woli zapewnienia warunków do osiedlania się
w Bydgoszczy rodzinie oraz kilku osieroconym dzieciom z miasta Aleppo.
Powyższe stanowisko zostało przyjęte głosami: 4 głosy „za”, 1 głos
„wstrzymujący”, brak głosów „przeciwnych”.
Jednocześnie Komisja Rodziny i Polityki Społecznej rekomenduje, po
przyjęciu przez Radę Miasta, przekazanie niniejszego stanowiska Radzie
Ministrów.
Takie mam stanowisko wypracowane przez Komisję Rodziny i Polityki
Społecznej i w tej sytuacji albo przyjmiemy to do porządku obrad, albo
odrzucimy. Taki jest mechanizm głosowania. Proszę zatem o tablicę
głosowań. Proszę o tablicę głosowań. Kto jest za przyjęciem stanowiska
Komisji Rodziny i Polityki Społecznej… Słucham? Kto jest za tym, aby
przyjąć stanowisko Komisji Rodziny do porządku obrad, tak? Do porządku
obrad. Proszę, czyli wprowadzamy albo nie wprowadzamy do porządku
obrad stanowiska Komisji.

Wynik głosowania:
W.4f 15 głosów „za”, 10 głosów „przeciwnych”, brak głosów
„wstrzymujących”.
Wniosek nie został przyjęty.

 dot. wprowadzenia do porządku obrad informacji Prezydenta Miasta
w sprawie etapu realizacji reformy oświatowej w Bydgoszczy.
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Spokojnie
proszę, tak?! Teraz mamy wspólny w zasadzie wniosek Pani Radnej
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Szabelskiej, Pana Radnego Pastuszewskiego, Pana Radnego
Frelichowskiego, aby Pan Prezydent przedstawił informację w sprawie
etapowości wprowadzania reformy oświaty na terenie Miasta Bydgoszczy.
Jeszcze tutaj prosił o głos Pan Prezydent. Bardzo proszę Panie Prezydencie.
Pan Prezydent Rafał Bruski.”
Prezydent Miasta Rafał Bruski cyt. „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado.
Ja oczywiście, jeżeli jest taka wola, to ta informacja zostanie przedstawiona.
Ona wielokrotnie już była powtarzana, dla każdego mieszkańca Bydgoszczy
to, co miało być przedstawione, jest dostępne na stronie internetowej.
Sprawdziłem przed chwileczką, ponad 2 tysiące osób w Bydgoszczy już się 
z tym zapoznało. Jeżeli jest taka wola, jak najbardziej. Ja tylko mam apel,
żebyśmy po prostu nie rozgrzewali i nie rozgrywali tego politycznie tutaj 
w trakcie choćby tego punktu. Także, jeżeli jest taka wola, to jak najbardziej,
bo tu nie chodzi o jakiekolwiek ukrywanie czegokolwiek, bo nie mamy tego
w zwyczaju. Także, jeżeli tak ma być, to ja to przyjmuję jako autopoprawkę,
ale tak, jak mówię z apelem gorącym do wszystkich, aby po prostu nie
uprawiać tutaj polityki, tym bardziej, że są spotkania w tych miejscach –
jeszcze raz przypomnę – gdzie trwa dyskusja. Na ten moment to są dwa
obszary. Te spotkania są, jeżeli będą kolejne, będą kolejne spotkania po to,
żeby w spokoju ze wszystkimi – jeszcze raz powiem – ze wszystkimi
zainteresowanymi się spotkać, bo dzisiaj mamy tylko część
zainteresowanych na sali, a nie wszystkich. Zależy nam na tym, żeby byli
wszyscy. Także, jeżeli taka jest wola, to jak najbardziej. Jeszcze będę chciał,
nie wiem, czy teraz, czy …”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Może jak
przegłosujemy, Panie Prezydencie.
A zatem mamy sytuację, w której mamy do przegłosowania wniosek Pani
Radnej Szabelskiej, Pana Radnego Pastuszewskiego, Pana Radnego
Frelichowskiego, aby wprowadzić tę informację do porządku obrad. Czy
Panowie jeszcze i Pani Radna ma coś do tego? Pani Radna Szabelska, bo my
już głosujemy Pani wniosek.”
Radna Grażyna Szabelska cyt. „Chciałam podziękować Panu Prezydentowi
za ten głos i deklarować, że będzie to merytoryczna dyskusja.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Dobrze. Czy
Pan Radny Dzakanowski ma do tego swojego żądania jeszcze coś? Proszę.
Tak. Pan Radny Dzakanowski.”
Radny Bogdan Dzakanowski cyt. „Panie Prezydencie, dziękuję za to
wyrażenie zgody. Jeśli Pan nie będzie wprowadzał polityki, to również jako
radny niezależny nie wprowadzę polityki. Dziękuję.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Pan Radny
Młyński, proszę. Pan również dziękuje?”
Radny Andrzej Młyński cyt. „Tak. Dziękuję za te wyjaśnienia Pana
Prezydenta. Nie mniej chciałem się tylko zapytać, czy w związku z tym radni
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będą zapraszani na te spotkania, czy tylko jest to zaproszenie werbalnie?
Dziękuję.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Może na razie
wprowadźmy to do porządku obrad. Słyszał Pan, zaproszenie, daty, godziny,
wszystko jest podane.
Proszę, kto z Pań, Panów Radnych jest za tym, aby wprowadzić do porządku
obrad informację Pana … Słucham? Zaraz. Przegłosujmy. Proszę o spokój,
bo ogłoszę następne 10 minut przerwy, żebyście Państwo pewne
przemyślenia podjęli, tak?! A zatem wprowadzamy, albo nie wprowadzamy
informację dotyczącą reformy edukacji. Proszę, kto jest za
wprowadzeniem?”

Wynik głosowania:
W.4g 22 głosy „za”, 3 głosy „przeciwne”, brak głosów „wstrzymujących”.
Wniosek został przyjęty.

Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Ta informacja
zostanie wprowadzona i będzie ujęta w przedostatnim punkcie obrad, a więc
przed komunikatami, tak?!
Dalej. A tutaj jeszcze, przepraszam, do tego należy dołączyć Pana
Wiceprzewodniczącego Szopińskiego, który też był współautorem.
Pan Radny Jakub Mikołajczak zrezygnował z wniosku o 10 – minutową przerwę
– informuję Państwa.
A zatem wszystkie poprawki do wprowadzenia… Pan Prezydent jeszcze. Proszę
Pan Prezydent Rafał Bruski.”
Prezydent Miasta Rafał Bruski cyt. „Szanowni Państwo. Ja jeszcze chcę
powrócić do tego punktu. Ja Panu Radnemu Dzakanowskiemu nie
przeszkadzałem, Panie Przewodniczący i proszę dbać tutaj o równowagę.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „No staram się jak
mogę, ale nie mogę. Zresztą napisano tak gdzieś, w jednej z poczytnych gazet.”
Prezydent Miasta Rafał Bruski cyt. „Zdaję sobie sprawę, no ale może ciężką,
syzyfową pracę jednak się uda w którymś momencie.
Szanowni Państwo. Ja mam nadzieję, że to jest niezrozumienie, a nie działanie
na szkodę miasta – nieprzyjęcie do porządku obrad tego punktu dotyczącego
zmiany wieloletniej prognozy finansowej. Bo tak jak wspominałem, ta
prognoza, znaczy ta zmiana polega na jednej rzeczy, na uszczegółowieniu
zapisów polegających na tym, że wprowadzamy jeden wiersz z kwotami, które 
i tak są w tymże w dokumencie zapisane, dotyczący akurat dopłat dla
mieszkańców i jest to wyjście naprzeciw oczekiwaniom ekspertów. Tu mam 
w tej chwili, że tak powiem, pismo z Narodowego Funduszu Ochrony
Środowiska, w którym się mówi, że celem potwierdzenia planowanych dopłat ze
środków budżetowych gminy wnioskodawca powinien przedstawić stanowisko
Miasta Bydgoszczy w sprawie dokonywania dopłat do taryf uwzględniających
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skutki projektu i wieloletnią prognozę finansową z ujęciem w budżecie miasta
wydatków na ten cel co najmniej w ramach prognozy sporządzanej w modelu
finansowym. Ten wniosek uzyskał 15 głosów poparcia, 11 było przeciwnych, bo
każdy wstrzymujący to jest, tutaj działa akurat jak przeciw. I tak jak mówię,
mam nadzieję, że to jest niezrozumienie, a nie działanie na szkodę miasta, bo 
w tym momencie informuję, że jest zagrożone 130 milionów dotacji, które tak
naprawdę dzisiaj mamy przyznane, ale musimy, że tak powiem, jeszcze pewne
dokumenty pouzupełniać. W tymże konkursie jest bardzo ciasno, każdy punkt
ma swoją wagę i może się zdarzyć, że te pieniądze nam przepadną. Ja sobie tego
nie wyobrażam, stąd apeluję jeszcze raz do Pana Przewodniczącego o poddanie
tego wniosku pod głosowanie. Godzina dla nas deadline to jest 1530, alternatywą
jest oczywiście zwrócenie się przeze mnie o zwołanie dodatkowej sesji w trybie
nadzwyczajnym. Taki wniosek zresztą jest przygotowywany, jakby to było
potrzebne. Trafi on do Przewodniczącego, który – przypomnę – musi taką sesję
zwołać nie później w ciągu tygodnia, ale może w ciągu minuty. I będę apelował
do Pana Przewodniczącego, żeby ratując te pieniądze, że tak powiem, taką sesję
w razie potrzeby zwołał. Dziękuję bardzo.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „A zatem, Panie
Prezydencie jest wniosek o …”
Prezydent Miasta Rafał Bruski cyt. „Wniosek o wprowadzenie do porządku
obrad tego, który był i niech to będzie łącznie już, żeby było razem – niech się
okaże prawda czy fałsz, kto jest za miastem, a kto za polityką – punkt 48, a więc
projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta,
żeby był też głosowany zaraz bezpośrednio obok, czyli przesunięty jak
najwcześniej, bo tak jak wspomniałem do godziny 1530 Miejskie Wodociągi 
i Kanalizacja muszą te dokumenty przesłać do Warszawy.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Szanowni
Państwo, Panie Mecenasie, rozumiem, że według obowiązującego nas
regulaminu prawa, Pan Prezydent w każdym momencie ten tożsamy projekt
uchwały może ponownie wprowadzić do porządku obrad, próbować
wprowadzić do porządku obrad.
Spokojnie. Proszę… Czy Państwa wątpliwości dotyczą teraz czego? Pan Radny
Bokiej ad vocem, proszę.”
Radny Paweł Bokiej cyt. „Dziękuję. Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie.
To jest troszeczkę też konsekwencja jednak tego trybu pracy. Ja rozumiem teraz
Pana stanowisko, jestem w stanie tutaj zrewidować trochę swoje zdanie,
natomiast prawda jest taka, że dokumenty… Tak się składa, że pod nieobecność
Pana Przewodniczącego Drozdalskiego, wczoraj to ja prowadziłem Komisję
Finansów, która miała zaopiniować te uchwały na Radę Miasta. Na Komisji
faktycznie Pan Skarbnik poinformował, że taki dokument wpłynie. On wpłynął
dość późno, wpłynął o 1730, a o 1800 zostałem poproszony o zwołanie Komisji
na 10 minut przed sesją, dziś za dziesięć dziewiąta. Przyznam szczerze, że sam
miałem pewne wątpliwości, natomiast rozumiejąc właśnie wagę sprawy, nie
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chciałem tutaj być małostkowy i złośliwy, zrobiłem, wykonałem tą prośbę 
i Pana Skarbnika, i tutaj Pana Dyrektora tak jak się umówiliśmy, mimo, że też
na samej Komisji się naraziłem na pewne głosy krytyki innych radnych, zresztą
słyszał to Pan już na początku tej sesji. Mówię to też w kontekście tego, co się
odbywało chociażby na ostatniej sesji budżetowej, gdzie Państwo też nie
potrafiliście takiego gestu jednak wykonać i z jakichś tam błahych powodów 
i domniemanych błędów formalnych naszych wniosków, nie pozwoliliście na
głosowanie naszych poprawek, które też były wynikiem troski o mieszkańców.
Tak samo jak tutaj Pan Prezydent przedstawia właśnie ten argument, że to jest
pewna troska o mieszkańców. Także mówię, ja apeluję, aby na następny raz
jednak wyjść wcześniej z jakąś rozmową, no właśnie, aby do takich sytuacji nie
dochodziło. Dziękuję.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Szanowni
Państwo, a zatem ponownie trafia pod rozpatrzenie o wprowadzenie do
porządku obrad projekt uchwały i myślę sobie, że najrozsądniej będzie, kiedy …
Ale co nie?! Panie Radny, no proszę się wyzbyć tej maniery, naprawdę bardzo
Pana proszę. No już dość tych kompromitacji na tej sali, tak?!
Po pierwsze, mamy projekt uchwały ponownie wniesiony przez Pana
Prezydenta i przecież znowu Pan wyrazi swoją wolę w głosowaniu, czy Panu to
się podoba, czy nie. Więc, no nic prostszego, a dyskutować Pan będzie wtedy,
kiedy ten projekt uchwały trafi do porządku obrad. Czy to jest tak trudno
zrozumieć? Trudno prawda?! Trudno. Bardzo trudno.
O proszę. Nad czym Państwo chcecie dyskutować? Ale Panie Radny, przecież
ma Pan mechanizm pod postacią czterech prostych: zielony, żółty, czerwony,
niebieski.”
Radny Paweł Bokiej cyt. „Panie Przewodniczący, w takim razie ja w imieniu
Klubu proszę o 10 minut przerwy dla Klubu Prawa i Sprawiedliwości.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Bardzo proszę,
sprawa prosta, 10 minut przerwy.”

Obrady zostały wznowione.

Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „(…) Cały czas
tkwimy przy ustalaniu porządku obrad. Proszę nacisnąć guzik. Pan Jakub
Mendry z wnioskiem formalnym, proszę.”
Radny Jakub Mendry cyt. „Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący. Wydaje
mi się, że ta dyskusja zaszła troszkę za daleko, tym bardziej, że na sali jest 
z nami obecna – tak, to jest wniosek formalny – na sali jest z nami obecna
młodzież z Zespołu Szkół Elektronicznych, która nas obserwuje, dlatego
składam wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania 
w tej chwili. Bez zamykania listy mówców, od razu przejście do głosowania 
i żeby ta dyskusja odbyła się w punkcie, jak wprowadzimy lub nie ten punkt do
porządku obrad. Dziękuję.”
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Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Wniosek
formalny, Panie Mecenasie, podlega, tego typu, głosowaniu, tak, Panie
Mecenasie? Wniosek formalny jest o zamknięcie dyskusji i przejście do
głosowania. A w związku z tym przeprowadzam głosowanie nad wnioskiem
formalnym, czyli zakończenie dyskusji i przejście do głosowania. Kto z Panów
i Pań Radnych, czy Pań Radnych i Panów Radnych jest za wnioskiem
formalnym, proszę? Za wnioskiem formalnym! Wniosek formalny jest
wnioskiem … Sekundę! Pan Jakub Mendry… Proszę nie wyświetlać wyników.
Panowie, no ale sekundę! Wniosek formalny brzmiał następująco – zamknięcie
natychmiastowe listy mówców i przejście go głosowania.
Proszę, Pan Jakub Mendry. Pan Jakub Mendry. Wyraźnie słyszałem. Pan Jakub
Mendry. Proszę tutaj, proszę o spokój. Proszę nie ośmieszać tej Rady, ja już dwa
lata apeluję.”
Radny Jakub Mendry cyt. „Panie Przewodniczący. Intencją wniosku jest
zamknięcie w tej chwili dyskusji i przejście do głosowania, żeby dyskusja się
odbyła w merytorycznym punkcie, jeżeli wprowadzimy lub nie ten punkt do
porządku obrad.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Taki jest
wniosek i taki wniosek został przegłosowany.”
Radny Rafał Piasecki cyt. „Przepraszam. Panie Przewodniczący. Nikt tutaj …”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Nie udzieliłem
Panu głosu, Panie Radny.”
Radny Rafał Piasecki cyt. „Było wyraźnie powiedziane przez Pana Radnego
Jakuba Mendrego – zgłasza wniosek, po zamknięciu listy mówców.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Nie
powiedział…”
Radny Rafał Piasecki cyt. „Tak powiedział. Nie będziemy się sprzeczać,
ponieważ jest nagranie. Bardzo proszę o to, aby Pan odtworzył nagranie, jeżeli
jest taka szopka, Panie Przewodniczący.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Nie wiem,
czemu to ma służyć, ale jeżeli to ma służyć …”
Radny Rafał Piasecki cyt. „Właśnie. Po to była zwołana przerwa… Niech Pan
da powiedzieć, Panie Przewodniczący. Po to była zwołana przerwa dla Klubu
Prawo i Sprawiedliwość, aby Klub mógł ustalić swoją decyzję. Gdyby Pan dał
możliwość wypowiedzenia się Przewodniczącemu Klubu, przypuszczam, że
wszystko byłoby jasne. Wystarczył jeden głos.”

Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Panie
Dyrektorze, proszę o natychmiastowe sprawdzenie jak brzmiał wniosek Pana
Radnego Mendrego?
A więc w tej chwili to się nagrywa w sposób ciągły i nie możemy do tego
cofnąć.”
Radny Bogdan Dzakanowski cyt. „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado.”
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Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Ale Panie
Radny, no w jakim trybie?
Radny Bogdan Dzakanowski cyt. „Ja się cieszę odnośnie tego, co Pan
Prezydent chce wprowadzić tutaj – jak w Sejmie.
Panie Prezydencie, żal mi, że Pan to powiedział. Jak Pan może wprowadzać pod
obrady Rady Miasta zasady, które panują w Sejmie? Panie Prezydencie, niech
się Pan za to wstydzi.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Panie Radny,
proszę nie wprowadzać samowoli. Już wystarczająco dużo tego tutaj się toczy.
Chciałem Państwu tylko delikatnie przypomnieć, że między innymi i Rada
Miasta jest miejscem, w którym pokazujemy, jak wygląda prawidłowa praca.
Obserwuje nas młodzież. Państwo robicie klasyczny chaos, bo problem polega
tylko na tym, że albo wprowadzamy do porządku ponownie i takie prawo Pan
Prezydent ma. Jak wprowadzimy, będziemy mogli, a na razie był wniosek
formalny Pana Mendrego o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania.
Wniosek musimy – Pana Mendrego – przegłosować. Proszę o wyniki
głosowania.”

Wynik głosowania:
W.4h 15 głosów „za”, 13 głosów „przeciwnych”, brak głosów
„wstrzymujących”.
Wniosek został przyjęty.

Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „(…) A zatem
w tej chwili przegłosujemy ponownie, wprowadzony do porządku obrad przez
Pana Prezydenta, projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej
prognozy finansowej Miasta Bydgoszczy jako pierwszą poprawkę. Ale teraz jest
tylko i wyłącznie za albo przeciw. Panowie, będziecie dyskutować…. Ale zaraz,
sekundę. No Panowie! Czy potrzeba Wam jeszcze parę minut przerwy, żebyście
się zastanowili?
Proszę, głosujemy projekt uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej
prognozy finansowej. Panie Mecenasie, czy wprowadzenie do porządku… Panie
Mecenasie, proszę, aby Pan jeszcze raz utwierdził mnie w przekonaniu, że
wszystkie czynności wykonywane są zgodnie… Proszę o spokój! Proszę
Panowie Radni. Ja widzę taki uśmiech satysfakcji na niektórych twarzach
niektórych Radnych. Nie wiem czemu?
Przyjdzie czas, będziemy wymieniać. W zgodzie ze zwyczajem.
Panie Mecenasie, dotychczas przyjęty … Proszę o spokój! Czy dotychczas …
Proszę o spokój! Proszę o spokój po raz ostatni, bo ogłoszę kolejną
10 – minutową przerwę. Zadałem pytanie Panu Mecenasowi, czy
dotychczasowy tok postępowania, a więc głosowanie tego wniosku formalnego
i przejście do głosowania nad wprowadzeniem ewentualnym do porządku obrad



22

projektu uchwały Pana Prezydenta jest zgodne z Regulaminem Rady Miasta 
i trybem postępowania na sesji?”
Koordynator Zespołu Prawnego Zbigniew Cichowski cyt. „Jest zgodne
z Regulaminem.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Zatem głosujemy
próbę wprowadzenia, czy wprowadzenie projektu uchwały zmieniającego
uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Bydgoszczy.
Proszę tablicę głosowań. Kto jest za, kto jest przeciw? Proszę wyniki.”

Wynik głosowania:
W.4i 15 głosów „za”, 13 głosów „przeciwnych”, brak głosów
„wstrzymujących”.
Wniosek nie został przyjęty.

Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „(…) A zatem nie
wchodzi. Nie wchodzi. W tej sytuacji przegłosujemy całość porządku obrad,
proszę.”
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Kazimierz Drozd cyt. „Kolega Szopiński
w imieniu Klubu chce zabrać głos i prosi o przerwę.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „No jakoś nie
słyszę tego.
Proszę Pan Jan Szopiński. Może jeszcze zdecyduje się. Pan Jan Szopiński,
proszę. Spokojnie. W sprawie głosowania, proszę.”
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jan Szopiński cyt. „Panie Radny, to
w sposób formalny Przewodniczący mógł złożyć wniosek. Ja zgłaszam wniosek
o 5 – minutową przerwę w imieniu mojego Klubu.
Drugie – zwracam się z apelem do Pana Prezydenta, aby Pan Prezydent spotkał
się z Klubem PiS – u i Radnym Niezależnym, i wyjaśnił sobie, czy ta uchwała
musi być podjęta w styczniu, czy w lutym, jak pisze Prezes Wodociągów.
Dziękuję bardzo. 5 minut przerwy.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Wydaje mi się,
że Pan Prezydent tłumaczył już Państwu wystarczająco dużo.”

Obrady zostały wznowione.

Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Proszę Panie
i Panów o zajęcie miejsc. Wznawiam XXXIX sesję Rady Miasta Bydgoszczy.
Przypomnę Państwu, że w tej chwili jesteśmy w punkcie przegłosowywania
całości porządku obrad, a więc bez tych dodatkowych wcześniejszych głosowań
dotyczących dwukrotnej już propozycji Pana Prezydenta, aby pod obrady
wprowadzić projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie wieloletniej
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prognozy finansowej. Czy ktoś chce jeszcze … Pan Radny Jamroży, rozumiem,
jako głos Klubu. Tylko proszę o głos Klubu bez dyskusji już tak?!
Proszę, Pan Przewodniczący Mirosław Jamroży. Proszę.”
Radny Mirosław Jamroży cyt. „Dziękuję Panie Przewodniczący.
Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Prezydencie, Szanowni
Goście. Kiedy Radny Paweł Bokiej w imieniu Prawa i Sprawiedliwości wystąpił
o przerwę, ponieważ Pan Przewodniczący mi w tym momencie nie udzielił
głosu, ta przerwa była nam potrzebna po to, aby właśnie przedyskutować
i ewentualnie porozumieć się i z Panem Prezydentem, i z pozostałymi radnymi
co do przegłosowania tego punktu.
Proszę Państwa, po przerwie, jak wiecie, dyskusja została zakończona w sposób
ordynaryjny, nieprzyjęty w ogóle w żadnych zasadach demokracji. Jestem
bardzo, bardzo, bardzo mocno wzburzony.
Panie Przewodniczący, procedujemy, dyskutujemy nad punktem, który tak
naprawdę bardzo szybko był dyskutowany na Komisji Finansów, zresztą Pan
Paweł Bokiej, Radny Pan Paweł Bokiej bardzo ładnie to wytłumaczył. Nie robił
z tego tytułu problemu, nie robił przeszkód, była Komisja z tego tytułu, z tego
tytułu była zwołana, aczkolwiek Państwo nie pracowali w tej Komisji na
żadnych dokumentach. Dyskusji nie było tak naprawdę. My chcieliśmy właśnie
nad tym dyskutować, chcieliśmy nad tym dyskutować. Jeżeli Państwo
pozwolicie, ja nawet nie widziałem tego pisma, może Państwo Radni z koalicji
macie to pismo, ja nie! My nie mieliśmy. W ostatnim akapicie tego pisma stoi:
Mając powyższe na uwadze uprzejmie prosimy o wszczęcie stosownych działań,
które pozwolą na podjęcie uchwały przez Radę Miasta Bydgoszczy w sprawie
aktualizacji wieloletniej prognozy finansowej podczas sesji zwołanej w miesiącu
lutym 2017 r.
Podpisane mgr. inż. Stanisław Drzewiecki, Prezes MWiK – u.
Ja tego pisma przedtem nie widziałem, że my możemy spokojnie procedować
nad tym punktem w miesiącu lutym. Pytam się po co ten pośpiech? Żeby być
wiarygodnym, w obecności Radnych Prawa i Sprawiedliwości zapytałem się
Pana Prezesa Drzewieckiego, czy to jest prawda? Tak, można procedować
w lutym. To dlaczego my dzisiaj na siłę próbujemy wpuścić coś do porządku
obrad nie dyskutując?
I następna bardzo ważna sprawa. Przecież dyskutowaliśmy bardzo szybko,
pospiesznie na jednej Komisji. A przecież bardzo ważną Komisją jest Komisja
Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska pod przewodnictwem Radnego
Rafała Piaseckiego. Dlaczego ta Komisja się nie może tym zająć jeszcze?
Składam w takim razie wniosek, aby nad tym punktem już więcej nie
procedować, aby go nie wprowadzać, a pierwszej kolejności aby tym punktem
zajęła się Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. Dziękuję
bardzo.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Dziękuję.
Priorytetowy głos Pan Prezydent Rafał Bruski, proszę.”
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Prezydent Miasta Rafał Bruski cyt. „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado.
Tak naprawdę rozmawiamy o jednej zmianie, w dzisiejszym wieloletnim
programie finansowym jest napisane: wydatki bieżące – kwota X. A ta zmiana
ma polegać na tym, że wydatki bieżące, w tym dopłata w 2018 i w 2019. Ta cała
merytoryczna istota tejże poprawki polega na uszczegółowieniu, nie zmienia to
żadnych kwestii finansowych. Pan Prezes Drzewiecki jest, więc zachęcam,
jeżeli Państwo się zgodzicie i Pan Przewodniczący, żeby wyjaśnił to. Pismo to
o tym, że może być w lutym – wczoraj przyszedł osobiście, złożył, bo nie
wiedział, że istnieje możliwość prawna wprowadzenia tego na dzisiejszą sesję.
Według mojej wiedzy, dzisiaj do 1530, w tej chwili wniosek jest wprowadzany
do generatora wniosków, bo odbywa się to i za pośrednictwem generatora
wniosków tak zwanego, a jednocześnie pisemnie. Dzisiaj Pan Prezes, jeżeli
Państwo pozwolicie, to rozwieje te wątpliwości tego, że nie możemy czekać do
sesji lutowej, ponieważ terminy, które są istotne, są znacznie krótsze. Bo tu Pan
Przewodniczący powołał się na rozmowę z Panem Prezesem, ja też w czasie
przerwy rozmawiałem z Panem Prezesem i powiedział mi co innego. I tu mamy
problem.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Dziękuję.
Jeszcze jest Pan Radny Dzakanowski, bo chciałby zabrać głos. Nie można
z miejsca? Nie będzie widać nic.”
Radny Bogdan Dzakanowski cyt. „Panie Przewodniczący, można z miejsca,
ale Panie Przewodniczący, po pierwsze jest to mój wniosek, nad którym dzisiaj
debatujemy i powiem tak – Panie Prezydencie, to Pana wina, że Pan nie
wprowadził do budżetu, do prognozy tych dwóch rzeczy na dwa lata. Niestety
Pana wina w październiku. Jeżeli Pan mówi, że nie Pana wina, to ja Panie
Prezydencie powiem tak, że ja składałem wniosek formalny, który debatujemy
dzisiaj i nie wiem, czy intencją mojego wniosku było to, co dzisiaj, o czym teraz
debatujemy. Panie Prezydencie, czy to jest Pana wina, że w październiku nie
przyjęliśmy tego w wpf – ie? Panie Prezydencie, Pan przedstawił Radzie Miasta
ten wniosek. Niestety, to jest Pana wina.
I Panie Przewodniczący, jeżeli Pan Drzewiecki potwierdzi, bo nie wiem, że jest
to dzisiaj Bydgoszczy potrzebne i bez tego nie możemy – mamy do 1530 czas,
tak jak mówi Pan Prezydent, to ja powiem tak – ten wniosek, który Państwo
debatujecie ja złożyłem trochę inaczej. Ja nie chciałem całości uwalać, ale
proszę o odpowiedź Pana Drzewieckiego.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Jeszcze jest Pan
Prezydent. Proszę bardzo.”
Prezydent Miasta Rafał Bruski cyt. „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado.
Jak zwykle Pan Radny Dzakanowski już wyrok wydał, że to jest moja wina.
Szanowni Państwo, zgodnie z obowiązującym prawem do wieloletniej prognozy
finansowej, jeżeli już wchodzimy w takie kwestie, możemy wpisać twarde
zobowiązania. Top zobowiązanie wynikające z dopłat wynikało z rocznie
przyjmowanych taryf i deklaracja tutaj na tej sesji padła, że w kolejnych
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taryfach na 2018 i 19 ta kwota będzie ujęta. Więc tytułu prawnego, żeby można
to było wpisać tak na twardo, to nie można się wprost doszukać. Aczkolwiek,
jeżeli eksperci tego chcą, to ja nie będę dzisiaj dyskutować z Panem
Skarbnikiem – można, czy nie można, tylko ja chcę to wpisać po to, żeby nie
stracić 130 milionów złotych. I nie można służb finansowych – oczywiście Panu
jest wygodniej mnie obwiniać, to jest zrozumiałe – winić za to, że tego nie
wpisały, bo wpisane to jest w uchwale dotyczącej programu, wsparcia itd. Tyle,
że jak spojrzycie Państwo w wieloletnią prognozę finansową, te enumeratywnie
wymienione pozycje, które tam są, wynikają z twardych zobowiązań. Tutaj to
zobowiązanie nie jest poparte choćby umową, która rodzi te roszczenia,
aczkolwiek nie czas dzisiaj dyskutować na ten temat, czy to mogło być, czy nie
mogło być. To jest inna kwestia. Jeżeli eksperci tego oczekują, to tak naprawdę
dla mnie to był temat, który powinniśmy załatwić w ten sposób, bo on nikomu
nic nie zmienia, kompletnie nic. Tracimy już tak naprawdę w dobrej wierze,
czyli 130 milionów, 2 godziny 20 minut tylko po to, żeby dodać jeden wiersz,
żeby eksperci przeczytali tak, Miasto w swoich dokumentach finansowych ma tą
kwotę. My dzisiaj będziemy im tłumaczyć, że ma w innej pozycji, bo tak
naprawdę z pozycji ogólnej – wydatki bieżące – my uważamy, że one tam są,
ale eksperci chcą uszczegółowienia. Więc tak naprawdę rozmawiamy, dziwię
się, że tyle czasu o takiej błahostce, a tym bardziej, że – znowu zakładam – że
my wszyscy chcemy tych pieniędzy, a jak chcemy, to trzeba temu pomóc, po
prostu.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Dziękuję. Proszę
Pana Prezesa Drzewieckiego, żeby wyjaśnił nam kilka kwestii, tak?!
Przypominam Państwu, że jesteśmy po tym, że w porządku obrad nie ma tego
projektu uchwały, tak?! Nie ma, po prostu nie ma. Tak było to głosowane.
Proszę Panie Prezesie, niech Pan wyjaśni nam, dlaczego w takim, a nie innym
opisie to zdanie się znalazło?”
Prezes Zarządu Miejskich Wodociągów i Kanalizacji Stanisław Drzewiecki
cyt. „Pani Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka Rado. Konkurs został
ogłoszony w czerwcu ubiegłego roku. Wtedy to określono warunki i terminy. Po
zakończeniu etapu oceny formalnej i oceny merytorycznej pierwszego stopnia,
co miało miejsce w ubiegłym roku, Narodowy Fundusz przystąpił do oceny
merytorycznej drugiego stopnia. W wyniku tych dwóch pierwszych znaleźliśmy
się na liście podstawowej – nie powiem, że z gwarancją, ale z bardzo dużą
pewnością, że te pieniądze uzyskamy. Warunkiem potwierdzającym ostatecznie
te kwestie jest etap oceny merytorycznej drugiego stopnia, kiedy to eksperci,
często zatrudnieni przez Narodowy Fundusz z zewnętrznych firm eksperckich,
dokonują oceny. I oni się doszukali niezgodności uchwał akceptujących projekt,
ścieżkę taryfową i taryfę z planem wieloletnim. Dlatego, po konsultacjach, nasi
eksperci uznali – ja się z tym zgadzam – że dla uzyskania pewności w tym
momencie najlepszym byłoby, aby do dzisiejszego dnia, bo ten termin wynika
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z tych harmonogramów czerwca ubiegłego roku, uchwała Rady Miasta, która tą
jakby niezgodność porządkuje była.
Dalej. 15 lutego jest zakończenie oceny merytorycznej drugiego stopnia
i ostateczna kwalifikacja. Jeżeli taką uchwałę dzisiejszą Rada by podjęła, to
powiem zdecydowanie, że mamy gwarancję, ze projekt będzie akceptowany i te
130 milionów złotych dostaniemy. Jeżeli nie będzie do 15 lutego uchwały, która
tą niezgodność, że tak powiem, zniesie, to trudno powiedzieć jaki będzie
werdykt Narodowego Funduszu. Dlatego, z ostrożności i celem eliminacji
ryzyk, padła propozycja, by na dzisiejszej sesji – takiej formalnej możliwości ja
nie znałem – można było tą kwestię rozstrzygać, stąd był wniosek. W mojej
ocenie, na ile mogę się tu wypowiadać, jest prosta sprawa, bo to jest
powtórzenie stanowiska Rady z października ubiegłego roku, kiedy to Rada
przyjęła, a o to było wiele pytań. Bo dopłata owszem w roku wtedy przyszłym,
dzisiaj bieżącym, ale co będzie, jaka będzie pewność, że będzie 
w kolejnych dwóch następnych latach, czyli w sumie w trzech latach. I to jest
jakby wykonanie konsekwencji tamtej uchwały. Chodzi o to, żeby potwierdzić,
że tak, Miasto Bydgoszcz, budżet Miasta Bydgoszczy mieszkańcom
Bydgoszczy zrealizuje dopłatę w 100% do ceny za ścieki deszczowe w roku 
17 – tym, 18 – tym i 19 – tym. I w tym momencie rozwiewamy wątpliwości
tego typu. Narodowy Fundusz napisał – oczekuje stanowiska Miasta
Bydgoszczy. Nie Rady Miasta Bydgoszczy, nie Prezydenta, tylko Miasta
Bydgoszczy. My to rozumiemy w ten sposób, że to jest organ najwyższy, który
też przyjmował te uchwały w październiku ubiegłego roku. Oczywiście
wpisaliśmy luty, bo patrząc na procedury w terminie, w jakim ta kwestia
zaistniała, ten luty wynikał z wyliczenia dni kalendarza, natomiast jeżeli można
by taką uchwałę dzisiaj podjąć, byłby to pełen komfort i eliminacja ryzyka, bo
tak jak powiedziałem ani nasi eksperci, ani my nie potrafimy wskazać,
przewidzieć jakie będzie stanowisko Narodowego Funduszu, w tym decyzji
ostatecznej 15 lutego, zwłaszcza, że pamiętajmy, że za nami są chętni, którzy są
na liście rezerwowej i oby się nie dokonała zmiana niekorzystna dla nas.
Dziękuję bardzo.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Dziękuję.
Szkoda tylko Panie Prezesie, że Pan jednak zdanie tak sformułował, a nie
inaczej, bo ono wprowadziło rzeczywiście pewien chaos.
Szanowni Państwo. Ja myślę, że tak, sytuacja jest konkretna w tym momencie.
Mamy głosować porządek obrad dzisiejszej sesji bez projektu, który Państwo
odrzuciliście i ten porządek należy przegłosować w tej chwili.
Ale w jakim teraz już trybie jest jakieś wyjście z tej sytuacji? To proszę Pan
Radny Dzakanowski.
Panowie! Nie ma projektu uchwały, on zniknął. Nie ma nad czym dyskutować.
Przegłosowaliście. Nie ma tego. Więc nad czym dyskutujemy?
Ad vocem Pan Przewodniczący Jan Szopiński, proszę.”
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Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jan Szopiński cyt. „Po pierwsze,
chciałbym z  apelem wystąpić do Pana Radnego Dzakanowskiego, aby wniosek
wycofał odnośnie głosowania przeciw. Przypomnę to, co mówił Prezydent –
mamy w budżecie na rok 2017, a brakuje nam tylko 2018 i 2019. W każdym
samorządzie tam, gdzie samorząd ma otrzymać pieniądze od kogoś, to tego typu
uchwały są pod szczególną ochroną i mogą one być wprowadzone dokładnie na
godzinę przed sesją, bo to są pieniądze, które mają do nas trafić. Jak one do nas
nie trafią, to ja nie chcę widzieć jakby tych wszystkich, wszyscy będziemy jakby
tym obciążeni. W związku z tym, po pierwsze, apel do Pana Radnego
Dzakanowskiego, aby wycofał ten wniosek w kwestii dotyczącej głosowania
przeciw.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „A głosowania
przeciw czemu? Przecież głosowanie się odbyło Panie Radny. Proszę Pan Radny
Dzakanowski.”
Radny Bogdan Dzakanowski cyt. „Panie Przewodniczący. Po pierwsze mój
wniosek, który zgłosiłem nie dotyczył tego, żebyśmy znieśli ten punkt z obrad.
To jest pierwsza rzecz. Może Pan Przewodniczący mnie źle zrozumiał. To jest
pierwsza rzecz.
Po drugie, mówiłem o jasnej, wyraźnej sytuacji, iż Pan Radny Mikołajczak
dzisiaj nie pozwolił na żadną dyskusję merytoryczną. Na sesji był drugi Pan
Radny, który nie pozwolił. Tak nie może być. Więc, Panie Przewodniczący,
zrozumiał mój wniosek Pan źle. Ja chciałem, żeby to odbyło się na sesji,
żebyśmy wszystkie dokumenty dostali, żebyśmy te pieniądze uzyskali dla
Miasta Bydgoszczy. Dziękuję.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Ale zatem co
w tej chwili według Pana Radnego należałoby poczynić?”
Radny Bogdan Dzakanowski cyt. „Oczywiście to jest głosowanie, mój
wniosek dotyczył czegoś innego, nie zdjęcia z porządku obrad, tak?! Więc te
wszystkie głosowania, które Pan przegłosował są nieważne. A taki mój wniosek
nie był.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Panie Mecenasie,
jakie wyjście?
Proszę jeszcze Pan Radny Tomasz Rega. Pan Radny Tomasz Rega, proszę.”
Radny Tomasz Rega cyt. „Dziękuję bardzo. Cieszę, że wreszcie jest
merytoryczna dyskusja nad wprowadzeniem. I o to prosiliśmy od samego
początku, o tą dyskusję merytoryczną nad wprowadzeniem. Wiem o tym, że tej
uchwały w chwili obecnej nie ma, ale zobaczymy.
Ale mam pytanie do Pana Prezesa. Panie Prezesie, no Pan jest wieloletnim
Prezesem Spółki, doskonale Pan wie, że sesje w każdym miesiącu odbywają się
pod koniec miesiąca. Jest to od 20 – tego do końca miesiąca, czyli 22 – gi,
3 – ci, 4 – ty każdego miesiąca. I Pan to doskonale wie. Czyli teraz pytanie jest,
czy Pan, pisząc wczoraj to pismo, bo to pismo jest datowane na 24 – go, już Pan
miał świadomość o tym terminie 15 – tego lutego, czy Pan nie miał tej
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świadomości? Bo jeżeli Pan miał tą świadomość, a z tego wynika, że Pan miał tą
świadomość wcześniej, to co Pan teraz powiedział, to na Boga, czemu Pan pisał
pismo datowane na 24 – go z prośbą o sesję w domniemanym terminie pod
koniec lutego? O tych terminach Pan wie, że sesje są pod koniec miesiąca.
Dziękuję.”
Prezes Miejskich Wodociągów i Kanalizacji Stanisław Drzewiecki cyt. „Nie
zakładałem 24 – go, zakładałem, że będzie zwołana sesja w trybie
nadzwyczajnym, w tym terminie tam bodajże 7 – dniowym. Nie spodziewałem
się, że jest taka możliwość, że jak wczoraj wniosek złożę, spodziewałem się, że
w przyszłym tygodniu przed 15 – tym będzie taka sesja. Taka możliwość się
pojawiła.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Dobrze.
Dziękuję.
Pan Radny Janusz Czwojda. Panowie! Pan Radny Janusz Czwojda, proszę.”
Radny Janusz Czwojda cyt. „Zgłaszam wniosek o wprowadzenie do porządku
obrad uchwały o zmianie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej
Miasta Bydgoszczy, zgodnie z drukiem istniejącym, funkcjonującym w obiegu
prawnym i przekazanym radnym.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Czyli ponownie,
według Pana Radnego, ma wrócić projekt uchwały zmieniający uchwałę
w sprawie wieloletniej prognozy finansowej dotyczącej konkretnie tych kwot
finansowania 2018 – 2019.
Dobrze. Pan Radny Rafał Piasecki.”
Radny Rafał Piasecki cyt. „Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, Panie
Prezydencie, Szanowni Państwo Radni. Zwrócę się na początku do Pana Prezesa
Drzewieckiego i chciałbym zauważyć, że , no osobiście już 6 lat się znamy i jak
pamiętam, niestety ta praktyka, ta praktyka zrzucania dokumentów z MWiK – u
chociażby do Komisji Gospodarki Komunalnej, której wtedy również byłem
członkiem w latach poprzednich była zawsze taka, że było to na ostatni moment.
Nie były to wyjątkowe sytuacje. Tym bardziej ubolewam, że Pan Prezes w ten
sposób traktuje radnych. To jest dokument sporej wagi, nikt tutaj tego nie
podkreśla. Radni Prawa i Sprawiedliwości również są za tym, aby te pieniądze
dla Miasta Bydgoszczy przyjąć. Nie będę już podkreślał, ani wracał do tego, 
w jaki sposób dyskusja się przyjęła. Wystarczyło oddać głos tylko
Przewodniczącemu Klubu po przerwie i by była sprawa wyjaśniona.
Natomiast, Panie Prezesie, gdyby Pan przygotował dokumenty wcześniej, albo
poinformował Pan jakkolwiek Pana Przewodniczącego, że są one w trakcie, i że
mamy zwołać jeszcze Komisję w dniu wczorajszym, w trybie
natychmiastowym, a część dokumentów już by Pan przesyłał, żebyśmy mogli
się z tym zapoznać, byłoby zupełnie inaczej. A tutaj nie ma żadnej informacji.
Ba, nie ma nawet informacji o tym, że ta Komisja, najważniejsza zresztą, 
z punktu widzenia Pana sprawy, powinna zająć opinię, a co dopiero zająć opinię,
kiedy się dokumentów nie zna. No więc pod czym mamy podnosić rękę? I jak
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teraz my wychodzimy w stosunku do mieszkańców? No nie może Pan nas
szachować jako radnych, bo tak po prostu Pan zdążył lub Pan nie zdążył. Albo
Pan w odpowiednim trybie widzi, że tak prace są skomplikowane, że zatrudnia
Pan większą ilość osób, albo jak Pan nie podoła temu zadaniu, to niech Pan
odpuści zadania Prezesa, ale to już moje zdanie.
Uważam, Panie Przewodniczący, że Komisja Gospodarki Komunalnej, jeżeli
miałoby to być pozytywnie, ponownie wprowadzone po raz trzeci pod porządek
obrad, to powinna się zwołać i opiniować ten projekt uchwały.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Tylko jak
będziemy tkwili w tej dyskusji, ta Komisja nigdy się nie zbierze.
Proszę Pan Radny Bogdan Dzakanowski i proszę decyzja. A nie! Jeszcze
priorytetem był Pan Prezydent, przepraszam.
Priorytet Pan Prezydent Rafał Bruski.”
Prezydent Miasta Rafał Bruski cyt. „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado,
Szanowni Państwo. Ta uchwała to jest li tylko finansowa zmiana,
uszczegółowienie. To nie zmienia żadnego, w żaden sposób programu
dotyczącego deszczówki, inwestycji i czegokolwiek. Nic nie zmienia prócz
wprowadzenia jednej linijki do istniejącej tabeli i jest to zabieg czysto księgowy,
uwidocznienie tej płatności, bo się nic kompletnie nie zmienia. Więc tylko
informuję, jakby broniąc tu Pana Prezesa, oceniać Go będzie Rada Nadzorcza 
i Walne Zgromadzenie, że w tym temacie akurat tu nie Pan Prezes miał
przygotować dokumenty, tylko Pan Skarbnik. I wczoraj Pan Prezes przyszedł do
nas z tym pismem, usiedliśmy, pokazał nam tą potrzebę. Poprosiliśmy Pana
Skarbnika i Pan Skarbnik za piętnaście trzecia się dowiedział o tym, żeby to
przygotować. Pierwsze co, mówił, że o godzinie 1500 jest Komisja Budżetu.
Poszedł na tą Komisję, uprzedzając ustnie, że taki dokument wpłynie, bo nie był
fizycznie w stanie jego przygotować. I dlatego jest tak nagłe działanie, jeżeli
Państwo chcecie, aczkolwiek jeszcze Panie Prezesie, Pan też ewentualnie
wyjaśni tą 1530, bo tam dzisiaj siedzą ludzie i wpisują pewne dane, więc to jest
kwestia też, no istotna jeżeli nie, to oczywiście to jest Państwa decyzja, tylko, że
ja, no chciałbym, żeby te 130 milionów jednak do miasta trafiło.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Proszę Pan
Radny Dzakanowski. Proponuję zmierzać ku końcowi. Proszę Pan Radny
Dzakanowski.”

Radny Bogdan Dzakanowski cyt. „Panie Prezydencie. Tak, Pan Skarbnik był
wczoraj na Komisji, miał przesłać dokumenty radnym Miasta Bydgoszczy, nie
przesłał. Dzisiaj zwołał, byliśmy na Komisji za dziesięć dziewiąta, żeby
procedować. Oczywiście Pan Jakub Mendry, kolega partyjny z Platformy
Obywatelskiej, złożył wniosek, aby nie głosować merytorycznie…”
Mogę? Mogę? Mogę, przepraszam? Członku Klubu Platformy, proszę mi nie
przeszkadzać. Jeżeli… Panie Prezydencie, nie zaciemniajmy pewnej rzeczy.
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Trzeba czasami być mężczyzną, uderzyć się w pierś, powiedzieć tak, chcę. 
Tak, ja zacząłem, Panie Przewodniczący, powiedziałem, że mój wniosek był
inny niż Pan Przewodniczący przegłosował. Więc dzisiaj… Panie Mecenasie,
jeżeli mój wniosek był głosowany w innej intencji niż ja chciałem, czyli musimy
wracać do tej sytuacji.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Pan Radny
Jamroży i kończymy.
Mamy wniosek o wprowadzenie ponownie do porządku obrad.
Proszę Pan Przewodniczący Radny Jamroży Mirosław.”
Radny Mirosław Jamroży cyt. „Dziękuję Panie Przewodniczący. Żeby
wszystko uporządkować, Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoka Rado,
Panie Prezydencie, wnioskuję, aby zwołać Komisję Gospodarki i Ochrony
Środowiska, a po tej Komisji wprowadzić ten punkt ponownie do porządku
obrad.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Znaczy jest w tej
chwili wniosek Radnego Janusza Czwojdy, żeby …”
Radny Mirosław Jamroży cyt. „Ja proponuję naprawdę już zakończyć tą
dyskusję, uporządkujmy to. Poproszę Pana Przewodniczącego, aby zarządził
przerwę, zwołać Komisję Gospodarki i Ochrony Środowiska i wprowadzamy
ten punkt.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Jak długą
przerwę potrzebuje… Pytam się, jak długą przerwę, Panie Przewodniczący
Komisji Gospodarki? Jak długa przerwa?”
Radny Mirosław Jamroży cyt. „Pół godziny. Pół godziny.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Półgodzinna
przerwa wymaga głosowania Rady Miasta.”
Radny Mirosław Jamroży cyt. „15 minut. 15 minut.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „15 minut.
Spotykamy się za pięć dwunasta, za dziesięć.”

Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński zaprosił członków
Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska na posiedzenie do sali 203.

Obrady zostały wznowione.

Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „(…) Ponieważ
odbyło się posiedzenie Komisji Gospodarki, poproszę za chwileczkę Pana
Przewodniczącego Komisji, Pana Radnego Piaseckiego. Przy czym te wszystkie
opinie Komisji są dopiero odczytywane w momencie, kiedy projekt się znajdzie
w porządku i będziemy ten już projekt uchwały omawiali.
Bardzo proszę Pan Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej. Proszę
bardzo.”
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Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska,
Radny Rafał Piasecki cyt. „Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący. Panie
Prezydencie, Wysoka Rado. Komisja Gospodarki Komunalnej odbyła swoje
posiedzenie, zaopiniowaliśmy projekt uchwały – już można to zdradzić –
pozytywnie. Pani Prezydent udzieliła całego szeregu dobrych, profesjonalnych
odpowiedzi. Tym samym, Panie Przewodniczący, proszę o realizację wniosku
najdalej idącego Radnych Klubu Prawa i Sprawiedliwości o przegłosowanie do
wprowadzenia porządku obrad omawianego projektu uchwały. Dziękuję.”
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński cyt. „Dziękuję.
Wniosek tożsamy z wnioskiem, który złożył wcześniej Pan Radny Janusz
Czwojda.
Proszę głosujemy wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały
dotyczącego wieloletniej prognozy finansowej – to jest pierwsza poprawka.
Proszę.”

Wynik głosowania:
W.4l 25 głosów „za”, brak głosów „przeciwnych”, 3 głosy „wstrzymujące”.
Wniosek został przyjęty.

Pod głosowanie poddany został porządek obrad wraz ze zmianami.
Wynik głosowania:
W.4m 22 głosy „za”,1 głos „przeciwny”, 3 głosy „wstrzymujące”.
Porządek obrad został przyjęty w następującym brzmieniu:
1. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie kworum.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Uchwalenie porządku obrad.
5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miasta i Prezydenta Miasta

z działalności w okresie międzysesyjnym.
6. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta Nr XXXVIII odbytej dnia

28 grudnia 2016 r.
7. Wystąpienie Pana Romana Wojciechowskiego – Dyrektora Zespołu Szkół

Elektronicznych im. Wojska Polskiego w Bydgoszczy.
8. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia trybu

postępowania o udzielenie dotacji, sposobu ich rozliczania oraz kontroli
wykonywania zleconych zadań w zakresie rozwoju sportu przez podmioty
nie zaliczane do sektora finansów publicznych.

9. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta
na 2017 rok (1).

10.Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy
finansowej Miasta Bydgoszczy (1).
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11.Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego Śródmieście – Gdańska – Krasińskiego – 3 Maja – rzeka
Brda” w Bydgoszczy.

12.Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego „Brdyujście-Pilicka” w Bydgoszczy.

13.Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji
Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Bydgoszczy i Powiatu Bydgoskiego
za rok 2016.

14.Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na zadanie
realizowane przez samorządową instytucję kultury, dla której organizatorem
jest Województwo Kujawsko – Pomorskie.

15.Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu „EduAkcja
w technikach” współfinansowanego przez Europejski Fundusz Społeczny
w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-
Pomorskiego na lata 2014-2020.

16.Informacja na temat pozyskiwania funduszy europejskich
za IV kwartał 2016 r.

17.Projekt uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania
mieszkaniowym zasobem miasta Bydgoszczy  na lata 2017-2021.

18.Projekt uchwały w sprawie zamiany nieruchomości gruntowych
niezabudowanych stanowiących własność Miasta Bydgoszczy
(ul. Fordońska).

19.Projekt uchwały w sprawie wykazu ponadstandardowych działań
edukacyjnych finansowanych z rezerwy celowej budżetu Miasta Bydgoszczy
w roku 2017, zaplanowanych w „Strategii Rozwoju Edukacji Miasta
Bydgoszczy na lata 2013-2020”.

20.Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej nr 69
Mistrzostwa Sportowego.

21.Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji XX Liceum
Ogólnokształcącego Mistrzostwa Sportowego.

22. Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Zasadniczej Szkoły
Zawodowej Drzewnej.

23.Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji  Zasadniczej Szkoły
Zawodowej Odzieżowej.

24.Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Zasadniczej Szkoły
Zawodowej Elektrycznej nr 2.

25.Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Technikum
Fotochemicznego.

26.Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Technikum Obsługi
Turystycznej.

27.Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Technikum Ochrony
Środowiska.

28.Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Technikum  Poligraficznego.
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29. Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Technikum Hotelarskiego.
30.Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Technikum Odzieżowego.
31.Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Technikum Elektrycznego

nr 2.
32.Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej

Organizacji i Zarządzania.
33.Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej

Mechanicznej.
34.Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej

Elektronicznej.
35.Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej

Gastronomicznej.
36.Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej

Rachunkowości.
37.Projekt uchwały w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodzie stolarz.
38.Projekt uchwały w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodzie krawiec.
39.Projekt uchwały w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodzie elektryk.
40.Projekt uchwały w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodzie

fototechnik.
41.Projekt uchwały w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodzie technik

obsługi turystycznej.
42.Projekt uchwały w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodzie technik

ochrony środowiska.
43.Projekt uchwały w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodach technik

cyfrowych procesów graficznych i technik procesów drukowania.
44.Projekt uchwały w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodzie technik

hotelarstwa.
45.Projekt uchwały w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodach technik

przemysłu mody i technik technologii odzieży.
46.Projekt uchwały w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodzie technik

elektryk.
47.Projekt uchwały w sprawie zamiaru zmiany siedziby Szkoły Podstawowej nr

9 w Bydgoszczy.
48.Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Szkolnego

Schroniska Młodzieżowego w Bydgoszczy.
49.Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia trybu

powoływania członków oraz organizacji i trybu działania Rady Działalności
Pożytku Publicznego Miasta Bydgoszczy.

50.Informacja na temat działalności Bydgoskiego Biura Finansów Oświaty.
51.Projekt uchwały w sprawie skargi na działania Prezydenta Miasta

Bydgoszczy (dot. działań Prezesa Rady Nadzorczej ADM).
52.Projekt uchwały w sprawie skargi na działania Prezydenta Miasta

Bydgoszczy (dot. zmiany systemu ogrzewania budynków).
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53.Projekt uchwały w sprawie pisma z dnia 2 grudnia 2016 roku oznaczonego
jako skarga.

54.Projekt uchwały w sprawie w sprawie skargi na działania Prezydenta Miasta
Bydgoszczy.

55.Projekt uchwały w sprawie skargi na działania Dyrektora i Zastępcy
Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bydgoszczy.

56.Zlecenie zadania do merytorycznej Komisji Rady Miasta Bydgoszczy dot.
rozpatrzenia petycji w sprawie przebudowy ulicy Smukalskiej w roku 2017
(RM.0004.742.2016).

57.Zlecenie zadania do merytorycznej Komisji Rady Miasta Bydgoszczy dot.
rozpatrzenia petycji w sprawie przebudowy ulicy Smukalskiej w roku 2017
(RM.0004.755.2017).

58.Zlecenie zadania do merytorycznej Komisji Rady Miasta Bydgoszczy dot.
rozpatrzenia petycji w sprawie przebudowy ulicy Sanatoryjnej, Piaski
i Botanicznej w roku 2017 (RM.0004.756.2017).

59.Zlecenie zadania do merytorycznej Komisji Rady Miasta Bydgoszczy dot.
rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa (RM.0004.746.2016).

60.Zlecenie zadania do merytorycznej Komisji Rady Miasta Bydgoszczy dot.
rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa (RM.0004.747.2016).

61.Zlecenie zadania do merytorycznej Komisji Rady Miasta Bydgoszczy dot.
zbadania skargi (RM.1510.93.2017).

62.Interpelacje, wnioski i zapytania.
63.Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.
64.Informacja Prezydenta Miasta w sprawie etapowości wprowadzania reformy

oświaty w Bydgoszczy.
65.Komunikaty.
66.Zakończenie sesji.

Ad. pkt 5
Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miasta i Prezydenta Miasta
z działalności w okresie międzysesyjnym.

Radny Mirosław Jamroży poinformował, iż w jednej z bydgoskich gazet
ukazał się artykuł dotyczący wypowiedzi Przewodniczącego Rady Miasta.
Zapytał, czy była to niefortunna wypowiedź, czy też przekręcenie słów Pana
Przewodniczącego przez dziennikarza. Chodzi o regulaminowe zastosowanie do
zachowania się na prywatnym portalu społecznościowym Pani Radnej
G. Szabelskiej. Padło stwierdzenie ze strony Przewodniczącego Rady Miasta, iż
zastosuje rozwiązania regulaminowe. Zapytał, do jakiej podstawy prawnej lub
jakiego regulaminu odwołuje się Przewodniczący Rady Miasta?
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Uważa, że jest to niepokojący proceder. Radni, działając w demokratycznym
państwie, mają prawo wolności słowa, poglądów i nie można zabraniać tego, co
się robi w wolnym czasie na prywatnym profilu. Poprosił o odpowiedź w tej
sprawie.
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński poprosił przedmówcę,
aby był precyzyjny w tym, o co pyta. Wyjaśnił, iż zadzwonił do niego
dziennikarz z gazety Ekspress Bydgoski i zapytał, co sądzi na temat wypowiedzi
Pani Radnej G. Szabelskiej i innego Radnego, którzy zbierają podpisy pod
inicjatywą odebrania prawa nadawania dla telewizji TVN 24? Opowiedział
dokładnie tak, że ma nadzieję, iż robią to jako osoby prywatne, a nie jako radni
Rady Miasta Bydgoszczy. Ma w pamięci fakt, iż Wojewoda Kujawsko –
Pomorski upomniał go przy okazji jednej z sesji w ubiegłym roku, że jeżeli
Rada Miasta będzie zajmowała się polityką i radni, występując pod sztandarem
Rady Miasta, będą politykowali, jest zdolny wprowadzić rozwiązania
wynikające z ustaw nadrzędnych. Pismo w tej sprawie może udostępnić
zainteresowanym radnym.
Oznajmił, iż jego wypowiedź była w tym duchu, że jeśli radni będą mówić, że
zamierzają coś likwidować, czyniąc to pod szyldem Rady Miasta, wówczas
napisze stosowne pismo do Wojewody Kujawsko – Pomorskiego.
Zaapelował, aby nie wywoływać dyskusji na ten temat, ponieważ obecnie jest
realizowany punkt z działalności międzysesyjnej za okres od 17 grudnia 2016 r.
do 13 stycznia 2017 r.
Radny Jarosław Wenderlich zwrócił się do Prezydenta Miasta w kwestii
Nadzwyczajnego Zgromadzenia Akcjonariuszy. W sprawozdaniu jest
informacja, iż 19 grudnia 2016 r. podjęto kilka uchwał. Zapytał, czy były jakieś
uchwały, które nie zostały podjęte, a jeżeli tak, z jakiej przyczyny?
Jednocześnie wniósł o przekazanie protokołu z Walnego Nadzwyczajnego
Zgromadzenia Akcjonariuszy Spółki WKS „Zawisza” S.A.
Radny Bogdan Dzakanowski wniósł, aby Prezydent Miasta uzupełnił
sprawozdanie o uchwały podjęte i niepodjęte podczas wszystkich Walnych
i Nadzwyczajnych Zgromadzeń.

Ad. pkt 6

Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński poinformował, że
protokół z sesji Rady Miasta Bydgoszczy Nr XXXVIII odbytej dnia 28 grudnia
2016 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miasta. Nie zgłoszono uwag
i wniosków.

Pod głosowanie poddane zostało przyjęcie ww. protokołu.
Wynik głosowania:
W.6a 16 głosów „za”, brak głosów „przeciwnych”, 11 głosów
„wstrzymujących”.
Protokół został przyjęty.
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Ad. pkt 7
Wystąpienie Pana Romana Wojciechowskiego – Dyrektora Zespołu Szkół
Elektronicznych im. Wojska Polskiego w Bydgoszczy.

Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński przypomniał, iż
Zespół Szkół Elektronicznych w Bydgoszczy zajął pierwsze miejsce
w ogólnopolskim rankingu edukacyjnym Fundacji Perspektywy, stając się
najlepszym technikum w kraju. Dodał, iż szkoła ta przez wiele lat w tego typu
rankingach nie była poniżej piątego miejsca.
Dyrektor Zespołu Szkół Elektronicznych im. Wojska Polskiego
w Bydgoszczy Roman Wojciechowski podziękował za zaproszenie na
posiedzenie Rady Miasta. Przedstawił, w formie multimedialnej prezentacji,
historię oraz osiągnięcia szkoły, którą kieruje.
Prezentowany materiał stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński pogratulował Panu
Dyrektorowi i uczniom znakomitego osiągnięcia, które jest wynikiem ciężkiej
pracy. Dodał, iż Miasto jest dumne ze Szkoły.
Zaprosił gości do swojego gabinetu.
Prezydent Miasta Rafał Bruski pogratulował sukcesu. Powiedział, iż Miasto
chce się chwalić Szkołą i jej pracą. Samorząd bydgoski czuje się cząstką tego
sukcesu, aczkolwiek bez wspaniałych realizatorów tych wszystkich działań nie
udałoby się tego osiągnąć.
Poinformował, iż osobiście złożył deklarację Szkole w sprawie budowy hali
sportowej. W lutym albo w marcu przygotuje stosowny wniosek, który
przedstawi Radzie Miasta. Nadmienił, iż istnieje problem odnośnie
niezałatwionych spraw właścicielskich w zakresie pozwolenia na budowę
i uzyskania wszelkich zgód. Jest to jednak problem do rozwiązania. Dodał, iż
podtrzymuje złożoną deklarację. Wyraził przekonanie, że wszyscy radni będą
przychylni przedmiotowej inwestycji dla najlepszego technikum w Polsce.
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jan Szopiński powiedział, iż nierzadko
w Bydgoszczy się zdarza, abyśmy zajmowali w klasyfikacji ogólnopolskiej
zaszczytne pierwsze miejsce. Jest to miejsce wypracowane z jednej strony przez
nauczycieli i pedagogów, z drugiej przez nauczycieli przedmiotów
zawodowych, pracowników administracji i obsługi oraz przez utalentowanych
uczniów. W imieniu części radnych oraz Klubu Radnych SLD Lewica Razem
przekazał na ręce Pana Dyrektora oraz społeczności szkolnej serdeczne
gratulacje oraz wyrazy uznania i dumy.
Powiedział, iż nie zdarza się, aby kilka dni po tego typu sukcesie w Mieście
gościł Sekretarz Stanu stosownego resortu. Tak się zdarzyło. Pani Teresa
Wargocka Sekretarz Stanu w Ministerstwie Edukacji Narodowej zapoznała się
z sytuacją i była dumna, że w polskim systemie edukacji istnieje takie
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technikum, które można pokazywać w Polsce. Pan Prezydent, będąc
w bydgoskim Technikum Elektronicznym, podjął określone zobowiązanie.
Dodał, iż osobiście, jako radny, był dumny z tego tytułu, że Pan Prezydent 
w szybkim tempie podjął to zobowiązanie. Za dwa lata Technikum będzie
obchodziło 50 – lecie swego istnienia i w tym czasie samorząd bydgoski będzie
świętował oddanie przedmiotowej sali. Będzie można wówczas powiedzieć, że
to właśnie dzięki samorządowi bydgoskiemu powstała taka wspaniała sala.
Jednocześnie zwrócił się do Prezydenta Miasta, Dyrektora Technikum
Elektronicznego oraz Kuratora Oświaty. Poprosił, aby w momencie kiedy
zostanie podjęta uchwała dot. wprowadzenia do budżetu miasta środków na
zbudowanie sali gimnastycznej, przekazać te dokumenty do Pani Minister
Wargockiej, by negocjowała z Ministrem Sportu dopłatę co najmniej 30% do tej
inwestycji. Dodał, iż Minister Sportu takie środki posiada i może je
przeznaczyć.
Zaapelował do Radnych Klubu PiS, aby tę sprawę wspomagali oraz byli
dobrymi mediatorami, by Szkoła te pieniądze uzyskała. Pan Dyrektor
przedstawił listę oczekiwań. Dobry gospodarz, gdyby uzyskał owe 3 miliony
złotych (sala ma kosztować 10 mln. zł), podzieliłby to na połowę. Jedną połowę
zostawiłby w budżecie, a drugą przeznaczyłby dla szkoły. Zatem dobrze byłoby,
gdyby, oprócz decyzji dotyczącej budowy sali gimnastycznej, udało się
przeznaczyć co najmniej 1,5 mln. zł. na funkcjonowanie tejże Szkoły. Byłby to
dobrze pojęty interes naszego Miasta.
Podziękował za to, że mógł być absolwentem przedmiotowej Szkoły. Jest
dumny z tego, że „jego” Szkoła  zajmuje pierwsze miejsce w kraju. Zaapelował
o dobre działanie w sprawie sali gimnastycznej.

Ad. pkt 8

Zastępca Dyrektora Wydziału i Sportu Tomasz Wierzewski przedstawił
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia trybu postępowania
o udzielenie dotacji, sposobu ich rozliczania oraz kontroli wykonywania
zleconych zadań w zakresie rozwoju sportu przez podmioty nie zaliczane do
sektora finansów publicznych.
Prezentacja jak w uzasadnieniu do projektu uchwały.
Radny Bogdan Dzakanowski poprosił o wyjaśnienie, czy dobrze myśli, iż
w dniu dzisiejszym Miasto Bydgoszcz nie może przeznaczyć środków, co
obecnie jest proponowane w projekcie uchwały?
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Zastępca Dyrektora Wydziału i Sportu Tomasz Wierzewski oznajmił, iż
dzisiaj nie przeznaczamy środków finansowych.
Radny Bogdan Dzakanowski zapytał, czy zgodnie z prawem można obecnie
przeznaczyć środki na wskazany cel?
Zastępca Dyrektora Wydziału i Sportu Tomasz Wierzewski przyznał, iż
obecnie nie można przeznaczyć środków inwestycyjnych.
Prezydent Miasta Rafał Bruski poinformował, iż idea jest taka, aby pewne
działania były realizowane przez kluby bezpośrednio, ale z zabezpieczeniem
interesu Miasta.
Ponadto odniósł się do kwestii finansowej. Okazało się, że po 7, czy 8 latach od
wybudowania, trybuna stadionu administrowanego przez CWZS „Zawisza” przy
ul. Gdańskiej 163 przecieka. Stąd m.in. poprawka do budżetu miasta w kwocie
1.200.000 zł. po to, aby pokryć całą trybunę żywicą w celu zabezpieczenia przed
dalszą degradacją.
Radny Bogdan Dzakanowski stwierdził, iż Prezydent Miasta mówi o kolejnym
projekcie uchwały, a nie o obecnym.
Poprosił aby działać zgodnie z przepisami prawa i wycofać  przedmiotową
autopoprawkę, gdyż na dzień dzisiejszy nie można przeznaczyć kwoty
1.200.000 zł. Dopiero po przyjęciu obecnego projektu uchwały i po ogłoszeniu
go w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko – Pomorskiego można te
pieniądze przeznaczyć na wskazany cel. Wniósł, aby Prezydent Miasta wycofał
się z tejże autopoprawki.
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jan Szopiński oznajmił, iż wniosek
przedmówcy nie dotyczy obecnego punktu porządku obrad. Obecnie
dyskutujemy o zasadach.
Zgłosił uwagę na przyszłość. Uważa, że w źródłach finansowania powinny być
ujęte rubryki dotyczące darowizny oraz wolontariatu. Mówił o tym na
posiedzeniu Komisji. Poprosił o rozpatrzenie tej propozycji.
Poinformował, iż omawiany projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały
Komisje: Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki, Edukacji, Budżetu i Polityki
Finansowej.

Pod głosowanie poddany został powyższy projekt uchwały.
Wynik głosowania:
W. 8a 21 głosów „za”, brak głosów „przeciwnych”, 1 głos „wstrzymujący”.
Uchwała została podjęta i oznaczona XXXIX/770/17.

Ad. pkt 9, 10

Skarbnik Miasta Piotr Tomaszewski przedstawił projekty uchwał:
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 zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta na 2017 rok (1)
wraz z autopoprawkami, które stanowią załącznik do niniejszego protokołu,

 zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta
Bydgoszczy (1).

Prezentacja jak w uzasadnieniach do projektów uchwał.
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jan Szopiński poinformował, iż projekt
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta na 2017
rok (1) pozytywnie zaopiniowały Komisje: Budżetu i Polityki Finansowej,
Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki, Edukacji.
Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy
finansowej Miasta Bydgoszczy (1) pozytywnie zaopiniowały Komisje: Budżetu
i Polityki Finansowej, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska.
Radny Bogdan Dzakanowski zapytał, kto opiniował autopoprawkę nr 1 do
budżetu miasta? Dokument został doręczony przez Pana Skarbnika, jednak nie
ma pod nim podpisu radcy prawnego.
Ponadto przypomniał, iż podczas obecnej sesji Rada Miasta przyjęła uchwałę
w sprawie ustalenia trybu postępowania o udzielenie dotacji. W załączniku nr 1
jest wzór wniosku, na podstawie którego podmiot może ubiegać się
o przyznanie dotacji na remont, modernizację, czy inwestycję. Zatem, jak w tej
sytuacji Rada ma przegłosować zmianę w budżecie miasta Bydgoszczy
odnoszącą się do inwestycji na „Zawiszy”?
Radny Jarosław Wenderlich przedstawił wniosek skierowany do Prezydenta
Miasta związany z pismem, które pod koniec ubiegłego roku otrzymało wiele
parafii w kwestii opłaty za tzw. deszczówkę. Problem może dotyczyć
największych obiektów jak np. Bazylika, która prowadzi szeroko zakrojoną
działalność charytatywną. Tam opłata taryfowa z tytułu odprowadzania wód
opadowych może być dość dużym obciążeniem dla parafii. Zapytał, czy Pan
Prezydent rozważa lub czy były przeprowadzone już jakieś analizy
w zakresie przygotowania dopłaty dla parafii i związków wyznaniowych?
Prezydent Miasta Rafał Bruski odpowiedział, iż budżet miasta i zmiany, to są
limity, w ramach których można sie poruszać. To nie są wydatki. Wydatki są
wówczas, kiedy jest podpisywana umowa i rozstrzygane przetargi. Dzisiaj to są
tylko limity, na które Rada Miasta udziela zgody Prezydentowi do
dysponowania nimi na cele zapisane w ustawie. Zapewnił jednocześnie, że
rozdysponowanie wszystkich pieniędzy w budżecie odbywa się zgodnie
z przyjętymi procedurami obowiązującymi w polskim prawie.
Ponadto odniósł się do kwestii wniosku. Powiedział, iż jest to dla niego nowość.
Dowiedział się, że ta kwestia pojawiła się na jednej z Komisji. Żadnego z takich
wniosków nie otrzymał. Przy tego typu dyskusjach zawsze powtarza, że jeśli
ktoś nie ma zapłacić, muszą za niego uczynić to inni, gdyż suma pieniędzy
w systemie musi się zgadzać. Zatem, jeśli Pan Radny ma taką propozycję,
poprosił o wskazanie kto ma zapłacić więcej w związku z tym, że część
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podmiotów zostanie zwolnionych z tejże opłaty. Nie dotyczy to jednego
konkretnego podmiotu, tylko jakiejkolwiek grupy na przyszłość.
Skarbnik Miasta Piotr Tomaszewski oznajmił, iż rozmawiał z Panem
Mecenasem Z. Cichowskim w kwestii autopoprawki nr 1 do budżetu miasta,
opinia jest pozytywna.
Radny Bogdan Dzakanowski poinformował, iż zgodnie z uchwałą, którą Rada
Miasta przyjęła na obecnej sesji, dotacji udziela się na wniosek. Wzór wniosku
został dzisiaj przyjęty i będzie obowiązywał po upływie 14 dni od
opublikowania uchwały w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko –
Pomorskiego.
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jan Szopiński powiedział, iż mógłby
podzielić wątpliwości Radnego B. Dzakanowskiego.
Przypomniał, iż niebawem odbędą się dwie międzynarodowe imprezy na
Zawiszy. Prezydent Miasta jest odpowiedzialny za to, aby te pieniądze zostały
wydane zgodnie z prawem. Wystąpił on z wnioskiem do Rady Miasta, która
może wypowiedzieć się w głosowaniu, czy jest za, czy przeciw.
Podkreślił, iż są określone przepisy wydatkowania pieniędzy i Prezydent Miasta
bierze za to pełną odpowiedzialność.

Pod głosowanie poddany został projekt uchwały zmieniającej uchwałę
w sprawie uchwalenia budżetu miasta na 2017 rok (1) wraz z autopoprawkami.
Wynik głosowania:
W. 9a 14 głosów „za”, 1 głos „przeciwny”, 9 głosów „wstrzymujących”.
Uchwała została podjęta i oznaczona XXXIX/771/17.

Radny Bogdan Dzakanowski powiedział, iż debata, która miała miejsce na
Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska w dniu dzisiejszym
przebiegała zupełnie inaczej niż na Komisji Budżetu i Polityki Finansowej.
Niedopuszczalne było zachowanie Radnego Klubu Platformy Obywatelskiej
Pana Jakuba Mikołajczaka, który zablokował merytoryczną dyskusję dot.
wieloletniej prognozy finansowej. Zwrócił się do Prezydenta Miasta, który
wspiera i jest wspierany przez Klub Radnych Platformy Obywatelskiej,
o przedyskutowanie w Klubie, aby nie wprowadzać takich zasad do Rady
Miasta Bydgoszczy.
Prezydent Miasta Rafał Bruski powiedział, iż każdy z radnych jest
samodzielną osobą, która podejmuje decyzje. Poprosił, aby nie kierować do
niego tego typu wystąpień w sytuacji, kiedy oczekuje się określonych zachowań
ze strony radnych. Jest to niepoważne stwierdzenie, które obraża radnych.
Radny Bogdan Dzakanowski w związku z powyższym zapytał, dlaczego Pan
Prezydent podczas przerwy w obradach prowadził Radnych Klubu Platformy
Obywatelskiej do swojego gabinetu?
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Radny Jakub Mikołajczak powiedział, iż stwierdzenie Radnego
B. Dzakanowskiego nie do końca jest prawdą. Nadmienił, iż dyskusja na
posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska ze strony
Radnego B. Dzakanowskiego nie była merytoryczna. Ponadto nikt inny
z radnych nie dyskutował.
Oznajmił, iż za każdym razem, gdy Radny B. Dzakanowski będzie próbował
paraliżować pracę Komisji, przedłużać, czy ją utrudniać, będzie składał wniosek
o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania. Uważa, że Radny nie wnosi
nic merytorycznego w pracę Rady Miasta, tylko próbuje ją sparaliżować.

Pod głosowanie poddany został projekt uchwały zmieniającej uchwałę
w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Bydgoszczy (1).
Wynik głosowania:
W. 10a 16 głosów „za”, brak głosów „przeciwnych”, 7 głosów
„wstrzymujących”.
Uchwała została podjęta i oznaczona XXXIX/772/17.

Ad. pkt 11

Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Anna Rembowicz -
Dziekciowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego Śródmieście – Gdańska – Krasińskiego –
3 Maja – rzeka Brda” w Bydgoszczy.
Prezentacja jak w uzasadnieniu do niniejszego projektu uchwały.
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński poinformował, iż
omawiany projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Gospodarki
Przestrzennej.

Pod głosowanie poddany został powyższy projekt uchwały.
Wynik głosowania:
W. 11a 15 głosów „za”, brak głosów „przeciwnych”, 1 głos „wstrzymujący”.
Uchwała została podjęta i oznaczona XXXIX/773/16.

Ad. pkt 12

Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Anna Rembowicz -
Dziekciowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego „Brdyujście – Pilicka” w Bydgoszczy.
Prezentacja jak w uzasadnieniu do niniejszego projektu uchwały.
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Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński poinformował, iż
omawiany projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Gospodarki
Przestrzennej.
Radny Jakub Mikołajczak powiedział, iż przedmiotowy plan
zagospodarowania przestrzennego reguluje sytuację i stwarza miejsca pracy, ale
także pomoże przyszłościowo zmodernizować połączenia komunikacyjne
i drogowe dla mieszkańców osiedla Brdyujście. Dodał, iż mieszkańcy
wielokrotnie prosili o zmianę organizacji, obecne rozwiązania spowodują bardzo
duże ułatwienia także dla zaopatrzenia przemysłu. Zatem nie tylko zostaną
uregulowane kwestie gruntów, ale przede wszystkim wprowadzone rozwiązania
z korzyścią dla mieszkańców. W imieniu mieszkańców Brdyujścia podziękował
za przedmiotowy plan zagospodarowania przestrzennego.
Radny Bogdan Dzakanowski poinformował, iż na posiedzeniu Komisji
Gospodarki Przestrzennej byli obecni mieszkańcy oraz Rada Osiedla, składając
określone wnioski. Wyraził nadzieję, że wnioski trafią do Pana Prezydenta,
który zapozna się z nimi i odpowie mieszkańcom.

Pod głosowanie poddany został powyższy projekt uchwały.
Wynik głosowania:
W. 12a jednomyślnie tj. 19 głosów „za”.
Uchwała została podjęta i oznaczona XXXIX/774/16.

Ad. pkt 13

Dyrektor Wydziału Zarządzania Kryzysowego Adam Dudziak przedstawił
projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji
Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Bydgoszczy i Powiatu Bydgoskiego za
rok 2016.
Prezentacja jak w uzasadnieniu do niniejszego projektu uchwały.
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński poinformował, iż
omawiany projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Bezpieczeństwa
i Porządku Publicznego.

Radny Jarosław Wenderlich powiedział, iż w sprawozdaniu pojawiają się dwa
wątki, którymi szczególnie się zainteresował. Po pierwsze kwestia lokalizacji,
stanicy WOPR – u przy ul. Toruńskiej 157. Przeczytał informację, że grozi tam
katastrofa budowlana. Zapytał, czy problem ten został rozwiązany, czy jest jakaś
nowa lokalizacja?
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Ponadto w sprawozdaniu pojawiło się zagadnienie odnośnie kontroli klubów
nocnych. Wydział miał to koordynować. Zapytał, czy pojawiły się wnioski
z owej kontroli i jakie były jej efekty?
Dyrektor Wydziału Zarządzania Kryzysowego Adam Dudziak
poinformował, iż jeśli chodzi o siedzibę Wodnego Ochotniczego Pogotowia
Ratunkowego, trwa proces pomiędzy syndykiem a Miastem Bydgoszcz
w sprawie przejęcia nieruchomości i dokonania właściwych inwestycji. O tym,
na jakim etapie jest tenże proces może powiedzieć radca prawny.
Odnosząc się do drugiego pytania, odpowiedział, iż Wydział Zarządzania
Kryzysowego koordynuje działania. Wszystkie wnioski dotyczące nocnych
klubów, które się pojawiły, zostały skoordynowane poprzez wspólne spotkania
i wypracowanie modelu współpracy pomiędzy Policją, Wydziałem Spraw
Obywatelskich, Wydziałem Zarządzania Kryzysowego i Strażą Miejską. Bardzo
istotne było wprowadzenie odpowiedniej procedury w postaci wzoru notatek,
które umożliwiają wydanie decyzji o cofnięciu zezwolenia, zgodnie
z przepisami art. 18 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu
alkoholizmowi. Dodał, iż pojawił problem natury formalnej z prewencjami,
które były podejmowane. Ustawa zakłada, że jeżeli dochodzi do dwukrotnego
zakłócania porządku w ciągu pół roku w związku ze sprzedażą alkoholu,
wówczas Urząd Miasta ma możliwość cofnięcia zezwolenia na sprzedaż
alkoholu. Takie procedury zostały wprowadzone.
Odniósł się do pytania Radnego K. Frelichowskiego zadanego podczas Komisji
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego dotyczącego jednego z lokali na terenie
Starego Rynku. Poinformował, iż w Wydziale Spraw Obywatelskich toczy się
postępowanie o cofnięcie pozwolenia właśnie na podstawie procedur
wypracowanych podczas odbytych spotkań w sprawie koordynacji działań na
rzecz zapobiegania zakłócania porządku poprzez działalność klubów nocnych.

Pod głosowanie poddany został powyższy projekt uchwały.
Wynik głosowania:
W. 13a 19 głosów „za”, brak głosów „przeciwnych”, 2 głosy „wstrzymujące”.
Uchwała została podjęta i oznaczona XXXIX/775/16.

Ad. pkt 14

Dyrektor Biura Kultury Bydgoskiej Magdalena Zdończyk przedstawiła
projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na zadanie
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realizowane przez samorządową instytucję kultury, dla której organizatorem jest
Województwo Kujawsko – Pomorskie.
Prezentacja jak w uzasadnieniu do niniejszego projektu uchwały.
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński poinformował, iż
omawiany projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały Komisje: Budżetu
i Polityki Finansowej, Kultury i Nauki.
Ponadto poinformował, iż Marszałek Województwa Kujawsko – Pomorskiego
zobligował się do pokrycia 50% kosztów realizacji przedmiotowego projektu
inwestycyjnego.

Pod głosowanie poddany został powyższy projekt uchwały.
Wynik głosowania:
W. 14a jednomyślnie tj. 22 głosy „za”.
Uchwała została podjęta i oznaczona XXXIX/776/16.

Ad. pkt 15

p.o. Dyrektora Wydziału Funduszy Europejskich Zofia Smolińska
przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu
„EduAkcja w technikach” współfinansowanego przez Europejski Fundusz
Społeczny w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa
Kujawsko – Pomorskiego na lata 2014-2020.
Prezentacja jak w uzasadnieniu do niniejszego projektu uchwały.
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński poinformował, iż
omawiany projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały Komisje: Budżetu
i Polityki Finansowej, Promocji Miasta i Współpracy z Zagranicą, Edukacji.

Pod głosowanie poddany został powyższy projekt uchwały.
Wynik głosowania:
W. 15a jednomyślnie tj. 21 głosów „za”.
Uchwała została podjęta i oznaczona XXXIX/777/16.

Ad. pkt 16
Informacja nt. pozyskiwania funduszy europejskich za IV kwartał 2016 r.
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p.o. Dyrektora Wydziału Funduszy Europejskich Zofia Smolińska
poinformowała, iż szczegółowe informacje na temat stanu projektów
i aktywności Miasta w tym zakresie radni otrzymali w przesłanych materiałach.
Ponadto dysponuje prezentacją multimedialną w powyższym zakresie, która
zostanie przesłana radnym drogą elektroniczną.
Radny Tomasz Puławski odniósł się do projektów dot. termomodernizacji
placówek oświatowych na terenie miasta Bydgoszczy. Te kwestie zostały ujęte
w dwóch punktach. Pierwszy dotyczy wniosków pełnych, drugi natomiast mówi
o  wnioskach preselekcyjnych. Poprosił o wyjaśnienie toku postępowania i trybu
wdrażania tych dwóch odrębnych kwestii. Rozumie, że temat jest ten sam
i dotyczy termomodernizacji, ale stopień zaawansowania projektów jest inny.
p.o. Dyrektora Wydziału Funduszy Europejskich Zofia Smolińska
wyjaśniła, iż środki na termomodernizację są to środki w ramach Regionalnego
Programu Operacyjnego oraz Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych.
Faktycznie przyjęto tutaj dwa tryby składania wniosków. Pierwszy – w sposób
obejmujący preselekcję, czyli tylko wniosek wraz z audytem energetycznym
i drugi tryb – pełna dokumentacja z pozwoleniem na budowę. W takim trybie
zostały złożone po cztery wnioski obejmujące łącznie 27 placówek.
Radny Tomasz Puławski zapytał o perspektywę czasową i szanse powodzenia
pozyskania środków na realizację tych dwóch grup projektów:
 kiedy będą decyzje w sprawie realizacji tych projektów?
 kiedy mogą rozpocząć się inwestycje?
 jaki jest horyzont czasowy przedmiotowych zadań?
p.o. Dyrektora Wydziału Funduszy Europejskich Zofia Smolińska
poinformowała, iż  wnioski złożone z pełną dokumentacją są po pierwszym
etapie oceny, na etapie składania uzupełnień i korekt dokumentacji. Decyzja
o dofinansowaniu powinna zapaść w marcu br. Natomiast jeśli chodzi o wnioski
preselekcyjne, pełne dokumentacje zostaną złożone do marca br. Ocena potrwa
około 3 – 4 miesięcy, czyli w trzecim kwartale powinny być znane decyzje co
do tej drugiej tury projektów.
Ponadto poinformowała, iż zgodnie z kryteriami w konkursie, rzeczowa
realizacja projektów, czyli wszystkich 27 budynków powinna zakończyć się do
października 2018 roku.
Radny Bogdan Dzakanowski powiedział, iż rozumie, że w niektórych
programach miasto Bydgoszcz nie miało szans lub nie widziało potrzeby
składania wniosku o środki finansowe. W związku z tym poprosił o informację,
na które projekty nie zostały złożone wnioski? Dodał, iż odpowiedź na
powyższe pytanie może zostać udzielona w terminie późniejszym.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jan Szopiński poruszył następujące
kwestie:
 dot. dwóch projektów, w których KPEC uzyskuje z jednej strony 33 mln. zł,

a drugiej 29 mln. zł. Poprosił o odpowiedź na kolejnej sesji, jaką kwotę
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w ciągu minionych 3 lat Komunalne Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej
uzyskało w konkursach?

 dot. szkół. Zapytał, dlaczego w modernizacji i wyposażeniu warsztatów nie
ma Zespołu Szkół Elektronicznych, a są wymienione inne szkoły?

 poprosił o informację, na czym będzie polegać projekt partnerski
Dostosowanie kształcenia do potrzeb rynku pracy, w którym Bydgoszcz ma
uzyskać 2 mln. zł?

p.o. Dyrektora Wydziału Funduszy Europejskich Zofia Smolińska odniosła
się do kwestii ujęcia Zespołu Szkół Elektronicznych w projekcie dot.
wyposażenia szkół zawodowych. Poinformowała, iż do tej pory został złożony
wniosek dla pięciu placówek, natomiast środki w ramach ZIT są przewidziane
dla kolejnych szkół. Złożono wnioski dla tych szkół, gdzie wyposażenie jest
mniej problematyczne, nie wymaga dodatkowych prac remontowych. Kolejne
wnioski, w tym również wniosek obejmujący Zespół Szkół Elektronicznych,
będą złożone w tym roku, po przygotowaniu bardziej skomplikowanej
dokumentacji remontowo – wyposażeniowej. Zatem Zespół Szkół
Elektronicznych na pewno z tych środków skorzysta, a nawet w większym
stopniu niż placówki, na które wnioski zostały złożone, ponieważ tam będzie
więcej wykonanych prac remontowo – wyposażeniowych.
Radny Ireneusz Nitkiewicz odniósł się do programu pomocy seniorom Senior
– WIGOR. Zapytał, czy Miasto planuje jakikolwiek udział w tym programie?
Dodał, iż są to m.in. domy dziennego pobytu, ale też aktywizacja osób
starszych. Uważa, że przy starzejącym się społeczeństwie warto pomyśleć o tym
projekcie.
p.o. Dyrektora Wydziału Funduszy Europejskich Zofia Smolińska
odpowiedziała, iż nie zajmuje sie tym programem, ponieważ to są środki
krajowe. Zatem nie może udzielić informacji, czy Miasto z tego programu
będzie korzystać.
Radny Bogdan Dzakanowski odniósł się do zapisu mówiącego o tym, że
zapadła decyzja o dofinansowaniu z budżetu państwa projektu przebudowy
ul. Grunwaldzkiej w kwocie 113 mln. zł. Zapytał, czy dobrze rozumie, że
w związku z tym, iż pieniądze nie wpłynęły jeszcze do budżetu miasta, nie było
propozycji stosownej zmiany do budżetu?
Ponadto w 3 pkt. jest zapis: W ramach RPO złożono projekt pn. Budowa II etapu
Ogińskiego na odcinku od ul. Wojska Polskiego do al. Jana Pawła II na
33 mln. zł. Zapytał, czy to jest wniosek, który zostanie rozstrzygnięty pod koniec
lutego, czy też drugi wniosek, który będzie można dopiero złożyć od lutego?
Zastępca Prezydenta Miasta Maria Wasiak powiedziała, iż do budżetu
wnoszone są środki, które są pewne. Wniosek, o który pyta Radny, otrzymał już
dofinansowanie. Decyzja zapadła w dniu 3 stycznia br.
Środków nie ma zapisanych w budżecie miasta, ponieważ nie można z góry
antycypować, że uda się otrzymać finansowanie. W budżecie zaznaczane są
środki, które pozyskuje się również z zewnątrz. Można je wpisywać dopiero
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wtedy, kiedy jest realne potwierdzenie, że Miasto je otrzyma, a nie, kiedy o nie
aplikuje. Nadmieniła jednocześnie, iż w budżecie można tylko mieć
przewidziany wkład własny. Wszystkie środki zewnętrzne są „przepuszczane”
przez budżet, ale dopiero w momencie, kiedy jest wiadomo, że będą pozyskane
i w jakiej kwocie.
Ponadto poinformowała, iż jeśli chodzi o projekt dot. budowy II etapu
ul. Ogińskiego, finansowanie zostało przyznane.
p.o. Dyrektora Wydziału Funduszy Europejskich Zofia Smolińska
w uzupełnieniu dodała, iż  środki na projekt dot. ul. Ogińskiego są przyznane.
Natomiast fatycznie wniosek należy złożyć w konkursie. I tak zostało uczynione
– wniosek został złożony przez ZDMiKP. Pojawił się jednak problem formalny
ze ZRID – em. Zostały zmodyfikowane nieco kryteria formalne, aby była
możliwość złożenia projektu ZDMiKP w taki m stanie, w jakim jest obecnie.
Prawdopodobnie zostanie on złożony w konkursie, który obecnie jest ogłoszony.
Natomiast środki dla Bydgoszczy nie są zagrożone, ponieważ te 33 mln. zł są
w Regionalnym Programie wydzielone.
Radny Bogdan Dzakanowski podziękował za powyższe wyjaśnienia.
Rozumie, że zgodnie z wnioskiem, który został złożony i będzie rozstrzygnięty
pod koniec lutego br. Miasto nie otrzyma pieniędzy, ponieważ są problemy ze
ZRID – em. W związku z tym zostanie złożony drugi wniosek w tym samym
miesiącu.
p.o. Dyrektora Wydziału Funduszy Europejskich Zofia Smolińska
powiedziała, iż nie wie kiedy będzie ostateczne rozstrzygnięcie tego konkursu.
Podkreśliła, iż środki nie są zagrożone. Ponadto jest możliwość rozpoczęcia
rzeczowej realizacji zadania i refundacji w terminie późniejszym.
Koordynator Zespołu Prawnego Zbigniew Cichowski poinformował, iż
decyzja ZRID została wydana i obecnie znajduje się w fazie zaskarżenia.
Postępowanie toczy się w następującym układzie: Wojewoda utrzymał decyzję,
którą obecnie rozpatruje Minister. Natomiast Minister zadeklarował, iż zajmie
stanowisko do dnia 17 lutego, co nie pozostaje w jakiejkolwiek sprzeczności
z pozyskiwaniem środków.
Radny Bogdan Dzakanowski powiedział, iż w piśmie z Ministerstwa jest
określone wyraźnie, iż strony postępowania do 17 lutego mogą zaznajomić się
z materiałem dowodowym i następnie zostanie wydana decyzja. Rozumie, że
każda strona postępowania może złożyć wnioski dowodowe i Minister musi je
rozpatrzeć. Zatem, nie jest tak, iż 17 lutego zostanie wydana decyzja przez
Ministra. Czy dobrze to rozumie?
Koordynator Zespołu Prawnego Zbigniew Cichowski przyznał, iż faktycznie
jest tak, jak Pan Radny powiedział. Natomiast, należy się liczyć z tym, że
przedmiotowa decyzja zostanie bezpośrednio po tym dniu wydana.

Ad. pkt 17
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Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Wiesław Zawistowski
przedstawił projekt uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania
mieszkaniowym zasobem miasta Bydgoszczy  na lata 2017-2021.
Prezentacja jak w uzasadnieniu do projektu uchwały.
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński poinformował, iż
omawiany projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały Komisje: Budżetu
i Polityki Finansowej, Gospodarki Przestrzennej, Gospodarki Komunalnej
i Ochrony Środowiska wraz z wnioskiem, aby wykreślić z rozdziału VI Zasady
polityki czynszowej oraz warunki obniżania czynszu ustęp 3.2 i 3.2.1.
Radny Krystian Frelichowski przypomniał, że uchwała mówi, o tworzenia
warunków do zaspokojenia potrzeb mieszkaniowych gospodarstw domowych
o niskich dochodach. Z dokumentacji wynika, że do 2021 r. miasto ma sprzedać
93 budynki mieszkalne, 341 mieszkań, 200 lokali mieszkalnych. W zamian ma
być przystosowanych, wyremontowanych zaledwie 50 mieszkań dla
mieszkańców. Dodatkowo na dzień 31 października 2016 r. liczba osób
oczekujących na mieszkanie wynosi 1172. Należy pamiętać, że od stycznia
weszła nowa uchwała, która uprawnia do mieszkań większą liczbę osób.
Zapytał, w jaki sposób miasto zamierza zabezpieczy potrzeby mieszkańców?
Z uchwały wynika, że czynsze w strefie staromiejskiej wzrosną o 5%. Zwrócił
uwagę, że strefa staromiejska, jest strefą w której raczej powinno się obniżać
czynsze, ponieważ w centrum odbywają się imprezy, co obniża walor Starego
Miasta. Dodatkowo większość kamienic opalanych jest węglem. Działalność
pubów, kawiarenek łączy się z pobytem osób nietrzeźwych, to również
powoduje, że strefa ta jest gorsza do zamieszkania. Wyraził swoje zdziwienie
wzrostem czynszu w tym rejonie.
Radna Grażyna Szabelska odniosła się do polityki mieszkaniowej
w kontekście programu wyprowadzenia osób bezdomnych z bezdomności.
Program jeszcze nie został stworzony w Bydgoszczy. Złożyła wniosek
o dodanie do uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania
mieszkaniowym zasobem miasta Bydgoszczy na lata 2017 – 2021, w rozdziale
Analiza potrzeb mieszkaniowych w pkt. 1. Zadania Miasta Bydgoszczy:
- realizacji programów wychodzenia z bezdomności w postaci mieszkań
treningowych, jako alternatywy dla istniejących instytucjonalnych form
wsparcia bezdomnych w postaci schronisk.

Uważa, że uczuli to społeczność, radnych i władze miasta na fakt wielkiej
potrzeby tworzenia takich mieszkań treningowych w celu rozszerzenia
możliwości wychodzenia z bezdomności. W przypadku Bydgoszczy będzie to
tworzenie mieszkań treningowych, ponieważ Bydgoszcz nie posiada, ani
jednego takiego mieszkania, które byłoby zespolone z systemem
wyprowadzania osób bezdomnych z bezdomności.
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Dodała, że programy mieszkaniowe ukierunkowane na mieszkania treningowe
zgodne są też z zaleceniami unijnymi w tym zakresie. Uważa, że w świetle
kompleksowego zapobiegania bezdomności należy traktować to w szerszym
kontekście, niż tylko pomoc społeczna. Celem powinno być doprowadzenie do
usamodzielnienia się osób bezdomnych, a nie tylko udzielenia interwencji
w postaci schronisk.
Poprosiła o przychylenie się do propozycji, która koresponduje z danymi
statystycznymi, gdzie Bydgoszcz zajmuje wysokie, niechlubne miejsce jeśli
chodzi o liczbę osób bezdomnych w naszym mieście. Uważa, że będzie to
pierwszy krok ku temu by tę liczbę, niepokojąco dużą liczbę osób bezdomnych
w naszym mieście zmniejszyć.
Radny Bogdan Dzakanowski ze zdziwieniem przyjął informację przekazaną na
posiedzeniach Komisji, że miasto zamierza podłączyć do mieszkań tylko gaz.
Uważa, że spółka KPEC powinna mieć możliwość podłączenia sieci
ciepłowniczej  do budynków.
Poprosił Prezydenta Miasta, aby osobiście zajął się sprawą ul. Kopernika 5.
Sprawę przedstawi Prezydentowi Miasta.
Wsparł wypowiedź Radnej G. Szabelskiej. Uważa, że złożony wniosek jest
zasadny.
Złożył wniosek, aby wzrost czynszu w strefie staromiejskiej wyniósł nie 5%, 
a 1%.
Radny Tomasz Puławski uważa, że dyskusja w sprawie zasobu
mieszkaniowego powinna także obejmować remonty i inwestycje związane
z ograniczaniem niskiej emisji jeżeli chodzi o lokale mieszkalne będące w gestii
miasta. Obecnie można wyciągnąć wniosek z przedstawionego materiału, iż
51% lokali mieszkalnych – ADM jest ogrzewanych za pomocą piecy kaflowych
tj. około 3 tys. lokali mieszkalnych, w których znajdują się urządzenia, które
bezpośrednio przyczyniają się do zanieczyszczenia powietrza w mieście.
Zapytał, jakie miasto zamierza podjąć działania, inwestycje w kwestii  „walki”
z niską emisją, z niebezpieczeństwem  emisji pyłów zawieszonych? Prezydent
Miasta zapewnił, że do końca kwietnia zostanie przedstawiony podczas obrad
sesji Rady Miasta obszerny dokument regulujący kwestie ochrony powietrza
w  mieście. Poprosił,  aby dokument ten zawierał wyczerpującą analizę działań
do podjęcia także w dziedzinie zasobów mieszkaniowych będących w gestii
ratusza.

Radny Jarosław Wenderlich przypomniał, że Komisja Gospodarki
Komunalnej i Ochrony Środowiska przegłosowała wniosek, aby w rozdziale VI
wykreślić ustęp 3.2, który mówi o tym tzw. „haraczu staromiejskim.” Na
podstawie tego zapisu mieszkańcy strefy staromiejskiej mają płacić wyższe
czynsze od pozostałych mieszkańców miasta Bydgoszczy. Mieszkanie w tej
strefie ma swoje plus, ale ma także swoje minusy. Nie można mówić, że to jest
ekskluzywne miejsce. W dniu wczorajszym na posiedzeniu Komisji
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Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, Radny K. Frelichowski przedstawiał
postulaty mieszkańców Starego Rynku, którzy skarżą się na hałasy, które
dochodzą z różnych nocnych lokali.
Gdyby wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska nie
uzyskał większości lub został odrzucony ze względów formalnych, wówczas
składa wniosek, aby w rozdziale VI ust. 3.2.1 zamienić wskazaną wartość 5%,
na wartość 0,05%.
Dodał, że podczas sesji rozmawiał z osobami, które płacą czynsz w wysokości
1 tys. zł. Uważa, że 5% podwyżka w skali roku będzie odczuwalna dla
dochodów i budżetu rodzinnego mieszkańców.
Zastępca Prezydenta Miasta Anna Mackiewicz wyjaśniła, że wszystkie
argumenty przedstawione przez Radnego K. Frelichowskiego mówią o tym, że
w strefie staromiejskiej powinno mieszkać jak najmniej ludzi. Nie jest możliwe
wyprowadzenie z centrum miasta życia kulturalnego, restauracji, pubów,
dyskotek. Większość miast decyduje się, że jakiś obszar, w szczególności  np.
zabytkowy podlega zamianie  na lokale użytkowe lub proponuje się inny sposób
użytkowania, niż mieszkania. Dodała, że strefa staromiejska w Bydgoszczy to
bardzo mały obszar, to nie jest nawet całe Stare Miasto. Decydując się na
spełnienie wymogu określenia zróżnicowania czynszu w zależności od
położenia budynku władze miasta zdecydowały się na zwyżkę czynszu o 5% na
tym małym obszarze. W tym obszarze kamienice i mieszkania są w takim stanie,
że najemcy korzystają z bardzo wielu zniżek. Zaapelowała do radnych
o przyjęcie projektu uchwały w niezmienionej formie.
Zwróciła uwagę, że w porównaniu z poprzednią uchwałą miasto zdecydowało
się na wykreślenie wszystkich pozostałych podwyżek. Przypomniała, że
w poprzedniej uchwale były podwyżki dla lokatorów, którzy mieszkają
w budynku, w którym jest domofon, zbiorcza antenat, winda itd. Przez 5 lat
radni nie zgłaszali, że takie ustalenia są niesprawiedliwe.
Zgodziła się z wypowiedzią Radnej G. Szabelskiej. Miasto ma podobny pogląd.
Miasto przygotowuje się do wprowadzenia mieszkań chronionych, wspieranych.
Planuje się wprowadzenie projektu twardego, czyli wyremontowanie kilkunastu
mieszkań na potrzeby mieszkań chronionych. Mieszkania te będą wyłączone
z zasobu mieszkaniowego i zostaną przekazane pod zarząd MOPS. MOPS
dodatkowo w tych mieszkaniach będzie prowadził działania miękkie wynikające
z projektu. W uchwale o zasadach wynajmowania mieszkań jest zapisane, że
osoba, która zajmuje  mieszkanie chronione czy treningowe, ma zapewniony
priorytet w przydziale mieszkania. Priorytet dotyczy również osób bezdomnych
tj. osób, przebywających w Schronisku, które posiadają opinię MOPS.
Nie popiera wniosku, aby wpisać do projektu uchwały stwierdzenia:
„- realizacji programów wychodzenia z bezdomności w postaci mieszkań
treningowych, jako alternatywy dla istniejących instytucjonalnych form
wsparcia bezdomnych w postaci schronisk.”, ponieważ mieszkanie chronione
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nie będzie należało do zasobu miasta. Uchwała dotyczy tylko gospodarowania
mieszkaniowym zasobem.
Poprosiła Radnego B. Dzakanowskiego o zapoznanie się z planem rzeczowym,
finansowym prac remontowych i inwestycyjnych. Na podłączenie budynków do
sieci gazowej i wyposażenie wewnętrzne planuje się przeznaczyć 4 mln 500 tys.
zł.,  zaś na podłączenie budynków do miejskiej sieci ciepłowniczej prawie 4 mln
zł. Dodała, że w budynkach w ogóle nie ma gazu.
Radny Krystian Frelichowski zapytał, czy dobrze zrozumiał, że podwyżka
czynszów ma na celu „wyrzucenie” mieszkańców ze strefy staromiejskiej?
Zgodził się, że dobrze byłoby gdyby strefa staromiejska była miejscem
rozrywkowym, turystycznym.
Osób oczekujących jest 1172, a mieszkań ma w tym czasie ma powstać 87.
Zapotrzebowanie jest olbrzymie, a realizacja słaba.
Zastępca Prezydenta Miasta Anna Mackiewicz wyjaśniła, że nikt nikogo nie
zamierza wyrzucać. Zwyżka 5% jest motywacją, aby złożyć wniosek na
zamianę mieszkania. Gdyby patrzeć całościowo na politykę miasta, to
w Bydgoszczy jest dużo mieszkań w ramach BTBS. W związku z powyższym
część osób decyduje się i składa akces do BTBS. Nie można patrzeć na politykę
mieszkaniową miasta tylko poprzez mieszkania komunalne i socjalne.
Radna Grażyna Szabelska przypomniała, że Pani Prezydent powiedziała,  że
to o czym mówiła, to nic nowego. Nie zgodziła się z tą tezą. Postuluje by miasto
przeznaczyło 10 mieszkań na tzw. mieszkania treningowe w celu wychodzenia
z bezdomności. Jeżeli to nie jest nic nowego, to rozumie, że takie mieszkania
treningowe, które służą osobom bezdomnym w celu usamodzielniania się już
funkcjonują. Z informacji jakie posiada wynika, że Bydgoszcz nie dysponuje
takimi mieszkaniami.
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński wyjaśnił, że temat
bezdomności jest ważnym, oddzielnym zagadnieniem. Poprosił, aby nie
prowadzić dyskusji o bezdomności przy projekcie uchwały o gospodarowaniu
zasobami mieszkaniowymi miasta. Uwagi radnych były zasadne.
Radna Grażyna Szabelska stwierdziła, że wyprowadzanie z bezdomności osób
bezdomnych właśnie wiąże się z polityką mieszkaniową miasta i powinno być
wkomponowane, spójne z tą polityką miasta.
Pani Prezydent powiedziała, że nie jest zasadne umieszczenie w projekcie
uchwały „- realizacji programów wychodzenia z bezdomności w postaci
mieszkań treningowych, jako alternatywy dla istniejących instytucjonalnych
form wsparcia bezdomnych w postaci schronisk.”, gdyż mieszkania przekazane
pod zarząd MOPS przestają być przynależne do zasobu mieszkaniowego miasta.
Wówczas złożony wniosek powinien nosić brzmienie, by przekazać z zasobów
mieszkaniowych miasta 10 mieszkań na rzecz MOPS w celu realizowania
programu wychodzenia z bezdomności. Należy zmienić brzmienie wniosku.
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński poprosił o przekazanie
wniosku Komisji Uchwał i Wniosków.
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Radna Monika Matowska stwierdziła, że można przekonać Radną
G. Szabelską do wycofania wniosku, ponieważ w strategii rozwiązywania
problemów społecznych jest zapisany cały proces wychodzenia z bezdomności,
jest również zawarta informacja o mieszkaniach treningowych. Ponadto Komisja
Rodziny i Polityki Społecznej poświeciła całe posiedzenie sprawie                  i
problemowi wychodzenia z bezdomności. Pani Radna nie uczestniczyła
w posiedzeniu. Jednak nie widzi przeszkód, aby jeszcze raz takie posiedzenie
w tej ważnej sprawie odbyć i przedstawić wszystkie propozycje, także dotyczące
mieszkań.
Radna Grażyna Szabelska poprosiła o udzielenie odpowiedzi.
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński wyjaśnił, że temat
bezdomności zostanie przedstawiony w oddzielnej informacji. Dodał, że
propozycja zmian do projektu uchwały będzie głosowana.
Radny Andrzej Młyński zapytał, czy nie warto podwyższyć jeszcze bardziej
czynszu, aby lokatorzy wyprowadzili się z centrum miasta?
Zapytał, czy miasto jest w stanie tym mieszkańcom zapewnić nowy lokal?
Radny Janusz Czwojda przypomniał, że jest 16 przesłanek za obniżeniem
czynszu, które mogą sięgać 50%. W ustawie o czynszach wyraźnie określone są
zniżki dla osób o niskich dochodach oraz funkcjonują dodatki mieszkaniowe.
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jan Szopiński zapytał, jaka skala
mieszkań zostanie objęta podwyżką czynszu o 5%? Według jego oceny dużo
z mieszkań zakreślonych tymi ulicami nie należy do mieszkań ADM – owskimi.
W związku z powyższym zapytał, o jakiej ilości mieszkań jest mowa?
Z wypowiedzi Pani Prezydent wynika, że osoby, które mieszkają w strefie
staromiejskiej i złożą wniosek o zamianę mieszkania, to ich wnioski będą
rozpatrywane w pierwszej kolejności.
Poprosił Prezydenta Miasta o przygotowanie na następną sesję informacji
o możliwości realizacji wniosku Radnej G. Szabelskiej dotyczącego owych
10 mieszkań.

Wnioski:
 dot. dopisania w  rozdziale IV. Analiza potrzeb mieszkaniowych w pkt. 1.

Zadania Miasta Bydgoszczy punktu:
„- przekazanie 10 mieszkań z zasobów mieszkaniowych miasta na rzecz
MOPS  w celu: realizacji programów wychodzenia z bezdomności
w postaci mieszkań treningowych, jako alternatywy dla istniejących
instytucjonalnych form wsparcia osób bezdomnych.”
Wynik głosowania:
W.17a 11 głosów „za”, 14 głosów „przeciwnych”, 1 głos
„wstrzymujący”
Wniosek nie został przyjęty.
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 dot. zmiany w  rozdziale VI Zasady polityki czynszowej oraz warunki
obniżenia czynszu w § 3.2.1 z 5% na 1%.
Wynik głosowania:
W.17b 6 głosów „za”, 14 głosów „przeciwnych”, 5 głosów
„wstrzymujących”
Wniosek nie został przyjęty.

 dot. wykreślenia z rozdziału VI Zasady polityki czynszowej oraz warunki
obniżania czynszu ustęp 3.2 i 3.2.1.
Wynik głosowania:
W.17c 11 głosów „za”, 13 głosów „przeciwnych”, 2 głosy
„wstrzymujących”
Wniosek nie został przyjęty.

 dot. zmiany kwoty w rozdziale VI ust. 3.2.1 z 5%, na wartość 0,05%.
Wynik głosowania:
W.17d 11 głosów „za”, 14 głosów „przeciwnych”, 1 głos
„wstrzymujący”
Wniosek nie został przyjęty.

Pod głosowanie poddany został projekt uchwały w sprawie wieloletniego
programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem miasta Bydgoszczy  na lata
2017-2021.
Wynik głosowania:
W.17e  16 głosów „za”, 4 głosy „przeciwne”, 6 głosów „wstrzymujących”
Uchwała została podjęta i oznaczona XXXIX/778/17.

Prezydent Miasta Rafał Bruski podziękował za głos radnej M. Matowskiej.
Należy sobie zdawać sprawę, że problemu bezdomności nie da się rozwiązać
lokalnie. Jeżeli rozejdzie się informacja, że w Bydgoszczy rozdają mieszkania
bezdomnym to zjadą się bezdomni z całej Polski. To jest zadanie na szczeblu
krajowym do przygotowania pewnych narzędzi, a na szczeblu lokalnym do ich
wdrożenia. Uważa, że w przypadku większości osób bezdomnych, ich
bezdomność wynika z własnego wyboru. Jest otwarty na działanie, ale
mechanizmy muszą być wdrożone dla całego kraju. Chętnie weźmie udział
i pomoże w przygotowaniu konferencji, czy dyskusji z udziałem przedstawicieli
ministerstwa, uczelni wyższych, samorządu.

Ad. pkt 18
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Dyrektor Wydziału Mienia i Geodezji  Andrzej Bereda przedstawił projekt
uchwały w sprawie zamiany nieruchomości gruntowych niezabudowanych
stanowiących własność Miasta Bydgoszczy (ul. Fordońska).
Prezentacja jak w uzasadnieniu do projektu uchwały.
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński poinformował, iż
omawiany projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały Komisje: Gospodarki
Przestrzennej, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska.
Radny Rafał Piasecki zapytał, czy wnioski, o które pytał podczas posiedzenia
Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska, Radny J. Wenderlich,
zostaną dostarczone radnym?
Dyrektor Wydziału Mienia i Geodezji Andrzej Bereda wyjaśnił, że wnioski
dotyczące nabywania nieruchomości będą dołączane do kolejnych,
podejmowanych uchwał. Wnioski dotyczące przedmiotowego projektu uchwały
zostaną radnym udostępnione do wglądu.

Pod głosowanie poddany został powyższy projekt uchwały.
Wynik głosowania:
W.18a  17 głosów „za”,  brak głosów „przeciwnych”, 1 głos „wstrzymujący”
Uchwała została podjęta i oznaczona XXXIX/779/17.

Ad. pkt 19

Kierownik  Referatu Organizacji Oświaty Wydziału Edukacji i Sportu
Magdalena Buschmann przedstawiła projekt uchwały w sprawie wykazu
ponadstandardowych działań edukacyjnych finansowanych z rezerwy celowej
budżetu Miasta Bydgoszczy w roku 2017, zaplanowanych w „Strategii Rozwoju
Edukacji Miasta Bydgoszczy na lata 2013-2020”.
Prezentacja jak w uzasadnieniu do projektu uchwały.
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński poinformował, iż
omawiany projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały Komisje: Edukacji,
Budżetu i Polityki Finansowej.
Radny Stefan Pastuszewski stwierdził, że strategia edukacji jest dużym
osiągnięciem miasta w porównaniu z innymi miastami. Realizacja jest
konsekwencją przyjętej uchwały.

Pod głosowanie poddany został powyższy projekt uchwały.
Wynik głosowania:
W.19a  jednogłośnie tj. 19 głosów „za”.
Uchwała została podjęta i oznaczona XXXIX/780/17.
Ad. pkt 20 - 21
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Radny Stefan Pastuszewski uważa, że przy okazji reformy oświaty jest
możliwość uporządkowania sieci szkół. Jest możliwość likwidacji placówek,
które nie istnieją. Dodał, że Komisja Edukacji bardzo wnikliwie analizowała
projekty uchwał i jednogłośnie zaopiniowała je pozytywnie. Zaproponował
głosowanie nad projektami uchwał trzema blokami:

 zamiar likwidacji szkół sportowych,
 zamiar likwidacji szkół zawodowych,
 zamiar likwidacji szkół policealnych.

Pod głosowanie poddane zostały blokiem projekty uchwał.
Wynik głosowania:
W.20a  22 głosy „za”, brak głosów „przeciwnych”, 1 głos „wstrzymujący”
Uchwały zostały podjęte i oznaczone: 

 w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej nr 69 Mistrzostwa
Sportowego XXXIX/781/17,

 w sprawie zamiaru likwidacji XX Liceum Ogólnokształcącego
Mistrzostwa Sportowego XXXIX/782/17.

Ad. pkt 22- 31

Kierownik  Referatu Organizacji Oświaty Wydziału Edukacji i Sportu
Magdalena Buschmann zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie
zamiaru likwidacji Technikum Fototechnicznego, polegającą na sprostowaniu
tytułu, który powinien brzmieć: w sprawie zamiaru likwidacji Technikum
Fotochemicznego.

Pod głosowanie poddane zostały blokiem projekty uchwał.
Wynik głosowania:
W.22a  23 głosy „za”, brak głosów „przeciwnych”, 1 głos „wstrzymujący”
Uchwały zostały podjęte i oznaczone:

 w sprawie zamiaru likwidacji Zasadniczej Szkoły Zawodowej Drzewnej
XXXIX/783/17,

 w sprawie zamiaru likwidacji  Zasadniczej Szkoły Zawodowej
Odzieżowej XXXIX/784/17,

 w sprawie zamiaru likwidacji Zasadniczej Szkoły Zawodowej
Elektrycznej nr 2 XXXIX/785/17,

 w sprawie zamiaru likwidacji Technikum Fototechnicznego
XXXIX/786/17,

 w sprawie zamiaru likwidacji Technikum Obsługi Turystycznej
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XXXIX/787/17,
 w sprawie zamiaru likwidacji Technikum Ochrony Środowiska

XXXIX/788/17,
 w sprawie zamiaru likwidacji Technikum  Poligraficznego

XXXIX/789/17,
 w sprawie zamiaru likwidacji Technikum Hotelarskiego

XXXIX/790/17,
 w sprawie zamiaru likwidacji Technikum Odzieżowego

XXXIX/791/17,
 w sprawie zamiaru likwidacji Technikum Elektrycznego nr 2

XXXIX/792/17.

Ad. pkt 32 – 36

Pod głosowanie poddane zostały blokiem projekty uchwał.
Wynik głosowania:
W.32a  jednomyślnie tj. 24 głosy „za”
Uchwały zostały podjęte i oznaczone:

 w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej Organizacji
i Zarządzania XXXIX/793/17,

 w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej Mechanicznej
XXXIX/794/17,

 w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej Elektronicznej
XXXIX/795/17,

 w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej Gastronomicznej
XXXIX/796/17,

 w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej Rachunkowości
XXXIX/797/17.

Ad. pkt 37 - 46

Kierownik  Referatu Organizacji Oświaty Wydziału Edukacji i Sportu
Magdalena Buschmann zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie
przeniesienia kształcenia w zawodzie fototechnik, polegającą na sprostowaniu
nazwy Techniku na: Technikum Fotochemicznego.
Radny Stefan Pastuszewski poinformował, że zawody w likwidowanych
szkołach są przeniesione do innych placówek.

Pod głosowanie poddane zostały blokiem projekty uchwał.



57

Wynik głosowania:
W.37a  jednomyślnie tj. 22 głosy „za”
Uchwały zostały podjęte i oznaczone:

 w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodzie stolarz
XXXIX/798/17,

 w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodzie krawiec
XXXIX/799/17,

 w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodzie elektryk
XXXIX/800/17,

 w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodzie fototechnik
XXXIX/801/17,

 w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodzie technik obsługi
turystycznej XXXIX/802/17,

 w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodzie technik ochrony
środowiska XXXIX/803/17,

 w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodach technik cyfrowych
procesów graficznych i technik procesów drukowania

XXXIX/804/17,
 w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodzie technik hotelarstwa

XXXIX/805/17,
 w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodach technik przemysłu mody

i technik technologii odzieży XXXIX/806/17,
 w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodzie technik elektryk

XXXIX/807/17.

Ad. pkt 47

Kierownik  Referatu Organizacji Oświaty Wydziału Edukacji i Sportu
Magdalena Buschmann przedstawiła projekt uchwały w sprawie zamiaru
zmiany siedziby Szkoły Podstawowej nr 9 w Bydgoszczy.
Prezentacja jak w uzasadnieniu do projektu uchwały.
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński poinformował, iż
omawiany projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Edukacji.
Radny Bogdan Dzakanowski zapytał, jakie są plany w sprawie
zagospodarowania budynku?
Zastępca Prezydenta Miasta Iwona Waszkiewicz wyjaśniła, że o losach
budynku, który zostanie opuszczony przez Szkołę Podstawową Nr 9 zadecydują
radni. Budynek może być przekazany na potrzeby jednostki miejskiej lub na
potrzeby zewnętrznego partnera, który mógłby prowadzić w nim działalność
społeczną. Na dzień dzisiejszy nie ma konkretnych decyzji. W późniejszym
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terminie propozycje zagospodarowania budynku zostaną przedstawione radnym.
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Kazimierz Drozd przypomniał, że Szkoła
Podstawowa Nr 9  jest przykładem przeciwstawienie się Prezydentowi Miasta
przez Radę Miasta. RM dwukrotnie nie wyraziła zgody na likwidację placówki.
W wyniku porozumienia między radnymi poza Prezydentem Miasta ustalono, że
szkoła może być dyslokowana, a budynek zostanie wpisany w inwestycje
oświatowe na następne lata. Przypomniał, że decyzja jest zawsze po stronie
Rady Miasta.
Radny Janusz Czwojda zapytał, czy obwód nowej siedziby szkoły będzie
pokrywał się z dotychczasowym obwodem?
Kierownik  Referatu Organizacji Oświaty Wydziału Edukacji i Sportu
Magdalena Buschmann wyjaśniła, że wybudowanie nowej szkoły powoduje
konieczność zmiany obwodów szkół sąsiadujących lub graniczących.
Dyrektorzy szkół są już po konsultacjach, rozmowach. Został zawarty konsensu
i z zaproponowanego przez siebie podziału dyrektorzy są zadowoleni.
Radny Andrzej Młyński przytoczył treść uzasadnienia: Nowa siedziba szkoły
jest zlokalizowana w takim miejscu, że dla większości uczniów mieszkających 
w rejonie Szkoły Podstawowej nr 9, nie zostanie przekroczona odległość
wymieniona w art. 17 ust. 2 ustawy o systemie oświaty (Dz. U. z 2016 z późn.
zm.), tj. 3 km – w przypadku uczniów I – IV i 4 km – w przypadku uczniów V –
VI.
Dodał, że do rejonu przypisane są takie ulice, jak Majowa, Czerwcowa – na
krańcu wschodni miasta i Fordonu. Zapytał, czy rzeczywiście odległość do
nowej szkoły nie jest przekroczona? Z jego obserwacji wynika, że jest to ponad
3 km. W związku z powyższym zapytał, czy jest przewidywany dowóz dzieci?
Zastępca Prezydenta Miasta Iwona Waszkiewicz wyjaśniła, że w dniu
wczorajszym odbyło się spotkanie ze społecznością szkolną podczas, którego
uzgodniono, że rodzice mogą prowadzić dziecko do odległej Szkoły
Podstawowej nr 9, ale mogą także przenieść dziecko do Szkoły Podstawowej nr
67. Obwody są tak przygotowane, że odległość nie jest przekroczona.

Pod głosowanie poddany został powyższy projekt uchwały.
Wynik głosowania:
W.47a  jednomyślnie tj. 23 głosy „za”.
Uchwała została podjęta i oznaczona XXXIX/808/17.

Ad. pkt 48
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Kierownik  Referatu Organizacji Oświaty Wydziału Edukacji i Sportu
Magdalena Buschmann przedstawiła projekt uchwały zmieniający uchwałę
w sprawie utworzenia Szkolnego Schroniska Młodzieżowego w Bydgoszczy.
Prezentacja jak w uzasadnieniu do projektu uchwały.
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jan Szopiński zapytał:

 co oznacza sformułowanie obsługa PKO Biznes24?
 czy w przypadku zmiany banku Rada Miasta będzie zmieniała statut

placówki?
Skarbnik Miasta Piotr Tomaszewski zaproponował wprowadzenie zapisu:
obsługa bankowości internetowej.
Zastępca Prezydenta Miasta Iwona Waszkiewicz poinformowała, że jest
zapis w projekcie uchwały, który mówi, że Dyrektor Schroniska może
dokonywać zmian w statucie.

Pod głosowanie poddany został powyższy projekt uchwały wraz
z autopoprawką.
Wynik głosowania:
W.48a  jednomyślnie tj. 23 głosy „za”.
Uchwała została podjęta i oznaczona XXXIX/809/17.

Omówiony projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Edukacji.

Ad. pkt 49

Koordynator Zespołu ds. Wspierania Organizacji Pozarządowych
i Wolontariatu Dorota Glaza przedstawiła projekt uchwały zmieniającej
uchwałę w sprawie określenia trybu powoływania członków oraz organizacji
i trybu działania Rady Działalności Pożytku Publicznego Miasta Bydgoszczy.
Prezentacja jak w uzasadnieniu do projektu uchwały.
Radny Bogdan Dzakanowski poinformował, że zapis w projekcie uchwały
brzmi, że Prezydent Miasta Bydgoszczy odwołuje członka Rady przed upływem
kadencji: w przypadku nieusprawiedliwionej nieobecności  na trzech kolejnych
posiedzeniach Rady. Złożył wniosek do Prezydenta Miasta, aby przy kolejnej
nowelizacji uchwały wprowadzić tryb odwoławczy.

Pod głosowanie poddany został powyższy projekt uchwały.
Wynik głosowania:
W.49a  jednomyślnie tj. 24 głosy „za”.
Uchwała została podjęta i oznaczona XXXIX/810/17.
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Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Samorządności i Statutowo
– Organizacyjna.

Ad. pkt 50
Informacja na temat działalności Bydgoskiego Biura Finansów Oświaty.

Skarbnik Miasta Piotr Tomaszewski przedstawił w formie prezentacji
multimedialnej informację na temat działalności Bydgoskiego Biura Finansów
Oświaty.
Radny Krystian Frelichowski przypomniał, że na posiedzeniu Komisji Rady
Miasta, Skarbnik Miasta wspominał, że jest problem z finansowaniem tego
zadania ze środków na oświatę. Zapytał, jak problem został rozwiązany?
Skarbnik Miasta Piotr Tomaszewski wyjaśnił, że dotychczas subwencja
oświatowa była liczona według działów 801 i 854. Są to metody liczenia
subwencji. Zmieniły się przepisy i Centra Usług Wspólnych zostały
umieszczone w dziale 750, czyli w administracji publicznej. Obawy Skarbników
dotyczyły tego, że nie będzie liczona subwencja także z działu 750. Pocieszające
jest to, że powyższa kwestia została poruszona w rozmowach z Ministerstwem
Finansów. Odbył rozmowę z przedstawicielką Ministerstwa Finansów, która
pytała na czym polega problem? Wszystkie przesłanki wskazują na to, że
subwencja oświatowa będzie liczona w sposób właściwy.
Radna Grażyna Szabelska podziękowała za przekazaną informację. Na
ostatniej sesji prosiła o umieszczenie w porządku obrad powyższej informacji.
Wówczas radni nie zdecydowali się na rozszerzenie porządku obrad. Zapytała,
czy prawdą jest, że nie było wtedy porozumienia ze związkami zawodowymi?
Skarbnik Miasta podczas dzisiejszej prezentacji powiedział, że porozumienia
zostały podpisane 28 grudnia 2016 r.
Skarbnik Miasta Piotr Tomaszewski podziękował przedstawicielom
związków zawodowym, ponieważ współpraca była bardzo dobra. W dniu 28
grudnia 2016 r. Pani Dyrektor wiedziała, że wszystko zostanie zrealizowane
prawidłowo, ponieważ przed 28 grudnia 2016 r. odbyło się wiele spotkań.
Dodatkowo pracownicy byli zadowoleni, to też jest istotne. Dodał, że nie był
w stanie w ciągu sesji przygotować materiału. Chciał przedstawić radnym
informację w pełnym zakresie. Ponadto parę tygodni doświadczeń pozwoliło na
to, żeby powiedzieć zdecydowanie o systemie.
Radna Grażyna Szabelska zapytała, czy te trudności, które wynikają z tego, że
Dyrektorzy pozbawieni zostali księgowych, rzeczywiście są zgłaszane do
Prezydenta Miasta i w jakiej ilości? Zapytała, jaka jest liczba negatywnych
uwag?
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Skarbnik Miasta Piotr Tomaszewski poinformował, iż otrzymał dokument
Forum Dyrektorów, gdzie została zaprezentowana lista uwag, kilkanaście uwag,
około 20. Część wynika z niezrozumienia, a część z rzeczywistych problemów.
Jest to nowe przedsięwzięcie i wszystkiego należy się nauczyć, nabyć wprawy.
Radna Grażyna Szabelska oświadczyła, że była przeciwna temu pomysłowi,
ale trzyma kciuki za prawidłowe wdrożenie go w życie. Zapytała, czy Skarbnik
Miasta wie, jakie miasta wycofały się z pomysłu utworzenia Centrum Usług
Wspólnych po pierwszym etapie wdrożenia?
Skarbnik Miasta Piotr Tomaszewski wyjaśnił, że nie zna takiego przykładu.
Spotkał się z pogłoskami, że Wrocław chce się wycofać z Centrum Usług
Wspólnych.
Radna Grażyna Szabelska zapytała, czy żadne duże miasto, które podjęło trud
i zaczęło wprowadzać system centralizacji nie wycofało się z tego?
Skarbnik Miasta Piotr Tomaszewski oświadczył, że z wiedzy, którą posiada
żadne duże miasto nie wycofało się z przedsięwzięcia. Natomiast jest wiele
miast, które rozpoczyna procedurę utworzenia Centrum Usług Wspólnych.
W Gdańsku centralizacja odbywa się etapami tzn. dokłada się co chwilę kilka
szkół więcej.

Ad. pkt 51

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Tomasz Rega przedstawił
projekt uchwały w sprawie skargi na działania Prezydenta Miasta Bydgoszczy
(dot. działań Prezesa Rady Nadzorczej ADM).
Prezentacja jak w uzasadnieniu do projektu uchwały.

Pod głosowanie poddany został powyższy projekt uchwały.
Wynik głosowania:
W.51a 17 głosów „za”,  brak głosów „przeciwnych”, 2 głosy „wstrzymujące”
Uchwała została podjęta i oznaczona XXXIX/811/17.

Ad. pkt 52

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Tomasz Rega przedstawił
projekt uchwały w sprawie skargi na działania Prezydenta Miasta Bydgoszczy
(dot. zmiany systemu ogrzewania budynków).
Prezentacja jak w uzasadnieniu do projektu uchwały.

Pod głosowanie poddany został powyższy projekt uchwały.
Wynik głosowania:
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W.52a jednomyślnie tj. 17 głosów „za”.
Uchwała została podjęta i oznaczona XXXIX/812/17.

Ad. pkt 53

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Tomasz Rega przedstawił
projekt uchwały w sprawie pisma z dnia 2 grudnia 2016 roku oznaczonego jako
skarga.
Prezentacja jak w uzasadnieniu do projektu uchwały.

Pod głosowanie poddany został powyższy projekt uchwały.
Wynik głosowania:
W.53a 20 głosów „za”, brak głosów „przeciwnych”, 1 głos „wstrzymujący”
Uchwała została podjęta i oznaczona XXXIX/813/17.

Ad. pkt 54

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Tomasz Rega przedstawił
projekt uchwały w sprawie w sprawie skargi na działania Prezydenta Miasta
Bydgoszczy.
Prezentacja jak w uzasadnieniu do projektu uchwały.

Pod głosowanie poddany został powyższy projekt uchwały.
Wynik głosowania:
W.54a 19 głosów „za”, brak  głosów „przeciwnych”, 1 głos „wstrzymujący”
Uchwała została podjęta i oznaczona XXXIX/814/17.

Ad. pkt 55

Przewodnicząca Komisji Rodziny i Polityki Społecznej Radna Monika
Matowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie skargi na działania
Dyrektora i Zastępcy Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w
Bydgoszczy.
Prezentacja jak w uzasadnieniu do projektu uchwały.

Pod głosowanie poddany został powyższy projekt uchwały.
Wynik głosowania:
W.55a jednomyślnie tj. 20 głosów „za”.
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Uchwała została podjęta i oznaczona XXXIX/815/17.

Ad. pkt 56

Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński przedstawił zlecenie
zadania do merytorycznej Komisji Rady Miasta Bydgoszczy dot. rozpatrzenia
petycji w sprawie przebudowy ulicy Smukalskiej w roku 2017
(RM.0004.742.2016).
Petycja została złożona przez Radę Osiedla Piaski oraz Radę Osiedla Smukała –
Opławiec – Janowo.
Zaproponował przekazanie petycji do rozpatrzenia przez Komisję Gospodarki
Komunalnej i Ochrony Środowiska.

Pod głosowanie poddane zostało zlecenie zadania do Komisji Gospodarki
Komunalnej i Ochrony Środowiska.
Wynik głosowania:
W.56a jednomyślnie tj. 19 głosów „za”.
Zadanie zostało zlecone Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony
Środowiska. Petycja zostanie przekazana.

Ad. pkt 57

Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński przedstawił zlecenie
zadania do merytorycznej Komisji Rady Miasta Bydgoszczy dot. rozpatrzenia
petycji w sprawie przebudowy ulicy Smukalskiej w roku 2017
(RM.0004.755.2017).
Petycja została złożona przez Radnego Rady Miasta Pana Bogdana
Dzakanowskiego.
Zaproponował przekazanie petycji do rozpatrzenia przez Komisję Gospodarki
Komunalnej i Ochrony Środowiska.

Pod głosowanie poddane zostało zlecenie zadania do Komisji Gospodarki
Komunalnej i Ochrony Środowiska.
Wynik głosowania:
W.57a jednomyślnie tj. 19 głosów „za”.
Zadanie zostało zlecone Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony
Środowiska. Petycja zostanie przekazana.

Ad. pkt 58
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Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński przedstawił zlecenie
zadania do merytorycznej Komisji Rady Miasta Bydgoszczy dot. rozpatrzenia
petycji w sprawie przebudowy ulicy Sanatoryjnej, Piaski i Botanicznej w roku
2017 (RM.0004.756.2017).
Petycja została złożona przez Radnego Rady Miasta Pana Bogdana
Dzakanowskiego.
Zaproponował przekazanie petycji do rozpatrzenia przez Komisję Gospodarki
Komunalnej i Ochrony Środowiska.

Pod głosowanie poddane zostało zlecenie zadania do Komisji Gospodarki
Komunalnej i Ochrony Środowiska.
Wynik głosowania:
W.58a jednomyślnie tj. 19 głosów „za”.
Zadanie zostało zlecone Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony
Środowiska. Petycja zostanie przekazana.

Ad. pkt 59

Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński przedstawił zlecenie
zadania do merytorycznej Komisji Rady Miasta Bydgoszczy dot. rozpatrzenia
wezwania do usunięcia naruszenia prawa (RM.0004.746.2016).
Wezwanie do usunięcia naruszenia prawa dotyczy uchylenia uchwały Rady
Miasta Bydgoszczy nr LX/902/10 z dnia 3 lutego 2010 r. w sprawie ustalenia
trybu udzielania i rozliczania dotacji oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości
wykorzystania dotacji udzielonych dla szkół i placówek publicznych oraz
niepublicznych, prowadzonych na terenie miasta Bydgoszczy przez osoby
fizyczne lub osoby prawne inne niż Miasto Bydgoszcz.
Zaproponował przekazanie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia
prawa do Komisji Edukacji.
Na sesji planowanej na dzień 22 lutego 2017 r. Komisja powinna przedstawić
Radzie Miasta propozycję stanowiska wobec wezwania do usunięcia naruszenia
prawa.

Pod głosowanie poddane zostało zlecenie zadania do Komisji Edukacji.
Wynik głosowania:
W.59a jednomyślnie tj. 20 głosów „za”.
Zadanie zostało zlecone Komisji Edukacji. Wezwanie do usunięcia naruszenia
prawa zostanie przekazana.

Ad. pkt 60
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Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński przedstawił zlecenie
zadania do merytorycznej Komisji Rady Miasta Bydgoszczy dot. rozpatrzenia
wezwania do usunięcia naruszenia prawa (RM.0004.747.2016).
Wezwanie do usunięcia naruszenia prawa dotyczy uchylenia uchwały Rady
Miasta Bydgoszczy nr XLVII/1014/13 z dnia 30 października 2013 r.
w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, innych form
wychowania przedszkolnego, szkół i placówek oświatowych prowadzonych na
terenie Miasta Bydgoszczy przez inne niż Miasto Bydgoszcz osoby prawne
i osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich
wykorzystywania
Zaproponował przekazanie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia
prawa do Komisji Edukacji.
Na sesji planowanej na dzień 22 lutego 2017 r. Komisja powinna przedstawić
Radzie Miasta propozycję stanowiska wobec wezwania do usunięcia naruszenia
prawa.

Pod głosowanie poddane zostało zlecenie zadania do Komisji Edukacji.
Wynik głosowania:
W.60a jednomyślnie tj. 22 głosy „za”.
Zadanie zostało zlecone Komisji Edukacji. Wezwanie do usunięcia naruszenia
prawa zostanie przekazana.

Ad. pkt 61

Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński przedstawił zlecenie
zadania do merytorycznej Komisji Rady Miasta Bydgoszczy dot. zbadania
skargi (RM.1510.93.2017).
Skarga złożona przez Pana Marka Rocławskiego na działania Dyrektora Powiatowego
Urzędu Pracy (dot. przewlekłego załatwiania sprawy).
Zaproponował przekazanie skargi do Komisji Rewizyjnej.

Pod głosowanie poddane zostało zlecenie zadania do Komisji Rewizyjnej.
Wynik głosowania:
W.61a 21 głosów „za”, brak głosów „przeciwnych”, 1 głos „wstrzymujący”.
Zadanie zostało zlecone Komisji Rewizyjnej. Skarga zostanie przekazana.

Ad. pkt 62
Interpelacje, wnioski i zapytania.
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Radny Jarosław Wenderlich poprosił o udzielenie pisemnej odpowiedzi, jakie
projekty nie zostały zrealizowane w ramach budżetu obywatelskiego w rok 2015
i 2016?
Radni otrzymali informację, iż MWiK przesyła pismo wraz z propozycją
aneksu do umów odnośnie zaopatrzenia w wodę. Przykładowo parafia p.w. Św.
Wincentego a Paulo może być obciążona wysoką kwotą, którą będzie musiała
uiścić. Dodał, że parafia prowadzi działalność  charytatywną. Złożył wniosek
o rozważenie możliwości wprowadzenia dopłat dla parafii i związków
wyznaniowych. Poprosił także o przedstawienie kosztów takiej dopłaty w ciągu
jednego roku kalendarzowego.
Przypomniał, że podczas sesji 19 października 2016 r. wnioskował
o przedstawienie dokumentu z weryfikacji taryf. Prezes MWiK zobowiązał się,
że taki dokument przekaże. Do dnia dzisiejszego informacja nie została
dostarczona. Wniósł o przedstawienie wniosku z weryfikacji taryf.
Poprosił o udzielenie odpowiedzi odnośnie mostu przy ul. Mińskiej. Zapytał:

 jaka inwestycja będzie konieczna do zrealizowania?
 jak długo obiekt będzie wyłączony z ruchu?

Przypomniał, iż 23 stycznia br. przypadała 21.rocznica śmierci byłego kapelana
„Solidarności” Regionu Bydgoskiego ks. Józefa Kutermaka. W ubiegłym roku
obchodzona była 80.rocznica urodzin i 20.rocznica śmierci kapelana.
Nawiązując do założeń dekomunizacyjnych ulic w Bydgoszczy złożył wniosek,
aby jedna z ulic nosiła imię Księdza Józefa Kutermaka. Jest to postać zasłużona
dla Bydgoszczy, kapelan „Solidarności” Regionu Bydgoskiego, osoba związana
z Bazyliką Wincentego a Paulo. Uważa, że postać Księdza zasługuje na to by
być patronem jednej z ulic w Bydgoszcz. Przypomniał, że składał już wniosek
odnośnie uhonorowania osoby Jana Nowaka – Jeziorańskiego i nadania jednej
z ulic jego imienia. Dodał, że wniosek składał w ubiegłej kadencji Rady Miasta.
Ponowił swój wniosek. Wyraził nadzieję, że Zespół do spraw Nazewnictwa
pochyli się nad tymi dwiema zacnymi postaciami i je uhonoruje.
Poprosił o odpowiedzi na piśmie.
Radny Jakub Mikołajczak przypomniał, że opinię publiczną, co jakiś czas
niepokoją sygnały, że zostaje zablokowana komunikacja tramwajowa w mieście
poprzez niewłaściwie zaparkowane samochody. Sytuacja jest nagminna przy
ul. Chodkiewicza. Zdarza się, że osoby, które przyjeżdżają do Szpitala
Dziecięcego, parkują pośpiesznie samochód blokując ruch tramwajowy w całym
mieście. Mieszkańcy, którzy poruszają się komunikacją publiczną w tym czasie
nie mogą dojechać do pracy, do szkół.  Poszukiwał rozwiązania w innych
miastach i np. miasto Wrocław dwa lata temu wprowadził bardzo wysokie kary
za blokowanie ruchu tramwajowego w mieście. Złożył wniosek, aby podobne
rozwiązanie wprowadzić w Bydgoszczy.
Dodał, że w tym przypadku polityka informacyjna się nie sprawdza i należy
zastosować bardziej rygorystyczne metody. We Wrocławiu za zablokowanie
torowiska przez czas dłuższy niż 20 minut należy zapłacić 1500 zł. plus
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dodatkowe straty związane z niezrealizowanymi kursami. Inne opłaty we
Wrocławiu to:

 500 zł. plus 150 zł. za jazdę bez ważnego biletu, gdy pasażer bez biletu
nie chce poddać się kontroli,

 700 zł. za zanieczyszczenie pojazdu,  plus koszty sprzątania, plus strata
wynikająca z niezrealizowanych kursów.

Poprosił o rozważenie możliwości wprowadzenia takich rozwiązań w naszym
mieście.
Radny Bogdan Dzakanowski zapytał, czy prawdą jest, że w Komisji
przyznającej Bydgoskie Granty Oświatowe zasiada mama i syn – Radny Miasta
Bydgoszczy i opiniuje granty przyznawane szkołom?
Zapytał, czy będzie mógł zadać pytanie po przedstawieniu informacji przez
Panią Prezydent w sprawie etapowości wprowadzania reformy oświaty
w Bydgoszczy?
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński stwierdził, że
zasadniczo przy informacjach nie prowadzi się dyskusji. Poprosił o delikatność
w tej materii, ponieważ Pani Prezydent Miasta planuje spotkania
z zainteresowanymi stronami na poniedziałek tj. 30 stycznia br.
Radny Bogdan Dzakanowski przypomniał, że w Gimnazjum Nr 22 przy
ul. Dąbrowskiego ma znaleźć swoją siedzibę Międzynarodowa Szkoła
„Sokrates.” Zapytał:

 ilu szkołom prywatnym miasto Bydgoszcz dzierżawi budynki?
 jakie inne budynki dzierżawi Szkoła „Sokrates”?
 jakie są warunki najmu?

Z informacji prasowych wynika, że Port Lotniczy nie przeprowadził procedury
zaliczenia drogi gruntowej nr 051735 przy ul. Paderewskiego na drogę krajową.
Poprosił, aby Prezydent Miasta poprzez swojego przedstawiciela w spółce
uzyskał informację, dlaczego taka sytuacja miała miejsce. Dodał, że jest to
bardzo ważna droga dla mieszańców Bydgoszczy i ościennych gmin.
Zaproponował, aby Prezydent Miasta zastosował regułę, że firmy, które nie
wywiązały się z budowy ulic nie mogły startować w przetargach. Będzie to
lepsza kara i zmobilizuje firmy do przestrzegania prawa.
Poprosił o przedstawienie za lata 2011 -  2016 wszystkich inwestycji, które
zostały rozpoczęte, wykonane i rozliczone z podziałem na okręgi wyborcze.
Radny Andrzej Kaczmarek wyjaśnił, że dyrektorzy szkół ustalili, że
w Komisji Grantowej będą ich przedstawiciele. Natomiast przedstawiciele
Komisji Edukacji typowani do tego gremium są rotacyjnie. Zawsze są problemy
z uzyskaniem kompletu osób w Komisji, ponieważ jest tam bardzo dużo pracy.
W latach poprzednich złożonych było 700 wniosków. Obecnie zostało
złożonych około 600 wniosków.
Radny Andrzej Młyński przypomniał, że w uzasadnieniu uchwały w sprawie
zmiany siedziby Szkoły Podstawowej Nr 9 jest informacja, że organ prowadzący
jest zobowiązany, co najmniej 6 miesięcy przed końcem roku powiadomić o
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zmianie siedziby rodziców i instytucje, które są związane z tą szkołą. Zapytał,
czy można było wcześniej powiadomić środowisko szkolne                 o zmianie
siedziby placówki?
Podczas konferencji  w dniu 20 stycznia br. Pani Prezydent mówiła dużo
o likwidacji Zespołu Szkół Nr 35 przy ul. Gawędy. Przypomniał, że decyzja
o budowie szkoły zapadła wcześniej, a zapytanie do rodziców dotarło dopiero
teraz. Dodał, że 4 dni po konferencji były już propozycje związane
z zagospodarowaniem budynku po Zespole Szkół Nr 35. Zapytał w imieniu
mieszkańców Osiedla Tatrzańskiego, co stanie się z budynkiem? Mieszkańcy
pytają o powyższe od 3 lat. Oświadczył, że budynek powinien dalej    znajdować
się w zasobach gminy, jako własność i powinien być wykorzystany na cele
kulturalno – oświatowe.
Radny Szymon Róg zgłosił interpelacje na piśmie:
 dot. wykazu imprez odbytych w Hali Sportowo – Widowiskowej

„Łuczniczka”,
 dot. wykazu opóźnionych inwestycji drogowych w latach 2014 – 2017.
Powyższe interpelacje stanowią załącznik do niniejszego protokołu.
Poprosił o odpowiedź pisemną.
Radny Andrzej Kaczmarek zgłosił następujące interpelacje:

 Poprosił o wykonanie przycinki krzewów, które zasłaniają widoczność na
skrzyżowaniu ul. Karolewskiej – Siedleckiej (małe rondo). Krzewy, które
się rozrosły utrudniają widoczność.

 Podziękował za wycinkę krzewów (na początku ul. Szmajdy od ul.
Byszewskiej). Jednak w samym narożniku, na początku ulicy pozostał
gruz i drzewa. Zanieczyszczenia powodują, że mieszkańcy zaczynają
w tym miejscu składować śmieci, pojawiły się butelki, puszki, worki.
Poprosił o uporządkowanie terenu.

 Na ul. Kraszewskiego na początku i na końcu są dwa znaki zakaz
zatrzymywania się i postoju. Mieszkańcy tej ulicy w kilku przypadkach
nie mają możliwości parkowania samochodów przed domem. Poprosił,
aby umieści znak, który umożliwiłby mieszkańcom parkowanie na
chodniku, który jest szeroki około 3 m.

 na początku ulic (od ul. Pileckiego, aż do ul. Karolewskiej) jest lekki
spad, gdzie podczas opadów śniegu i mrozu jest bardzo ślisko. Poprosił
o przyśpieszenie budowy chodnika.

Radny Stefan Pastuszewski poprosił Prezydenta Miasta o  wykonanie 70 m
chodnika przy ul. Kruczkowskiego. W szczególności proszą o to starsi
mieszkańcy, ponieważ mają problem z przemieszczaniem się po Osiedlu.

Przypomniał, że na ul. Rycerskiej 13/3 wybuchł pożar, w wyniku którego
lokatorzy mieszkania ADM – owskiego stracili cały majątek. W ramach
postępowania likwidacyjnego ADM – owi wypłacono rekompensatę
w wysokości 10 tys. 150 zł. 25 gr. Suma w ramach roszczenia regresywnego
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została przez ubezpieczyciela przerzucona na lokatora. Według rozeznania
prawnego roszczenie regresywne winno dotyczyć właściciela lokalu, w którym
została uczyniona szkoda, a nie lokatora. Przypomniał, że właścicielem
mieszkania jest ADM. Poprosił Prezydenta Miasta, aby rozpatrzył sprawę
i zbadał, czy postępowanie likwidacyjne zostało prawidłowo przeprowadzone.
Dodał, że z korespondencji, którą prowadził ze Strażą Pożarną wynika, że nie
została określona przyczyna pożaru. Natomiast w roszczeniu regresywnym
przyczyna została ustalona, jako zaprószenie ognia. Nie wiadomo z jakich
przyczyn nastąpiło zaprószenie ognia, ponieważ podczas pożaru nikogo nie było
w mieszkaniu. Uważa, że roszczenie ubezpieczyciela jest bezzasadne. Poprosił
o pomoc prawną osobom, które zostały obarczone tym roszczeniem. ADM
korzysta z faktu, iż otrzymał odszkodowanie. Mieszkańcy straszeni są przez
ubezpieczyciela zapłatą roszczenia regresywnego.
Radny Paweł Bokiej zgłosił interpelację na piśmie:
 dot. uhonorowania wybitnych osób związanych z bydgoskim teatrem –

Władysława Stomy i Zbigniewa Raszewskiego – poprzez nazwanie ich
imionami wybranych ulic.

Powyższa interpelacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Radny Mirosław Jamroży ponowił interpelacje dotyczące Domów Pomocy
Społecznej oraz Środowiskowych Domów Samopomocy. Pytał o dysproporcje
płacowe pracowników. Złożył interpelację na piśmie i o pisemną odpowiedź
również poprosił.
Przypomniał, że Rada Miasta podjęła uchwałę o sprzedaży  zabytkowego
budynku przy ul. Orlej. Z informacji, które posiada przetargi nie zostały
rozstrzygnięte. Pojawiły się osoby, które chciałyby wykorzystać budynek na
zorganizowanie placówki społecznej, ale jako dzierżawcy. Osoby te miały
zapewnienie od Prezydenta Miasta, iż jest możliwość dzierżawy. Zapytał, czy
w obecnej sytuacji można byłoby dokonać „reasumpcji” uchwały
i wydzierżawić dworek, który miałby być przeznaczony na szczytny cel?
Zapytał, czy jest możliwość, aby Pani Ewelina Deręgowska i Pan Cezary
Śliwiński, mogli ewentualnie przystąpić do dzierżawy? Pozostałe pytania
dotyczącej powyższej sprawy złoży na piśmie.
W imieniu mieszkańców ul. Saperów na Jachcicach zapytał, czy wiadomo jak
będzie odbywał się ruch na tej ulicy? Czy to będzie ruch jednokierunkowy, czy
dwukierunkowy? Mieszkańcy proszą, aby pozostał dwukierunkowy.

Radna Agnieszka Bąk poinformowała, że na ul. Śluzowej funkcjonuje
podwójne oświetlenie. Zapytała, czy jest szansa rozstrzygnięcia sporu z Eneą
i wyeliminowanie lamp Enea z pasa ruchu?
Pochwaliła system „kocich oczek” oświetlających przejścia do pieszych, które
świetnie się sprawdzają na ul. Nakielskiej. Uważa, że takie oświetlenie
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sprawdziłoby się na Osowej Górze, na ul. Kolbego. Zapytała, czy jest plan
wdrożenia tego typu oświetlenia w całym mieście?
Poinformowała, że na ul. Pszczelnej, na Miedzyniu po roztopach jest ślisko
i widać konieczność równania ulicy. Zapytał, czy jest szansa wykonania
równania? Poprosiła, aby szczególną uwagę zwrócić na odśnieżanie przejść do
przystanków komunikacji miejskiej w okresie zimowym i oblodzone chodniki.
Poprosiła o odpowiedź na piśmie.
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jan  Szopiński poinformował, że
mieszkańcy skarżą się na nieporządek, wysypisko śmieci przy ul. Nowej 16
i ul. Gdańskiej (koło Rywala). Poprosił o zainteresowanie się sprawą
i odpowiedź na piśmie, co Miasto z tymi nielegalnymi wysypiskami zamierza
zrobić?
W imieniu mieszkańców zapytał, jakie władze miasta mają pomysły na
zagospodarowanie placu koło Rywala? Czy prawdziwa jest informacja, że
właściciel nieruchomości koło Rywala kilkakrotnie zwracał się do miasta
z propozycją zagospodarowania terenu i te propozycje nie uzyskały stosownej
zgody miasta?
Poprosił, aby sporządzono informację o zamierzeniach miasta w roku 2017
dotyczących budowy dróg gruntowych w mieście. Informacja winna zawierać
nazwę drogi, ilość metrów,  które zamierza miasto wykonać, koszt wykonania.
Poprosił o podanie informacji o drogach gruntowych, które zostaną wykonane
w ramach środków przewidzianych w budżecie roku 2016, a przechodzą na rok
2017.
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński poinformował, że
właśnie wpłynął od Prezydenta Miasta szczegółowy harmonogram z zakresem
prac.
Radny Tomasz Rega poinformował, że na parkingu przy Szpitalu Jurasza są
pobierane bardzo wysokie opłaty za przekroczenie czasu parkowania (95 zł.).
Dodał, że często trudno oszacować czas pobytu w szpitalu i zasadne byłoby
uregulowanie należności za przekroczony czas, a nie nakładanie często na osoby
chore dodatkowej opłaty. Przypomniał, że parking jest miejski i należałoby
w tym zakresie wpłynąć na zarządcę.
Na dyżurze Rady Osiedla Flisy mieszkanki podniosły problem braku autobus na
ul. Bronikowskiego. Obecnie autobus, który jedzie ul. Mińską skręca
w ul. Flisacką. Mieszkańcy uważają, że byłoby zasadne skierowanie autobusu
również na ul. Bronikowskiego.

Radna Bernadetta Różańska – Majchrzak zgłosiła następujące interpelacje:
 przypomniała, że w 2017 r. przypada 100 – lecie urodzin Tadeusza

Nowakowskiego – Honorowego Obywatela Miasta Bydgoszczy. Zapytała:
 czy planowane są z tego tytułu uroczystości?
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 czy do listopada bieżącego roku na Placu im. T. Nowakowskiego
planuje się prace porządkowe?

 Przypomniała, że skręcając z prawego pasa w ul. Kujawską zielone światło
zapala się później i samochody blokują zjazd. Poprosiła o rozwiązanie
problemu.

 Zapytała, czy prace na moście przy ul. W. Polskiego będą prowadzone
jeszcze w okresie zimowym, czy dopiero na wiosnę, gdy poprawią się
warunki pogodowe?

Poprosiła o odpowiedzi na piśmie.
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Kazimierz Drozd przypomniał, że radni
byli zapewniani podczas obrad sesji Rady Miasta, że potrzeba trochę czasu, aby
tramwaj, który jedzie z Fordonu do centrum miasta posiadał priorytet, jeśli
chodzi o przejazdy i uruchomienie świateł zielonych dla tramwaju. Posiada
informację, że w dalszym ciągu światła nie zawsze są priorytetem dla
tramwajów i podróż, która miała być krótsza zdecydowanie się przeciąga.
Poprosił o odpowiedzi na piśmie, na pytanie, kiedy informacja dotycząca
uruchomienia świateł przez tramwaj zostanie zakończona pozytywnie? Dodał,
że są takie połączenia, które umożliwiają, dojazd  z centrum Fordonu na Rondo
Fordońskie w ciągu 20 minut.
Poinformował, że schody przy przystanku tramwajowym na Osiedlu Bajka
w kierunku Osiedla Szybowników są uszkodzone. Poprosił o wykonanie
remontu schodów.
Mieszkańcy Fordonu zadowoleni są z przystanku kojowego Bydgoszcz –
Wschód, który ma połączenie z linią tramwajową. Dodał, że problemem stanowi
fakt, że do przystanku Bydgoszcz – Wschód nie można dojechać samochodem,
aby odebrać bagaże i przyjezdnych gości. Dodał, że teren należy do PKP.
Uważa, że należy negocjować z właścicielem terenu, aby wykonał kilkanaście
metrów utwardzonego terenu, dojścia do przystanku.
Radny Krystian Frelichowski poinformował, że z doniesień prasowych
wynika, że koncepcja przebudowy Starego Rynku jest już nieaktualna, gdyż
Konserwator Miejski po wykonaniu badań archeologicznych nie wyraził zgody
na budowę fontanny. W związku z powyższym zapytał, jakie są nowe plany
zabudowy Starego Rynku? Zasugerował przedstawienie wyników badań
i rozpoczęcie konsultacji społecznych w sprawie Starego Rynku od nowa.
Dodał, że zgłosił prośbę, aby w czasie badań archeologicznych radni,
dziennikarze mogli zobaczyć podziemia. W odpowiedzi użyto określenia, że nie
ma przeszkód, tymczasem podziemia zasypano. Zapytał, co tam jest takiego
wspaniałego, że radni nie mogą tego zobaczyć?
Podczas ostatniej sesji zgłaszał,  że nie działają tablice informacyjne na
ul. Jagiellońskiej. Tablice są już sprawne. Natomiast tablice na skrzyżowaniu
ul. Gdańskiej i ul. Chodkiewicza nie są już testowane, a nie działają.
Wyświetlane informacje są sprzeczne np. wyświetla się informacja, że odjeżdża
tramwaj na Bielawy, a tramwaj jedzie do Lasu Gdańskiego itp.
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Na zapytanie w sprawie kamienicy przy ul. Stary Rynek 18 otrzymał
odpowiedź, że jeżeli mieszkance przeszkadza hałas, to w Bydgoszcz są hostele.
Pod odpowiedzią podpisała się Zastępca Prezydenta Miasta Pani Anna
Mackiewicz. Uważa, że każdej osobie należy się szacunek i godne traktowanie.
Poprosił o odpowiedzi na piśmie.
Radny Ireneusz Nitkiewicz w imieniu Rady Osiedla Jachcice poprosił
o uporządkowanie terenów wzdłuż ul. Żeglarskiej (za działkami, wzdłuż Brdy).
Pojemniki na odzież ustawiane są przez niektóre firmy nielegalnie. Poprosił
o zajęcie się problemem.
Do dnia dzisiejszego nie otrzymał odpowiedzi w sprawie ul. Rozłogi.
Przypomniał pytanie,  na jakim etapie jest remont przedmiotowej ulicy?
Poprosił o przekazanie informacji przygotowanej dla Wiceprzewodniczącego
RM J. Szopińskiego.
W budynku przy  na ul. Karpackiej siedzibę znajdzie szkoła podstawowa. Przy
szkole znajduje się wielofunkcyjne boisko. Dokoła terenu jest infrastruktura, są
lampy, które nie posiadają kloszy. Poprosił o wykonanie oświetlenia terenu.
Ponadto przy gimnazjum wyjście jest blaszane, zasugerował jego wymianę na
bardziej estetyczne.
Poinformował, że jest próba przejęcia budynku przy ul. Karpackiej 56 (stara
szkoła) przez zasiedlenie. W imieniu mieszkańców zapytał, na jakim etapie są
działania Urzędu Miasta w celu odzyskania lokalu do zasobów miasta? Dodał,
że Rada Osiedla wynajmuje pomieszczenia na swoją siedzibę w domu
prywatnym. Mimo tego, że Wzgórze Wolności jest Osiedlem w centrum, to nie
posiada domu kultury, stowarzyszenia nie mają miejsca na funkcjonowanie.
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jan  Szopiński poprosił o zaliczenie do
interpelacji, wniosku Radnej G. Szabelskiej, dotyczącego zajęcia stanowiska
Prezydenta Miasta w sprawie owych 10 mieszkań.
Radna Grażyna Szabelska złożyła wniosek o remont nawierzchni
początkowego fragmentu ulicy Ks. Prałata Romualda Biniaka na Kapuściskach.
Złożyła wniosek o przekazanie z mieszkaniowych zasobów miasta 10 lokali
mieszkalnych na rzecz Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w celu
przeznaczenia ich na mieszkania treningowe w ramach Gminnego Programu
Wychodzenia z Bezdomności.

Ad. pkt 63
Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.

Zastępca Prezydenta Miasta Mirosław Kozłowicz w sprawie obiektu
inżynierskiego na ul. Mińskiej wyjaśnił, że trwa ekspertyza tegoż obiektu.



73

Wyniki ekspertyzy będą znane w poniedziałek i zostaną podjęte decyzje
dotyczące dalszych działań. Liczy na to, że będzie można podjąć doraźne prace,
które pozwolą doprowadzić obiekt do użytku. Wówczas zostanie przygotowany
projekt modernizacji obiektu.

Na pozostałe interpelacje, wnioski i zapytania radni otrzymają odpowiedzi na
piśmie.

Ad. pkt 64
Informacja Prezydenta Miasta w sprawie etapowości wprowadzania
reformy oświaty w Bydgoszczy.

Zastępca Prezydenta Miasta Iwona Waszkiewicz przedstawiła informację
w sprawie etapowości wprowadzania reformy oświaty w Bydgoszczy.
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński poinformował, iż
w dniu dzisiejszym przekazał na ręce Prezydenta Miasta kolejne pisma, w tym
jedno z 500 podpisami w sprawie szkoły przy ul. Gawędy. Uważa, że problemu
nie należy bagatelizować.
Radny Stefan Pastuszewski wyraził uznanie dla Pani Prezydent i pracowników
Wydziału za wykonaną pracę. Przypomniał, że radni nie są na etapie oceniania
reformy, ale na etapie jej realizacji. Na pierwszym miejscu – o tym również
mówiła Pani Prezydent – należy stawiać dobro wychowanka i jego rodziców.
Jest to najbardziej delikatny podmiot reformy: wychowanek i jego rodzice.
Z drugiej strony jest to podmiot najsłabszy, ponieważ są to grupy
niezorganizowane, każdy ma inny pogląd i oczekiwania.
Zabrakło w informacji przedstawienia kwestii integracji, przywiązania,
sentymentów, wartości, które są w społeczności lokalnej kultywowane. Szkoła
w miejscach oddalonych od Śródmieścia, mniej zaludnionych spełnia rolę
ośrodka integrującego. Zaapelował, aby przy budowie nowej sieci szkół nie
utracić tych ośrodków integrujących. Bowiem we współczesnym,
zglobalizowanym świecie jest wiele sił dezintegracji, które powodują negatywne
skutki, jakimi są patologie, przestępczość, niższa jakość życia.
Jako radny oceniając projekty uchwał i zaproponowaną sieć szkół będzie
przykładał wielką wagę do woli społeczności lokalnej.

Przypomniał, że Bydgoszcz ma wielkie osiągnięcia oświatowe. Chciałby, aby
reforma wzmocniła drogę Bydgoszczy do wyżyn edukacji. Uważa, że ważne jest
myślenie społeczno – psychologiczne. Najważniejszy jest problem sieci szkół
i obwodów szkół podstawowych. Dodał, że szkoła podstawowa jest
fundamentem systemu oświaty lokalnej. Jeżeli szkoły będą mniejsze, nawet
bardziej kosztowne, a będą korzystne dla społeczności lokalnej to należy w tym
kierunku pójść. Miasto Bydgoszcz ma dobrą sytuację finansową. Uważa, że
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można przeznaczyć środki finansowe na udoskonalenie, niektórych rozwiązań
przy okazji reformy.
Podziękował Zastępcy Prezydenta za zaproszenie na spotkania. Poprosił radnych
o przeprowadzenie dyskusji na tych spotkaniach. Ponadto zaprosił radnych oraz
wszystkich zainteresowanych na posiedzenie Komisji Edukacji                w dniu
1 lutego br.
Uważa, że na Osiedlu Bajka w Fordonie jest społeczność szkolna i lokalna,
która zasługuje na utworzenie nowego obwodu, nawet kosztem innych
obwodów. W konsekwencji zyska miasto i społeczność lokalna. Nie wyobraża
sobie w Zespole Szkół Nr 35 ośrodka kultury. Uważa, że nadszedł najwyższy
czas, aby zrezygnować z prowizorycznych rozwiązań, ponieważ nie jest to
budynek na nowoczesny ośrodek kultury.
Stwierdził, że upomina się o ośrodek kultury dla Fordonu, który powinien być
nowoczesny, w centrum Fordonu, z salą widowiskową, z salą na orkiestrę
symfoniczną, z pracowniami, ośrodek profesjonalny.
Sprawa społeczna wymaga otwartości i dialogu. Uważa, że przedstawiciele
Osiedla Bajka powinni zabrać głos podczas obrad sesji RM lub podczas
poniedziałkowego spotkania.
Dodał, że jest problem społeczności lokalnej w Gimnazjum Nr 24
- ul. Kościuszki, o którym, należy dyskutować.
Radna Grażyna Szabelska podziękowała za przedstawioną informację. Uważa,
że tam gdzie jest to możliwe zmiany powinny uwzględniać potrzeby lokalnego
środowiska, ale przede wszystkim dzieci, rodziców w zakresie nowej
proponowanej siatki szkół.
Wskutek analiz nowa rejonizacja spowodowałaby, że Osiedle Bajka stałoby się
jedynym osiedlem w Fordonie, które pozbawione byłoby szkoły. Uważa, że dla
społeczności lokalnej oraz Osiedla byłaby to duża strata. Warto nawiązać do
wcześniejszych tradycji szkoły podstawowej, która na tym Osiedlu
funkcjonowała dobrze.
Radny Andrzej Młyński zgodził się z wcześniejszymi wypowiedziami.
Zapytał, jakie środowiska optują za tym, aby w Fordonie stworzyć centrum
kultury ze szkołą muzyczną I stopnia?  Przypomniał, że w Fordonie funkcjonuje
Młodzieżowy Dom Kultury Nr 5, „Wiatrak”, świetlice środowiskowe przy
parafiach. Zapytał, jakie są przesłanki, aby twierdzić, że będzie duże
zainteresowanie centrum kultury?
Pani Prezydent w swojej wypowiedzi stwierdziła, że młodzież z XIII LO można
przenieść do Szkoły Nr 67 lub na Osową Górą. Wyjaśnił, że nie bierze się pod
uwagę tego, że młodzież z Liceum będzie musiała dojeżdżać. Poinformował, że
w obrębie Szkoły Nr 65 powstają nowe bloki, więc z uczniami w szkole nie
będzie problemu.
Zapytał, czy w reformie przekształceń nie można wrócić do systemu sieci
zagospodarowania szkół sprzed reformy lat 98 – 99?
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Wiceprzewodniczący Rady Miasta Kazimierz Drozd wyjaśnił, że szkoła na
Osiedlu Bajka jest jedyną szkołą, w pobliżu której nie przebiegają drogi
przelotowe. Są tam jedynie drogi dojazdowe. Jest to najbardziej bezpieczna
szkoła  dla najmłodszych dzieci. Jest to poza wszelką dyskusją. Szkoła na Bajce
cieszy się dużym zainteresowaniem i poparciem mieszkańców. Dodał, że na
Osiedlu Bajka jest 3,5 tys. mieszkańców. Dzieci na Bajce będą miały do szkoły
od 100 – 300 m najdalej. Natomiast zmiana spowoduje, że uczniowie będą
musieli chodzić około 1500 m. Usytuowanie w budynku, szkoły muzycznej nie
jest do końca trafionym pomysłem, ponieważ szkoła znajduje się na obrzeżach
Osiedla. W szkole muzycznej prowadzone są zajęcia popołudniowe i powinna
ona  znajdować się w centrum Fordonu, a  nie na  jednym Osiedlu.
Szkoła przy ul. Duracza chce zabrać 100% uczniów z Osiedla Bajka. Dodał, że
rozpoczął się proces inwestycyjny przy ul. Duracza. Mają powstać 4 budynki
w tym miejscu. Rodzin będzie 80, ale jest to wystarczająca ilość dzieci, by móc
zapełnić szkołę. Uważa, że konsultacje polegają na tym, że słucha się
wszystkich stron i jak jest taka potrzeba należy decyzję skorygować. Wyraził
nadzieję, że przy merytorycznej dyskusji otrzyma poparcie Prezydenta Miasta
i jego Zastępców.
Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew Sobociński zaproponował
zakończenie dyskusji.
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jan  Szopiński przypomniał, że Pani
Prezydent kilkakrotnie w swojej wypowiedzi mówiła, aby radni uczestniczyli
w spotkaniach konsultacyjnych. Rodzice oraz przedstawiciele szkół zwracają
uwagę, że spotkania odbywają się w godzinach dopołudniowych, co
uniemożliwi im wzięcie w nich udziału. Wystąpienie w postaci 600 podpisów
wskazuje na to, że zainteresowanie jest duże. W związku z powyższym poprosił
o rozważenie możliwości zorganizowania w mieście dwóch spotkań otwartych,
w godzinach popołudniowych (w sali sesyjnej oraz w Fordonie) w kwestii
dotyczącej przyszłości szkół. W ten sposób buduje się społeczeństwo
obywatelskie.
Złożył wniosek, aby wszystkie e - maile z wnioskami, postulatami mieszkańców
były ogólnodostępne.
Uważa, że przed 22 lutego br. radni powinni zająć się w ramach Komisji kwestią
szkolnictwa specjalnego. W tej sprawie zgłoszono wiele uwag i opinii.

Zastępca Prezydenta Miasta Iwona Waszkiewicz wyjaśniła, że dwa
planowane spotkania odbędą się z udziałem wszystkich szkół z danego terenu tj.
Dyrektora Szkoły, Przewodniczącego Rady Rodziców, przedstawicieli Rad
Osiedli, radnych oraz Kuratora Oświaty. To nie są spotkania otwarte. Podczas
spotkań chciałaby przeanalizować wszystkie wnioski, stanowiska, opinie, które
wpłyną do tego czasu do Urzędu Miasta. Na spotkania zostaną przygotowane
warianty, które wynikają ze zgłoszonych wniosków. Dla Fordonu będzie
przygotowany wariant z obwodem dla Zespołu Szkół nr 35 dla nowej szkoły.
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Podobnie będzie z ul. Gajową, gdyby tam miała powstać szkoła podstawowa.
Dodała, że otwartość ze strony miasta jest bardzo duża. Rozpoczynają się
spotkania w szkołach. Miasto oczekuje na wnioski na podstawie, których jeśli
będzie taka potrzeba skoryguje sieć szkół. Spotkania i konsultacje będą
prowadzone do skutku i uzgodnienia projektu. Poprosiła o wstrzymanie się
z propozycją otwartych spotkań do czasu zakończenia już zaplanowanych
spotkań w szkołach.
Radny Jakub Mikołajczak wyjaśnił, że radni chcą wszystkie decyzje
konsultować z mieszkańcami, ale decyzja w sprawie likwidacji gimnazjów nie
została podjęta przez Radę Miasta, a została narzucona przez rządzących, którzy
nie skonsultowali tej kwestii z narodem.

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Miasta dr Zbigniew
Sobociński zamknął XXXIX sesję RM.
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